
 

 

 

                              

Protokół nr XXVII/17 

sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 18 maja 2017 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem pana Romualda REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady.  

 
 Sesja trwała w godz. 10:00-15:50. 

 
 Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności - 

uczestniczyło 21 radnych.  

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli:  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI -  Burmistrz Miasta  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta   

Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu Miasta 

Pan Wiesław SMERECZYŃSKI - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego  

Pan Grzegorz KASZUBSKI - radny Powiatu Działdowskiego  

Pan Jerzy GROCHOCKI – dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Działdowie  

Pan Bogdan CYWIŃSKI - komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  

Pan Adam BOROWSKI - zastępca Komendanta Powiatowego Policji  

Pan Jerzy GIEZEK - Przewodniczący Rady Seniorów Miasta Działdowo 

Pan Jerzy BRZOZOWSKI - członek Rady Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych miasta 

Prezesi spółek miejskich  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący zarządów osiedli  

Kilku mieszkańców miasta 

 

Przebieg sesji 

Pkt 1 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność i powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję             

za pośrednictwem elektronicznych środków masowego przekazu. Proszę pana Burmistrza           
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o wręczenie Komendzie Powiatowej Policji trzech alkotestów alko-blue, urządzeń do badania 

trzeźwości, zakupionych przez Burmistrza Miasta z funduszu alkoholowego. 

Bardzo proszę panią Jolantę Działak i pana Burmistrza o wręczenie alkotestów. 

Są sprawne, żeśmy z panem burmistrzem sprawdzali.  

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Co do tej sprawności to tak do końca nie jestem pewny, bo wykazało, że nie jesteśmy pod 

wpływem alkoholu, więc trzeba by jeszcze sprawdzić, czy on dobrze zadziała, ale na osobie, 

która byłaby pod wpływem alkoholu. Ale wierzę, że takiej tutaj, wśród nas nie ma. 

Proszę państwa, jakie niebezpieczeństwo stwarzają kierowcy, którzy poruszają się 

samochodami po drogach publicznych pod wpływem alkoholu - nie muszę państwu tego mówić. 

Dlatego, kiedy z rozmowie z przedstawicielami policji padł pomysł, żeby Gmina-Miasto 

Działdowo zakupiła dla siebie oczywiście alkotesty, nawet chwilę nie zastanawiałem się nad tym 

pomysłem i od razu skonsultowałem go z radnymi Rady Miasta Działdowo. I w tym momencie 

chciałbym podziękować radnym Gminy-Miasto Działdowo za wyrozumiałość i za to,                 

że przychylili się do prośby Komendy Powiatowej Policji w Działdowie. 

Dzisiaj, proszę państwa, nadszedł ten moment, żeby użyczyć dla Komendy Powiatowej Policji 

trzy alkotesty. Dwa z tych alkotestów będą na wyposażeniu radiowozów, które będą pełniły 

służbę patrolową na terenie powiatu działdowskiego, natomiast jeden alkotest będzie 

ogólnodostępny, będzie się on znajdował w Komendzie  Powiatowej Policji. W wejściu będzie  

tablica (Burmistrz pokazał tę tablicę), która będzie informowała mieszkańców, jak z tego 

korzystać. Ponieważ jest coraz większa świadomość wśród kierowców, którzy przy okazji świąt  

bardzo często przychodzą do Komendy i proszą o sprowadzenie zawartości alkoholu we krwi, 

gdyż udają się w podróż powrotną do swoich domów. I żeby to ułatwić - jeden z alkotestów 

będzie wisiał w wejściu do Komendy Powiatowej Policji i każdy z mieszkańców, jeżeli będzie 

miał wątpliwości czy może jechać, powinien najpierw zamówić taksówkę, taksówką podjechać 

pod Komendę, sprawdzić czy może prowadzić samochód, a dopiero potem wrócić do domu            

i wsiąść za kierownicę. 

Pozwolą państwo, że na ręce przedstawicieli Komendy Powiatowej Policji, konkretnie 

pana zastępcy komendanta, wręczę trzy alkotesty - wręczył. 

Życzę naszej działdowskiej policji, żeby zawsze zapalała się dioda zielona. Dziękuję bardzo.     

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dołączam się do życzeń pana Burmistrza i myślę, że będzie to służyło mieszkańcom naszego 

miasta i nie tylko, i przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa na drogach.  
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Proszę bardzo, pan komendant chciałby zabrać głos.  

 
Pan Adam BOROWSKI - zastępca Komendanta Powiatowego Policji: 

Pan Burmistrz mówił, że jak będę na kolejnych sesjach to te urządzenie mam brać ze sobą 

(wesołość na sali). 

Proszę państwa, chciałbym bardzo przeprosić w imieniu pana Komendanta Barcikowskiego,      

że nie mógł dzisiaj uczestniczyć, ale niestety taki zbieg terminu sprawił, że jest dzisiaj                 

na odprawie służbowej komendantów garnizonu warmińsko-mazurskiego i niestety dzisiaj być    

z nami nie mógł. Co prawda będzie dzisiaj w Działdowie, ale dopiero w godzinach wieczornych. 

Natomiast w jego imieniu, w imieniu własnym, w imieniu wszystkich policjantów chciałem 

serdecznie podziękować panu Burmistrzowi, Szanownej Radzie za to, że wsparliście naszą 

Komendę, że zakupiliście te urządzenia alko-blu; są to aż trzy urządzenia, bardzo się z tego 

cieszymy, a najbardziej cieszą się policjanci ruchu drogowego. Bo powiem szczerze, że w tym 

zakresie mieliśmy spory deficyt i to jest jakby pokłosie tego naszego wniosku i dziękuję panu 

Burmistrzowi za szybką reakcję, skuteczną reakcję, co świadczy o tym, że Szanowna Rada i pan 

Burmistrz żywo interesują się sprawami bezpieczeństwa mieszkańców Działdowa i za to bardzo 

dziękuję.  

Tak, jak pan Burmistrz mówił: trzy urządzenia, dwa będą pracować na ulicy, czyli będą 

wykorzystywane przez policjantów służb zewnętrznych, w szczególności przez ruch drogowy, 

ale również przez dzielnicowych i służby patrolowe. Natomiast jedno - tak, jak państwo 

widzieliście, jest taka fajna tablica - będzie ona zamontowana w Komendzie. Powiem szczerze, 

że tak, jak pan Burmistrz mówił: w dni wekendowe i święta bardzo dużo osób do nas przychodzi 

- jest dosyć duża świadomość tego, że warto się przebadać. Wiem o tym, że w dni świąteczne 

przychodzi do nas około 60, 70 osób dziennie, także jest tego sporo. A powiem szczerze,           

że do tej pory służba dyżurna nie była wyposażona w tego typu urządzenia, które są poręczne,     

i które można szybko zastosować. Natomiast mamy urządzenie stacjonarne, ale ono jest               

do celów dowodowych i często dyżurny musi wylegitymować taką osobę, musi wpisać                 

w odpowiedni rejestr i to jest angażowanie służb dyżurnych, ale także poświęcanie większej 

ilości czasu samego zainteresowanego. Teraz nie będzie problemu, bo każdy będzie mógł 

przyjść i osobiście, samodzielnie dokonać takiego badania, co odciąży służbę dyżurną i z tego 

się bardzo cieszymy. 

Jeszcze raz dziękuję i jeszcze specjalne słowa podziękowania dla pani Jolanty Działak,     

bo bardzo się w to zaangażowała. Wiele rozmów, wiele telefonów i jak zawsze nas wspierała     

w działaniach profilaktycznych, tak samo i teraz bardzo się zaangażowała. Także, pani Jolu, 

serdecznie dziękuję. (Oklaski)                       
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

 
Ad pkt 2 

Zmiany porządku obrad: 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Szanowni Państwo! 

11 maja 2017 roku do Przewodniczącego Rady wpłynął wniosek Burmistrza Miasta o włączenie 

do porządku obrad dzisiejszej sesji punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXVI/235/17 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie 

zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków      

na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2017 roku do 23 maja 2018 roku. 

Wniosek ten wraz z załącznikami posiadacie państwo radni w swoich materiałach na dzisiejszą 

sesję. 

Ta zmiana przyjęła brzmienie punktu 9. Spowoduje to przesunięcie numeracji pozostałych 

punktów o jeden punkt wyżej; dotychczasowy punkt 9 stanie się punktem 10. itd.  

 Nie było innych wniosków w sprawie zmiany porządku. 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.  
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza                 

z wykonania uchwał Rady.  
6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych              

i stowarzyszenia gmin.  
7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 
8. Interpelacje i zapytania.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/235/17 Rady Miasta Działdowo   

z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę   
i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 
2017 r. do 23 maja 2018 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - 
Miejskiej Służby Drogowej w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 
obrotowych do budżetu Gminy-Miasto Działdowo.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXV/231/17 Rady Miasta 
Działdowo z dnia 23 lutego 2017 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 
Działdowskiego.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji spółek 
prawa handlowego. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 
Działdowo na lata 2017-2025.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2017. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, stanowiących dochody 

budżetu Gminy-Miasto Działdowo, instrumentem płatniczym. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta. 
17. Rozpatrzenie skargi pana (...) na działania: 1) Burmistrza Miasta Działdowo oraz            

2) dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie, w tym podjęcie 
uchwał.  

18. Podjęcie uchwał w sprawach: 
- wskazania kandydata(-tki) do składu Rady Seniorów Miasta Działdowo               

na kadencję 2017-2020; 
- powołania Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2017-2020. 

19. Odpowiedzi na zapytania.  
20. Wolne wnioski i informacje.  
21. Zamknięcie sesji. 
 

Ad pkt 3 
 
 Nie było uwag do protokołu XXVI sesji. 

Rada przyjęła ten protokół jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” bez odczytywania. 

 

Ad pkt 4 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

W okresie od XXVI do dzisiejszej sesji podejmowałem następujące działania: 

- zorganizowałem dzisiejszą sesję; 

- 29 marca 2017 r. Burmistrz Miasta przedłożył Przewodniczącemu Rady zarządzenie        

nr 32/2017 z dnia 29 marca 2017 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy-Miasto Działdowo, sprawozdania z wykonania planu finansowego 

instytucji kultury za rok 2016 oraz informacji o stanie mienia. Zgodnie z art.. 18 ust. 3 

ustawy o samorządzie gminnym przedłożyłem zarządzenie Komisji Rewizyjnej. 

Zarządzenie otrzymaliście państwo radni w swoich materiałach, a 10 kwietnia 2017 roku 

wpłynęło zarządzenie nr 37/2017 Burmistrza Miasta w sprawie uzupełnienia 

sprawozdania z wykonania planu finansowego instytucji kultury za rok 2016 oraz 

informacji o stanie mienia, zarządzenie to przekazałem państwu radnym; 

- do wiadomości Rady Miasta wpłynęła, 18 kwietnia 2017 roku, uchwała Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 12 kwietnia 2017 

roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta sprawozdaniu          

z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo za 2016 rok. Regionalna Izba 
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Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała to sprawozdanie. Uchwałę RIO przekazałem 

państwu radnym; 

- pismem z dnia 3 kwietnia 2017 roku wysłałem do Prezesa Rady Ministrów Apel Rady 

Miasta z dnia 30 marca 2017 roku wraz z podpisami mieszkańców sprzeciwiających się 

budowie fermy brojlerów w Sarnowie. Korespondencję w sprawie Apelu wraz                  

z odpowiedzią Ministra Środowiska na nasz Apel przekazałem do wiadomości państwu 

radnym. Ponadto przekazałem państwu radnym korespondencję w tej sprawie: 

odpowiedź Wojewody Warmińsko-Mazurskiego na petycję mieszkańców, złożoną przez 

reprezentującego mieszkańców radnego Sławomira Pszennego. Petycję otrzymali             

do wiadomości; poseł Jarosław Kaczyński; Beata Szydło - Prezes Rady Ministrów; Jan 

Szyszko - Minister Środowiska; minister Zbigniew Babalski; parlamentarzyści z okręgu 

34 i 35. Otrzymałem także pismo posła na Sejm Andrzeja Kobylarza oraz przekazałem 

państwu korespondencję pana radnego Sławomira Pszennego w tej sprawie, z posłami 

Andrzejem Maciejewskim oraz Jerzym Gosiewskim. Informuję, że pan radny Sławomir 

Pszenny przekaże bliższe informacje o stanie spraw związanych z budową fermy 

brojlerów w Sarnowie w 20-tym punkcie porządku obrad, tj. w wolnych wnioskach           

i informacjach; 

- 6 kwietnia 2017 roku do Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo z Warmińsko-

Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie skargi pana Andrzeja Rojewskiego         

na działalność Burmistrza Miasta, którą skierowałem do Burmistrza Miasta. Dnia           

28 kwietnia otrzymałem pisemne wyjaśnienie pana Burmistrza. Natomiast 13 kwietnia 

wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego     

w sprawie skargi pana Andrzeja Rojewskiego na działalność Burmistrza Miasta i Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Działdowie - pismo skierowałem do pani dyrektor 

MOPS-u. Dnia 20 kwietnia otrzymałem na piśmie wyjaśnienie pani dyrektor  w sprawie 

tej skargi. Wobec powyższego, stosownie do postanowień § 68 ust. 6 i 8 Statutu Gminy-

Miasto Działdowo skierowałem w dniu 9 maja 2017 roku pismo do Przewodniczącej 

Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego o wstępne rozpatrzenie                      

i zaopiniowanie skargi pana Andrzeja Rojewskiego i przygotowanie projektów uchwał 

Rady Miasta w sprawie rozpatrzenia skargi. Skargę tę rozpatrzymy w punkcie 17-tym 

porządku obrad; 

- dnia 25 kwietnia 2017 roku uczestniczyłem w sesji Młodzieżowej Rady Miasta               

na kadencję 2017-2018. Prowadziłem obrady tej sesji do chwili wyboru 

Przewodniczącego nowej Młodzieżowej Rady Miasta. Przewodniczącym Młodzieżowej 
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Rady Miasta został Kacper Anaczkowski. Na wiceprzewodniczących wybrani zostali 

Karolina Kłosowska i Alicja Zwolińska, a na sekretarza Emilia Kornelska; 

- 10 kwietnia 2017 roku do wiadomości Rady Miasta wpłynęło pismo z Pracowni 

Konserwacji Zabytków STIUK Sp. z o.o. z Olsztyna w sprawie wątpliwości dotyczących 

przetargu na zagospodarowanie gotyckiej części zamku. Odpowiedź Burmistrza dla 

Pracowni STIUK w tej sprawie, do wiadomości Rady Miasta, otrzymałem 12 kwietnia 

2017 roku. Pisma te przekazałem państwu radnym, do wiadomości, w materiałach 

sesyjnych; 

- dnia 11 kwietnia 2017 roku do biura Rady wpłynęło stanowisko okręgu olsztyńskiego 

partii RAZEM w sprawie planowanych zmian nazw ulic Dąbrowszczaków oraz Józefa 

Strzelczyka w Działdowie, skierowane do Burmistrza Miasta i do wiadomości Rady 

Miasta. Pismo to otrzymaliście państwo radni w materiałach sesyjnych; 

- dnia 21 kwietnia wpłynął do Przewodniczącego Rady Miasta protokół zbiorczych 

wyników z przeprowadzenia konsultacji dotyczących propozycji nowych nazw ulic dla 

wybranych ulic miasta, które zgodnie z ustawa ulegną zmianie. Przedstawię końcowe 

wyniki w tym protokole. Ogólna liczba osób fizycznych, które wzięły udział                    

w konsultacjach - 333. Liczba ważnych zgłoszeń - 39 (zgłoszenie ulicy Letniej przez     

20 mieszkańców Działdowa), liczba nieważnych zgłoszeń - 1.  

Lista proponowanych nowych nazw dla poszczególnych ulic: 

dla ulicy 19 Stycznia - Ryszarda Jałtuszewskiego; 

dla ulicy Mariana Buczka - Leona Komorowskiego; 

dla ulicy Dąbrowszczaków - Alfreda Wellengera i profesora Jerzego Okulicza-Kozaryna; 

dla ulicy Janka Krasickiego - Ignacego Krasickiego i Danuty Siedzikówny „INKI”;  

dla ulicy Organizacji Młodzieży Towarzystwa Uniwersytetów Robotniczych – 

Turkusowa; 

dla ulicy Marchlewskiego - Letnia, Jasna i Złota; 

dla ulicy Marcelego Nowotki - Alfreda Rzymana i Jana Brzechwy; 

dla ulicy Hanki Sawickiej - Spokojna; 

dla ulicy Strzelczyka - ulica Budowlana; 

dla ulicy Związku Walki Młodych - Cyrkoniowa, Perłowa; 

dla ulicy Związku Młodzieży Polskiej - Perłowa i Słowikowa; 

dla ulicy Związku Młodzieży Socjalistycznej - Arno Kanta i Diamentowa. 

Uwagi i spostrzeżenia Zespołu konsultacyjnego: 

Wszystkie propozycje nowych nazw ulic zostały złożone w formie papierowej. Dla 

pięciu ulic zostało złożonych po jednej propozycji nowej nazwy, dla sześciu ulic po dwie 
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propozycje, a dla jednej ulicy trzy propozycje. W dniu 13.04.2017 r. została złożona      

do tutejszego Urzędu propozycja nazwy ulica Cicha, lecz z uwagi na to, że w Działdowie 

istnieje ulica Cicha, zgłoszenie nie zostało wzięte pod uwagę; 

- dnia 15 maja 2017 roku wpłynął, od kierownika zespołu kontrolnego Komisji 

Rewizyjnej, pana Waldemara Jurkowskiego do Przewodniczącego Rady, protokół 

kontroli Burmistrza. Z protokołem można zapoznać się w biurze Rady. Protokół 

przekazałem Przewodniczącym Klubów Radnych; 

- 17 maja wpłynęły do biura Rady materiały oraz protokół ustaleń zbiorczych wyników         

z przeprowadzonych konsultacji dotyczących wyłonienia nazw ulic: 

- ogólna liczba osób fizycznych, które wzięły udział w głosowaniu - 441, 

      - liczba ważnych głosów – 415, liczba nieważnych głosów – 26, 

      - wyłonione w wyniku konsultacji nowe nazwy dla ulic miasta Działdowo podlegających   

       zmianie: 

1) ulica Dąbrowszczaków – wyłoniona nazwa nowej ulicy Alfreda Wellengera; 

2) ulica Janka Krasickiego – nowa nazwa ulicy Ignacego Krasickiego; 

3) ulica Marchlewskiego - wyłoniona nazwa ulicy Letnia; 

4) ulica Marcelego Nowotki - nowa nazwa Jana Brzechwy; 

5) ulica Związku Walki Młodych - nowa nazwa Perłowa; 

6) ulica Związku Młodzieży Polskiej - nowa nazwa ulica Słowikowa; 

7) ulica Związku Młodzieży Socjalistycznej - nowa nazwa ulica Diamentowa. 

Uwagi zespołu konsultacyjnego: 

- liczba głosów oddana drogą elektroniczną - 160; 

- liczba głosów oddana drogą papierową - 255; 

Wśród głosów nieważnych odnotowano: 

- 23 głosy - nr PESEL nie figuruje w rejestrze mieszkańców Działdowa, 

- 1 głos osoba nie ukończyła 16 roku życia, 

- 1 głos - brak na karcie nr PESEL, 

- 1 głos - brak na karcie nr PESEL oraz podpisu. 

Tak wyglądają końcowe wyniki głosowania na te ulice, które miały po dwie lub trzy 

proponowane nazwy.  
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Ad pkt 5 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza                   

z wykonania uchwał Rady: 
 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta złożył sprawozdanie ze swojej działalności         

i z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym, tj. od 31 marca 2017 r. do 17 maja      

2017 r. (stanowi ono załącznik do protokołu). 

 
Ad pkt 6 
 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                  

i stowarzyszenia gmin: 
 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

W okresie międzysesyjnym nie uczestniczyłem w posiedzeniach związków międzygminnych. 

Dziękuję. 

 
Ad pkt 7 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym: 

Pani Stanisława ŻYWICKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego:  

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! 

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego obradowała 15 maja 2017 roku. 

- przyjęła informację kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, pani Aliny 

Rurki, na temat Programu 500+ oraz jego oddziaływania na problem ubóstwa w naszym 

mieście. Obawy Komisji, czy środki 500+ są w racjonalny sposób spożytkowane - 

odpowiedź pani kierownik: niepokojących uwag brak. Uwaga pana Burmistrza: sprzedaż 

alkoholu w naszym mieście statystycznie, w porównaniu do innych lat, wzrosła              

w niewielkim stopniu. Uwaga radnego Piotra Demskiego, wnikliwego obserwatora 

naszego miasta: zakup na zeszyt praktycznie skończył się; 

-  rozpatrzyła dwie skargi na działalność Burmistrza Miasta Działdowo oraz na działalność 

dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Komisja wnikliwie zapoznała się         

z argumentacją wnoszącego skargę oraz odpierających zarzuty osobiście, to jest pan 

Burmistrza oraz zastępcy dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej pani 

Małgorzaty Rochoń, oraz doskonale zorientowanego w materii naczelnika Wojciecha 

Fabińskiego. Komisja, w wyniku głosowania jednogłośnie oddaliła skargę na Burmistrza 

i dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. W wyniku rozpatrzenia skargi        

na Burmistrza Miasta Działdowo i skargi na dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
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Społecznej Komisja opracowała dwa projekty uchwał w brzmieniu: w wyniku 

rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Działdowo uznaje skargę za bezzasadną – 

głosowano jednogłośnie. Skargę na dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

uznaje skargę za bezzasadną - głosowano jednogłośnie; 

- pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta w sprawach:  

1) wskazania kandydata(-tki) do składu Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 
2017-2020; 

2) powołania Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2017-2020; 

3) w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta; 

- przyjęła informację pana naczelnika Wojciecha Fabińskiego dotyczącą stanu dróg         

po zimie i kosztów likwidacji szkód. 

Dziękuję bardzo.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję pani Przewodniczącej. 

Bardzo proszę, pan Burmistrz. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Wysoka Rado! 

Ja tylko jedno zdanie do tego sprawozdania: zostałem zacytowany i chciałbym wyjaśnić,            

chodziło o obalenie stereotypu, że pieniądze z 500+ są przepijane. I mamy taki dowód, że tak nie 

jest, ponieważ kwota, jaka została w zeszłym roku przeznaczona na wypłatę pomocy w ramach 

500+, to ponad 8 milionów złotych. Natomiast kwota, o jaką wzrosła sprzedaż alkoholu             

na terenie Gminy-Miasto Działdowo to kilkaset tysięcy i jest ona nieproporcjonalnie mniejsza 

niż te pieniądze, które wypłacamy rodzinom. Dziękuję.    

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję panu Burmistrzowi za wyjaśnienie. 

Jeszcze pan Leszek Gołębiewski, proszę bardzo. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Szanowni Państwo! 

Jeżeli chodzi o ten protokół to też chciałem pewną sprawę uściślić, że wnikliwy obserwator, pan 

Demski, mówił o zeszytach na wsi, a nie w mieście. Dziękuję bardzo.     

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję panu radnemu za zdanie odrębne. 
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Pan Jerzy CYBULSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska obradowała w dniu 16 maja 2017 roku. 

- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie nadania 

Honorowego Obywatelstwa Miasta oraz projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                  

nr XXVI/235/17 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie 

zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2017 r. do 23 maja 2018 r.; 

- Komisja wysłuchała informacji na temat harmonogramu prac związanych z utrzymaniem 

zieleni i estetyki obiektów komunalnych. Dziękuję bardzo.  

 
Pan Paweł ŚWIĄTEK - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! 

16 maja 2017 roku odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.          

Na posiedzeniu Komisja: 

- przeanalizowała możliwości organizacji dożywiania w placówkach oświatowych; 

- otrzymała informację dotyczącą rozbudowy Przedszkola Miejskiego nr 5; 

- dokonała analizy kosztów funkcjonowania placówek oświatowych; 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie nadania Honorowego 

Obywatelstwa Miasta. Dziękuję. 

 
Pan Sławomir PSZENNY - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Komisja Budżetu i Finansów obradowała dnia 15 maja 2017 roku. 

W czasie posiedzenia Komisja: 

- zapoznała się z informacją o kondycji finansowej Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna”, w tym omówienie bilansu za rok 2016, analiza kosztów                    

i przychodów wywozu odpadów w roku 2016 oraz informacje o poziomie opłat i ich 

ściągalności; 

- zapoznała się również z informacją o kondycji finansowej za rok 2016 Przedsiębiorstwa 

Ciepłowniczego Sp. z o.o. w Działdowie;  

- zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał Rady Miasta w sprawie: 

1) zmiany uchwały nr XXVI/235/17 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 marca 2017 r.            
w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2017 r.            
do 23 maja 2018 r.; 
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2)  w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Miejskiej Służby 
Drogowej w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 
Gminy-Miasto Działdowo; 

3) w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXV/231/17 Rady Miasta Działdowo z dnia 23 lutego 
2017 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego; 

4) w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji spółek prawa 
handlowego; 

5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 
2017-2025; 

6) w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2017; 
7) w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, stanowiących dochody budżetu Gminy-

Miasto Działdowo, instrumentem płatniczym; 
8) w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta. Dziękuję. 
 

Pan Wojciech ŚLIWA - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej: 

Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! 

W okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna obradowała w dniu 30 marca 2017 roku. 

Zgodnie z planem pracy Komisji powołane zostały dwa zespoły. Pierwszy do przeprowadzenia 

kontroli Burmistrza Miasta w zakresie realizacji zadań związanych z zimowym utrzymaniem 

dróg gminnych w sezonie 2016/2017 oraz stanu technicznego dróg po okresie zimowym w roku 

2017. Drugi do przeprowadzenia kontroli obiektów sportowych: skateparku, pumptraka oraz 

boiska do gry w baseballa pod względem bezpieczeństwa użytkowania.  

Na kolejnej sesji zapoznamy się z wynikami tych prac. Dziękuję.  

 

Ad pkt 8 

Interpelacje i zapytania: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

W tym punkcie porządku sesji proszę o kierowanie ewentualnych zapytań lub składanie 

interpelacji . 

Zwracam się z prośbą do państwa radnych o zwięzłość wystąpień i kulturę tych wystąpień. 

Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? 

Pan radny Piekarski, bardzo proszę. 

 
Radny pan Patryk PIEKARSKI: 

Panie Burmistrzu, równy tydzień temu zostały otwarte oferty w przetargu na opracowanie 

dokumentacji rewitalizacji starego miasta. Mimo kilku ofert, żadna nie została wybrana! Mam 

wrażenie, że jest to spowodowane faktem, iż najniższa z ofert jest znacznie niższa niż pozostałe, 

jednak prosiłbym pana o szczegóły w tej sprawie - to pierwsze. 
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I druga kwestia, interesująca chyba wszystkich mieszkańców Działdowa, czyli Dni 

Działdowa. Czy wiadomo już, jak w tym roku będą wyglądały obchody urodzin Miasta, ile będą 

trwały i kto wystąpi? Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Proszę, pan Radny Pszenny. 

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Kilka zapytań dotyczących miasta. 

Pierwsze dotyczy dwóch rond, jednego przy szpitalu, drugiego przy dawnej firmie 

„Primbud”. Dwa z rond w mieście zostały już na nowo zaaranżowane - zieleń na nich. Na tych 

dwóch nadal nie mamy, estetyka jest utrzymana, ale tak na dobrą sprawę przydałoby się pójść    

w tym samym kierunku, co w przypadku tych pierwszych dwóch rond. Pomijam te ronda 

nieszczęsne na drodze wojewódzkiej, które są po prostu chwastnikami, z tym nie możemy nic 

zrobić! Ale w przypadku tych dwóch rond moglibyśmy jakieś prace podjąć. Czy jest                   

to planowane? 

Drugie pytanie związane z ulicą Młyńską. Na jakim etapie są pracę projektowe i jak         

to się odbywa? 

Trzecie pytanie dotyczące przedszkoli miejskich i rekrutacji do nich. Z takich moich 

informacji wynika, że sporo dzieci, mimo rozbudowy przedszkola na ul. Karłowicza, nie będzie 

się mogło dostać, z czego to wynika ? Czy to są dzieci przepisywane z palcówek prywatnych, 

czy też większa ilość rodziców zdecydowała się na to, żeby oddać swoje pociechy                      

do przedszkoli? 

I ostatnie zapytanie dotyczące opłat związanych z ogródkami kawiarnianymi, czy 

piwnymi w obrębie starego miasta przede wszystkim, ale wydaje mi się, że takie opłaty               

ogólnie są przyjęte na terenie miasta - na postawie jakiej uchwały, i jakie to są odpłatności? 

Praktycznie rzecz biorąc starówka została bez tego typu obiektów, działają rożnego rodzaju 

lokale gastronomiczne, które mogłyby taką działalność rozpocząć. Ja nawet z dwiema takimi 

firmami rozmawiałem, które mają lodziarnie w rynku i mówią, że główną przeszkoda jest 

właśnie to, że są opłaty z tym związane. A oni by musieli zainwestować jednak spore pieniądze 

w aranżację tego typu przestrzeni oraz wyposażenie swoich lokali. W związku z tym od razu     

do tego pytanie: czy byłaby taka możliwość, żeby te opłaty uległy jakiejś zmianie, zawsze          

to lepiej obniżyć opłaty, czy nawet zwolnić w pierwszym roku przedsiębiorców z tego 

obowiązku wnoszenia opłat niż nie mieć ich wcale, bo w tym momencie, tego typu obiekty         
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w Działdowie nie powstają. Jeśli już to na terenie prywatnych posesji, czy restauracji, które           

są na działkach danego przedsiębiorcy? I to w zasadzie tyle. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Pan radny Dwórznik, proszę. 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Panie Burmistrzu, czy podejmował pan działania zagospodarowania budynku po byłym Urzędzie 

Skarbowym, usytuowanym na placu Mickiewicza? Jakie są efekty? Bo, moim zdaniem, szkoda, 

żeby ten budynek stał pusty i nie był zagospodarowany. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pani radna Konarzewska, bardzo proszę. 

 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA - wiceprzewodnicząca Rady: 

Szanowni Państwo! Panie Burmistrzu!  

Mam zapytanie: czy jest w planie utwardzenie parkingu przy placu targowym? Myśl,                  

ta wypłynęła od mieszkańców, dla których wielkim uciążeniem jest, gdy wyjeżdżają z rana tiry,      

a w szczególności, gdy jest właśnie pod deszczu to grzęzną w błocie. I jakie są w tym temacie 

ewentualne działania w przyszłości? Dziękuje bardzo  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Pan radny Przybyszewski, bardzo proszę.  

 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Panie Burmistrzu, mam dwa pytania! 

Pierwsze pytanie: czy w regulaminie budżetu obywatelskiego, jest zapis, że zgłaszane 

inwestycje mają być ogólnodostępne? Pytam dlatego, że w Olsztynie był taki precedens,             

że np. zbudowany parking z budżetu obywatelskiego w jednej dzielnicy, nie był honorowany       

w drugiej dzielnicy. Jak ta sytuacja przedstawia się w naszym mieście? 

Drugie pytanie: na jakim etapie jest sprawa autobusu miejskiego, kiedy można się 

spodziewa pierwszego kursu? Dziękuję bardzo. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Głos chciałby zabrać pan radny Tessar, bardzo proszę. 

 
Radny pan Andrzej TESSAR: 

Panie Burmistrzu, chciałem pana zapytać, czy firma konserwacji zabytków „Stiuk”, która 

wystąpiła w piśmie z wątpliwościami dotyczącymi wyboru wykonawcy na zagospodarowanie 

gotyckiej części zamku, wnosząc w nim o udostępnienie dokumentów i oferty złożonej przez 

wykonawcę, czyli konsorcjum „Kamaro” I zgodnie z odpowiedzią pana Burmistrza na to pismo  

o takiej możliwości uzyskania wglądu do tych dokumentów, zarówno w siedzibie Urzędu, jak 

też pozyskanie ich drogą elektroniczną przez tą firmę. Mam takie pytanie do pana Burmistrza, 

czy ta firma nadal jest zainteresowana pozyskaniem tych dokumentów? A jeśli tak, czy 

pozyskała już te dokumenty i ewentualnie jakie jest stanowisko firmy w tej sprawie? Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Głos chciałby zabrać pan radny Gołębiewski, proszę 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Ja mam pytanie do pana Burmistrza. 

Panie Burmistrzu, z tego co wiem, uczestniczył pan ostatnio w spotkaniu miast zrzeszonych       

w systemie Cittaslow i prosiłbym, żeby pan przedstawił informację na temat efektów tego 

spotkania. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Pani radna Korzeniewska chciała zabrać głos, proszę bardzo. 

 
Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! 

Ja mam kilka pytań. 

Pierwsze pytanie to, czy planowana jest wymiana rozsypujących się krawężników          

na ulicach osiedla Leśna? Tam jest kilka ulic, może nie będę na razie wymieniać, i jeśli tak             

to od kiedy, pytają mieszkańcy? 

Drugie pytanie: co z oświetleniem na ulicy Bursztynowej i pozostałych sąsiadujących 

ulicach? Bo pan Burmistrz obiecał, że będzie realizowane - na razie nie widać w inwestycjach 

nawet realizacji projektu. 
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Trzecie pytanie: kiedy będzie dokończony chodnik na ulicy Piaskowej - ta druga strona? 

Czwarte: na jakim etapie jest realizacja projektu wykonania zalewu przy ulicy  

Mławskiej? 

Ostatnie moje pytanie nasunęło się po wypowiedzi pana Burmistrza. Oczywiście, proszę 

mnie źle nie zrozumieć. Jestem, oczywiście za tym, aby walczyć z alkoholizmem i chodzi         

mi tu o wręczone alkomaty. Ale, z całym szacunkiem, ja i moi koledzy nic o tym wiedzieliśmy. 

Pan Burmistrz mówił, że konsultował pan z radnymi, więc proszę o informację, z jakimi?          

Bo w momencie, kiedy była sprawa nadania obywatelstwa prof. Małkowi, był przynajmniej 

telefon! Oczywiście, my jak najbardziej popieramy tą inicjatywę i bylibyśmy za nią, tylko 

chcielibyśmy o takich rzeczach wiedzieć! Wszak jesteśmy radnymi i przed społeczeństwem, 

przed naszymi mieszkańcami musimy się później tłumaczyć? Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Pan radny Jurkowski, proszę. 

 
Radny pan Waldemar JURKOWSKI: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! 

Ja mam pytanie odnośnie budowy dróg na osiedlu Lidzbarska: kiedy ruszy ta inwestycja? 

Dziękuję. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Pan radny Odachowski. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Burmistrzu, dwa pytania krótkie: 

Co z zabytkowym dworkiem Bülowa, czyli obiekt na Zamkowej 6, czy jest szansa          

na realizację tej inwestycji? A jeżeli nie to przynajmniej zabezpieczenie terenu tego obiektu? 

Mówię to w imieniu mieszkańców ulicy, tego fragmentu miasta, głównie ul. Zamkowej                

i Katarzyny. Pan wie, że jest tam pełno lokatorów, rożnego autoramentu, więc czy nie można tak 

skutecznie zabezpieczyć, ewentualnie może wyburzyć te garaże, które są takim hotelem pod 

chmurką. 

Drugie pytanie, też krótkie: panie Burmistrzu, kiedy Gmina-Miasto Działdowo przystąpi 

do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego? Proste pytanie, proszę             

o prostą odpowiedź. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo panu radnemu. 

Proszę, pan radny Łukaszewski chciałby zabrać głos 

 
Radny pan Roman ŁUKASZEWSKI: 

Panie Burmistrzu! 

Ja mam pytanie odnośnie chodnika biegnącego wzdłuż kanału Młyńskiego - do ulicy 

Mławskiej i dalej aż do młyna. To pytanie w zasadzie od mieszkańców: dlaczego                 

zabezpieczenie, które było, znikło? Ja powiem, że szedłem od góry do Mławskiej, przy tym 

nowym chodniku, tam jest jeszcze dobrze, ale już od skrzyżowania do młyna ten chodnik jest 

stary, sfatygowany, brak jest płytek i tam gdzie nie ma żywopłotów istnieje realne zagrożenie,   

że tam ktoś może wpaść i pytam się, czy coś w tej sprawie jest?  

Oraz tu widzę w załączniku nr 3 do poprawki do uchwały Rady Miasta, o przebudowie 

ulicy Wolności, czy to może jest ujęte? 

I drugie pytanie: na jakim etapie jest rozbudowa parkingu, naprzeciw Norwida 7,            

co miało mieć miejsce wcześniej, nawet w zeszłym roku oraz drugiego dojścia do ulicy 

Olsztyńskiej? To pierwsze zostało wykonane. Widzę - ludzie zadowoleni, chwalą to, tylko 

jeszcze utyskują na to drugie dojście. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuje bardzo. 

Zgłaszał się pan Przewodniczący Zarządu Osiedli nr 1, pan Przybyłka, bardzo proszę. 

 

Pan Włodzimierz PRZYBYŁKA - Przewodniczący Zarządu Osiedli nr 1  

Panie Burmistrzu! Szanowni Radni! 

Panie Burmistrzu, może by pan jakoś wpłynął na Wojewódzki Zarząd Dróg odnośnie 

ulicy Lidzbarskiej. Już wszędzie pokoszone jest, a ulica Lidzbarska nadal jest jeszcze trawa nie 

skoszona i coraz to większa ta trawa i będzie problem zebrania jej. Jeśli jest możliwość 

przyśpieszenia tego, bardzo bym prosił?  

Druga sprawa: idąc śladem pana radnego, tych ulic Traugutta i Reymonta - wczoraj 

poszła ta równiarka. Panie Burmistrzu, jest taka prośba mieszkańców, żeby jeżeli puści się          

tą równiarkę, żeby chociaż troszeczkę było wilgoci. Jednak, jak się wzruszy tą powierzchnię        

i jest sucho, jest niesamowity kurz. Ludzie nie za bardzo są z tego zadowoleni. Nie wiem, jak      

to ugryźć - jedni chcą, drudzy znowu mówią, że się kurzy i to jest ten problem. Prosili mnie, 

żeby to poruszyć, dlatego na tej sesji, staram się to poruszyć. 
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I trzecia sprawa: panie Burmistrzu, może by pan starał się jakoś wyjaśnić tą sprawę 

odnośnie zmiany nazw ulic? Nie jest to taki zwykły problem, bo ja zajmowałem się sprawą 

zmiany ulicy Marchlewskiego, na 29 osób zamieszkałych, tylko jedna osoba wyraziła zgodę. 

Czyli teraz, co ponownie trzeba będzie chodzić i zadawać te pytania, jaką chcą tą ulicę?             

Bo ludzie nie byli tym zainteresowani, jest to problem przekonania i chciałbym, żeby pan           

tu jakoś publicznie powiedział, jak to dokonać? Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo panu Przewodniczącemu. 

O głos prosi pan radny Kaszubski, proszę bardzo. 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! 

Na sesji lutowej albo styczniowej zgłaszałem kwestię krawężników najechanych przez 

samochody ciężarowe przy Zespole Szkół na ul. Polnej. Na dzień dzisiejszy te krawężniki          

w dalszym ciągu leżą. Chciałbym się zorientować, czy grupa pana Brzozowskiego, czy 

ewentualnie inna grupa przystąpi do działania w tym kierunku? Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuje bardzo.  

Proszę, pan radny Gołębiewski. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Przypominałem sobie, że też miałem taką interpelację odnośnie ulicy Olsztyńskiej, że tam           

te rowy i pobocza nie są koszone. W tej chwili to bardzo kiepsko wygląda i trzeba by było 

jednak interweniować w tej sprawie? Dziękuję 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

To jest zapytanie, panie radny, tak? 

Pan radny Kociela chciałby zabrać głos, proszę bardzo. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu, z niepokojem obserwujemy sytuację, jaka ma miejsce na łamach prasy, 

mediów elektronicznych między panem a panem Starostą, czy też Starostwem Powiatowym        

w Działdowie. Ja mam tylko jedne pytanie w tej kwestii, może nie tyle co w tej kwestii, co jest 

jakby tematem pobocznym, takie mam wrażenie, tego - nazwijmy na razie, w przenośni-  

konfliktu, czy sytuacji, która raczej nie powinna mieć miejsca. Dotyczy ona ulicy Granicznej       
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i ulicy Prostej. Otóż, dlaczego stało się, że do Starostwa oddaliśmy kwotę - jak dobrze pamiętam 

- około 20.000 zwrotu dotacji, którą Starostwo nam przeznaczyło? Jak się ma dokumentacja 

tejże drogi na jej wykonanie i ogólną charakterystykę, opis tej sytuacji? Bardzo bym prosił          

o jakąś zwięzłą opinię. Dziękuje bardzo.  

  
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Jeszcze pani radna Korzeniewska, proszę. 

 
Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Dziękuję bardzo! 

Przepraszam, jedno króciutkie pytanie. 

Panie Burmistrzu, na Komisji rozmawialiśmy na ten temat, że mieszkańcy oczekują jakiejś, 

ulotki, informacji wyczerpującej odnośnie zmian ulic? Dlaczego ta zmiana ulic następuje,          

bo wiadomo, my wiemy o co chodzi, bo rozmawialiśmy na komisji - znamy szczegóły! Ale czy    

ta ulotka będzie opracowana i czy mieszkańcom będzie dostarczona, zgodnie z tym,                   

co proponowałam? Dziękuję. 

  
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Proszę, pan radny Pszenny, jeszcze chciał zabrać głos. 

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Pytanie do pana Burmistrza o aktualny stan spływania wniosków o dotacje na modernizację 

pieców: czy można uzyskać informację, ile było wniosków złożonych i jak ten proces przebiegł? 

Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Czy są jeszcze zapytania, interpelacje? 

Ja jeszcze w związku z tym jedno pytanie: panie Burmistrzu, mieszkańcy proszą o informację 

czy na placu 1 Maja będą prowadzone jakieś prace remontowe lub zostaną nasadzone jakieś 

krzewy wokół tego placu? To by sprzyjało, że to miejsce będzie bardziej estetyczne i cieszące 

oko. 

Nie widzę więcej pytań i interpelacji. 

Ogłaszam dziesięciominutową przerwę. 
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Ad pkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/235/17 Rady Miasta Działdowo       

z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę              

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2017 r. 

do 23 maja 2018 r.: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Szanowni Państwo! 

Do Rady Miasta wpłynął wniosek z PGKiM Sp.z.o.o. wraz z opisem i uzasadnieniem zmiany tej 

uchwały. 

Projekt tej uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

także dostarczony z materiałami sesyjnymi. 

Dzisiaj wpłynęła nowa wersja tej uchwały, wraz z wnioskiem, dotycząca autopoprawek w tej 

uchwale, ale myślę, że o tym powiedzą referujący projekt tej uchwały? 

W sesji uczestniczy pan Ireneusz Falba, prezes PGKiM Sp.z.o.o. w Działdowie, który zapewne 

odpowie państwu radnym na ewentualne pytania dotyczące zmiany uchwały. 

Proszę pana Wojciecha Fabińskiego, naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, 

Mieszkaniowej i Nadzoru Właścicielskiego, o przedstawienie projektu uchwały.  

Proszę, panie naczelniku! 

 
Pan Wojciech FABIŃSKI - naczelnik Wydziału GKW: 

Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Nadto przekazał., że w dniu dzisiejszym PGKiM wystąpiło z kolejnym  wnioskiem  o dokonanie 

dodatkowych zmian w załączniku do uchwały. Wprowadzone zmiany w sposób bardziej 

przejrzysty i bardziej czytelny wskazały taki podział poszczególnych grup odbiorców, aby nie 

budził on żadnych wątpliwości i w sposób taki, jak wskazał organ nadzoru, czyli wojewoda 

warmińsko-mazurski  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie naczelniku.  

Proszę bardzo, pani mecenas. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Proszę państwa, obiecałam sobie, że kilka słów na ten temat powiem, ponieważ nie miałam 

możliwości przedstawienia stanu prawnego tejże sytuacji na komisjach, a myślę, że kilka słów 

prawdy od prawnika wam się tutaj przyda.  

Mianowicie, zostaliśmy - jak już pan Fabiński powiedział - postawieni przed faktem 

rozstrzygnięcia nadzorczego, które to rozstrzygnięcie wyrzuca nam z tabeli liczby porządkowe   
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2, 4, 5 dotyczące opłat abonamentowych. W uzasadnieniu rozstrzygnięcia nadzorczego czytamy, 

że rozporządzenie nie pozwala na różnicowanie stawek wewnątrz poszczególnych grup 

taryfowych. Wprowadzając przepisy dotyczące odmiennych stawek opłat abonamentowych dla        

tych samych grup odbiorców Rada wykroczyła poza kompetencje. Ja nie ukrywam,                         

że pofatygowałam się we własnym zakresie skontaktowania z osobą, która jest autorem tego 

rozstrzygnięcia i tutaj chodziło o to, co konkretnie autor miał na myśli. I chodziło panu o to,      

że w pionowej pozycji tabeli nie powinno być podziału na stawki jednomiesięczne, 

dwumiesięczne. Czytając w uzasadnieniu wyroki wojewódzkich sądów administracyjnych ja nie 

dopatrzyłam się tego samego stanu faktycznego, jaki jest u nas i z panem mecenasem, z którym 

współpracuję, mieliśmy dylemat, czy to skarżyć, czy po prostu przedstawić państwu                     

i dostosować się do tego rozstrzygnięcia nadzorczego. Tym bardziej, że analizując przepisy 

ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzeniu ścieków, art. 24 ust. 5a mówi,             

że w razie stwierdzenia przez organ nadzoru nieważności uchwały o zatwierdzeniu taryf albo   

niestwierdzenia nieważności uchwały o odmowie zatwierdzenia taryf, czas obowiązywania 

dotychczasowych taryf przedłuża się o 90 dni od dnia doręczenia przedsiębiorstwu 

wodociągowo-kanalizacyjnego rozstrzygnięcia nadzorczego. A przepis ust. 2 stosuje się 

odpowiednio, gdzie mowa jest, że przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne w terminie      

70 dni przed planowanym dniem wejściem w życie przedstawia wniosek o ich zatwierdzenie. 

Chcę państwu powiedzieć, że przepisy określają stwierdzenie nieważności, ale w całości - tak     

to czytamy - natomiast nie w części. My mamy rozstrzygnięcie w części, więc możemy się         

do tego faktu dostosować. 

Po rozmowach z przedsiębiorstwem, ponieważ taryfy wchodzą 24 maja tego roku do 2018 roku, 

po uzgodnieniu z organem nadzoru przyjęliśmy, że być może dobrym rozstrzygnięciem będzie 

właśnie wprowadzenie tej zmiany, poprzez to, żeby dzisiaj państwo uchwalili taki projekt             

i dzisiaj uleczyli sytuację, którą mamy po rozstrzygnięciu organu nadzoru. Stąd też, dzieląc się 

moimi sugestiami i sugestiami mojego kolegi również, tutaj pana mecenasa, przedstawiamy 

państwu tą wersję z całym przekonaniem, że być może jeszcze jakieś dopatrzenia przez innych 

prawników mogą w tym zakresie być. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Czy pan prezes chciałby jeszcze uzupełnić? 

 
Pan Ireneusz FALBA - prezes PGKiM Sp.z o.o.: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! 
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Ja tylko chciałbym zasygnalizować, że ta zmiana to jest zmiana kosmetyczna, nie mająca 

wpływu w żaden sposób na stawki, które zaproponowaliśmy w taryfie. Zmiana polega na tym,  

że wprowadzić musimy w bardziej czytelny sposób, dla niektórych, odczyty i rozliczenia 

jednomiesięczne i dwumiesięczne. Stąd też grupa taryfowa na przykład ta, która dotyczy 

większości nas wszystkich, czyli korzystających z tej wody nie do celów usługowych                   

i przemysłowych. Jest to podział wykonany w ten sposób, że jest to sformatowane                        

w oddzielnych kolumnach, czyli jest kolumna dotyczącą grupy taryfowej w zakresie odczytów 

jednomiesięcznych i to dotyczy instytucji oraz w zakresie odczytów w okresach 

dwumiesięcznych, co dotyczy mieszkań i to jest tylko ta różnica. Wcześniej był to realizowane 

w ten sposób, że była jedna kolumna i były w tej kolumnie oprócz stawki bazowej, wynikającej 

z ceny m³ wody, również stawki opłaty abonamentowej dla cykli odczytu i rozliczenia 

jednomiesięcznego i dwumiesięcznego. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuje panu prezesowi za wyjaśnienia. 

Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku? 

 
 Nie było chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję, po czym 

poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

 
  21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

Uchwałę nr XXVII/247/17 

w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/235/17 Rady Miasta Działdowo z dnia 30 marca 2017 r.       
w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na terenie miasta Działdowo na okres od 24 maja 2017 r. do 23 maja 2018 r. 
 

Ad pkt 10 

 
Bez uwag 21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

Uchwałę nr XXVII/248/17 

w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Miejskiej Służby Drogowej         
w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy-Miasto 
Działdowo. 
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Ad pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXV/231/17 Rady Miasta Działdowo 

z dnia 23 lutego 2017 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Projekt tej uchwały, zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu 

radnym przełożony w materiałach na sesję. 

Przypomnę państwu, że uchwała nr XXV/231/17 Rady Miasta Działdowo z dnia 23 lutego    

2017 roku w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego, dotyczyła udzielenia 

pomocy finansowej, w kwocie 100 tys. zł, w formie celowej dla Powiatu Działdowskiego w celu 

realizacji przez powiat inwestycji, pod nazwą: wykonanie dokumentacji technicznej                   

na przebudowę drogi powiatowej nr 1587 N. 

Proszę panią Beatę Szydłowska-Anaczkowską - Skarbnik Miasta, o omówienie projektu 

uchwały, bardzo proszę. 

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta: 

Panie Przewodniczący! 

Tym razem pan Burmistrz będzie omawiał i udzielał wyjaśnień. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Bardzo proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Wysoka Rado! 

Przed państwem projekt uchwały uchylającej uchwałę numer - jak pan Przewodniczący 

wspomniał - XXV/231/17 z dnia 23 lutego 2107 roku w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego. 

Drodzy Państwo! 

Pomoc w wysokości 100.000 złotych miała być uzupełnieniem kwoty, jaka była potrzebna        

na wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej 1587 N, na odcinku 

od ronda przy ulicy Nidzickiej i obejmującej całą ulicę Leśną.  

W ramach tego porozumienia Gmina-Miasto Działdowo miała wyłożyć 100.000 złotych, Powiat 

Działdowski miał wyłożyć 35.000 złotych. Ale w ramach wcześniej prowadzonych rozmów         

z panem Starostą ustaliliśmy, że również - strona, jaką jest - Powiat Działdowski udzieli nam 

pomocy finansowej w wysokości 100.000 złotych na modernizację oświetlenia w ulicy 

Księżodworskiej, która również jest drogą powiatową. Do pewnego momentu te rozmowy 

przebiegały obiecująco, a potem były pewne perturbacje związane z tym czy można pobudować 
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ścieżkę rowerową w ulicy Leśnej, czy jej tam pobudować nie można. Natomiast był to jeden       

z warunków, jaki Gmina-Miasto Działdowo stawiała. My wyraźnie powiedzieliśmy, że nie 

widzimy potrzeby remontu nawierzchni asfaltowej, natomiast widzimy wielką potrzebę 

wybudowania ścieżek pieszo-rowerowych bądź ścieżek rowerowych w ulicy Leśnej. Ostatecznie 

tam, gdzie można było, te ścieżki miały być wprowadzone, tam gdzie nie można było -  

zrezygnowaliśmy z tego.` 

Proszę państwa, oczywiście mowa była tylko i wyłącznie o dokumentacji, natomiast razem           

z umową pan Starosta przysłał nam do podpisania porozumienie, które wybiegało w rok 2018       

i obok tej deklaracji, która była przedmiotem uchylanej uchwały, była również deklaracja, którą 

my musielibyśmy podpisać, a konkretnie chodziło o to, że w kolejnym roku dołożymy               

468 tysięcy do remontu. My na ten temat z panem Starostą nie rozmawialiśmy. Deklarowaliśmy 

tylko i wyłącznie dofinansowanie budowy ścieżek rowerowych, natomiast  o szerszym zakresie 

prac nie było mowy. Stoimy na stanowisku, że do momentu, kiedy nie zostanie wykonamy 

projekt i nie będzie kosztorysu inwestorskiego, tak naprawdę o kosztach realizacji i o kosztach 

robót budowlanych nie powinniśmy rozmawiać. Ponieważ pan Starosta upiera się przy swoim,       

że musimy przekazując te 100 tysięcy również zadeklarować pomoc na budowę, uważam           

za zasadne odstąpienie od tej uchwały. My mamy długą kolejkę inwestycji, także te 100 tysięcy 

na pewno nie będzie leżało na lokatach, a zostanie spożytkowane na cele publiczne. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję panie Burmistrzu za wyjaśnienia. 

Państwa radnych informuję, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt 

tej uchwały. 

Otwieram dyskusje nad projektem uchwały. 

Kto z państwa Radnych chciałby zabrać głos? 

Proszę, pan radny Kociela. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Szanowni Państwo! 

Panie Burmistrzu, mówił pan o porozumieniu, dostał pan te porozumienie drogą pocztową -         

z tego, co wiem - ze strony Starostwa. Ale odpowiedzi pan - z tego, co mi wiadomo - nie udzielił 

dla pana Starosty - stąd moje pierwsze pytanie. 

Druga rzecz, na sali widziałem dyrektora Zarządu Powiatowego Dróg i, panie Przewodniczący, 

ja bym poprosił, aby pan dyrektor, reprezentujący stronę Starostwa, przedstawił drugą stronę tej 

kwestii, tej sprawy. Myślę, że to rozjaśni nam szerzej zaistniałą sytuację. 
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Czy pan się przychyla do tego, aby pan dyrektor wypowiedział swoje stanowisko i stanowisko 

Zarządu Dróg Powiatowych, jednostki, która podlega pod Starostwo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Bardzo proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Czy jeszcze na sali jest pan dyrektor, bo wcześniej ...  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Jest pan dyrektor. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

To bardzo byśmy prosili o przedstawienie stanowiska Starostwa. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan radny Gołębiewski jeszcze chciałby w tej sprawie zadać pytanie, bardzo proszę. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Pan Burmistrz mówił, że - ja tak to zrozumiałem - my mieliśmy Starostwu dać 100.000,                

a Starostwo nam w innej formie miało również dać te inne jakieś 100.000, tak? I w tej chwili, 

jeżeli my rezygnujemy z tej współpracy, czy ta umowa o te 100.000 od Starostwa jest aktualna, 

czy my też tych pieniędzy nie dostaniemy? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie Burmistrzu, bardzo proszę o odpowiedź. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Drodzy państwo, oczywiście dżentelmeńska umowa. I skończyła się na tym, że my tutaj 

debatujemy o dofinansowaniu bądź niedofinansowaniu drogi powiatowej, natomiast umowa, 

którą my wysłaliśmy do pana Starosty na dofinansowanie przebudowy oświetlenia, ona nie 

wróciła do nas podpisana! Co więcej, proszę wziąć budżet powiatu działdowskiego, tam nawet   

- z tego, co wiem - taka kwota nie została w tym budżecie zabezpieczona. Co więcej, my już 

rozstrzygnęliśmy przetarg na modernizację oświetlenia i nam te 100 tysięcy nie jest potrzebne. 

Sobie poradziliśmy bez Starostwa Powiatowego, bez powiatu! Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  
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Proszę, panie dyrektorze, o zabranie głos. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg:  

Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! Panie Burmistrzu! 

Dyskusja na temat ścieżek rowerowych na ulicy Leśnej trwa już od dłuższego czasu. 

Wybudowanie ścieżki rowerowej na odcinku, na którym pan Burmistrz sugerował, jest możliwe, 

pod warunkiem dokonania przebudowy tej drogi.  

Pan Burmistrz w pierwszej, swojej wypowiedzi - bo tak rozmawialiśmy - sugerował nawet 

przesuńcie osi jezdni. Na co ja odpowiedziałem, że to będzie za kosztowna rewolucja w tej 

drodze i związku z tym zaproponowałem, żeby na odcinku od ronda Solidarności                       

do skrzyżowania z ulicą Świerkową tą ścieżkę wybudować po stronie szpitala, jednocześnie 

przebudowując pas drogowy. Czyli likwidując częściowo pas zieleni, przebudować stojącą 

zatokę autobusową, istniejące zatoki postojowe i zlikwidować ciek znajdujący się przy krawędzi 

jezdni. A tym samym doprowadzić jezdnię na tym odcinku również do sytuacji takiej, żeby 

przejeżdżające pojazdy nie sprawiały kłopotów pieszym uczestnikom ruchu, ponieważ               

po przeciwnej stronie ulicy Leśnej, tam gdzie jest zabudowa jednorodzinna-mieszkaniowa, jest 

w tej chwili chodnik o szerokości 1,60, a chciałbym go przebudować do szerokości około            

3 metrów, z tego względu, że część pieszych, którzy musieliby zmienić miejsce swojego 

chodzenia po ulicy Leśnej, musieliby przejść na część prawą, ze względu na tą zaprojektowaną, 

czy wybudowaną później ścieżkę rowerową. A ruch pieszych na tym odcinku, od skrzyżowania 

Świerkowej do ronda, jest naprawdę bardzo duży i z tym wiąże się cała ta przebudowa. Żeby 

odnowić już, jak wejdziemy w ten pas drogowy, to zróbmy wszystko tak, żebyśmy naszym 

mieszkańcom dali ładny kawałek ulicy i w tym momencie jezdnia również podlegałaby tej 

przebudowie. Tej samej przebudowy wymagałby również odcinek, gdzie można by wybudować 

ciąg rowerowy od skrzyżowania z ulicą Matejki, do skrzyżowania z ulicą Zuchową i wówczas 

połączyć to z istniejącą już ścieżką, która biegnie do granicy miasta. Na tym odcinku również      

w latach poprzednich były wykonywane między innymi przez miasto potężne inwestycje mające 

na celu odprowadzenie wody opadowej z osiedla Leśna i jezdnia również  tam wymaga takich 

samych zabiegów. W związku z tym propozycja nasza, podpisania porozumienia dwuletniego 

minimum i poszukania oprócz naszych pieniędzy jeszcze jakiś pieniędzy zewnętrznych, byłaby 

chyba uzasadniona? Żeby można było kosztem - powiedzmy - programów przebudowy dróg 

lokalnych, czy pieniędzy unijnych i nasz udział miasta i powiatu stanowiłby wtedy całość 

środków finansowych, które zostałyby przeznaczone na wykonanie tych robót. Oprócz tych 

odcinków, o których mówiłem, jeszcze zasugerowałem wykonanie odcinka ciągu rowerowego 

na wysokości cmentarza miejskiego, czyli po stronie lewej. On nie dotykałby do chodnika, byłby 
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za chodnikiem. Tam jest pas dość szeroki, wystarczający, połączyłby z ulicą Nidzicką                  

i wówczas połączenie to dałoby kolejny efekt, bo w przyszłości moglibyście państwo dalej 

wykorzystać tą część ścieżki i połączyć się z ulicą Olsztyńską. Także taki dość piękny byłby 

element ciągu pieszo-rowerowego, który by na pewno ulicę Leśną odnowił i wzbogacił. 

Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Pan Burmistrz, bardzo proszę  

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Ja mam 2,3 pytania do pana dyrektora, bo to, co tutaj słyszymy, to jest bardzo, bardzo piękne. 

Natomiast pytanie pierwsze: kto jest zarządcą tej drogi, proszę mi powiedzieć, i kto powinien 

ponosić koszty remontu tej drogi? 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

To jest pytanie dość proste, na które nie potrzebuję udzielać odpowiedzi, panie Burmistrzu.        

Ja może odpowiem inaczej: od 20 lat, jak istnieje samorząd powiatowy, my ciągle dogadujemy 

się z burmistrzami i wójtami, i w ten sposób - nie mając taki środków możliwych                        

na sfinansowanie inwestycji drogowych - ciągle coś, gdzieś robimy. Przykład tego roku: robimy 

kilka inwestycji, do których dokładają właśnie samorządy miejskie i gminne, i dlatego też 

prosimy Burmistrza o dofinansowanie do tego zadania w mieście Działdowie, dla mieszkańców 

miasta Działdowo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Wszystko jest piękne. 

Ja odpowiem: jest Powiat Działdowski i to Powiat powinien ponosić koszty, a my nie uciekamy 

od finansowania, czy współfinansowania, tylko zasada jest taka, że jeżeli ktoś daje pieniądze,     

to trzeba go słuchać! I jeżeli mi pan Marszałek daje pieniądze, to ja słucham i nie dyskutuję         

z nim, tylko wypełniam jego warunki, ewentualnie siadam do stołu. Natomiast pana Mariana 

Janickiego ja przy tym stole ani razu nie widziałem. Rozmawialiśmy z panem, rozmawialiśmy   

z panem Brandtem. Ustalaliśmy, że będzie ścieżka rowerowa, a potem dostajemy pismo tej 

treści, podpisane prze pana Janickiego: „Biorąc pod uwagę istniejący pas drogowy od ulicy 

Leśnej i obecne zagospodarowanie terenu na odcinku, od ronda Solidarności, do skrzyżowania   
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z ul. Zuchową, Zarząd Powiatu nie widzi możliwości usytuowania w pasie drogowym ścieżki 

rowerowej”. 

My, proszę państwa, pół roku kręcimy się wokół tego czy pobudować, czy nie pobudować.       

No przecież bądźmy poważni ludźmi, trzeba usiąść do stołu, porozmawiać. Ja rozumiem,          

że może dla kogoś to jest to dyshonor prawda? Ale to nie powinno tak wyglądać. Ustalamy tutaj 

na spotkaniu, że jest ścieżka rowerowa, państwo wracają, za chwilę pismo, że nie ma ścieżki 

rowerowej. Za chwilę jest pismo kolejne, że faktycznie można tą ścieżkę pobudować.               

To, o czym mówimy, naprawdę jest naprawdę piękne, proszę państwa. Ale, ile Powiat 

Działdowski dołożył do inwestycji miejskich w tym roku? Czy w tamtym roku do dróg, które 

przebudujemy? - Ani złotówki, ani złotówki nie dołożył, proszę państwa. 

Co robimy? - Zatoki postojowe, przy Zespole Szkół nr1 przy ul. Grunwaldzkiej, przy szkole 

powiatowej;  przy Powiatowym Urzędzie Pracy-parkingi, zatoki postojowe. I nawet nie przyszło 

mi do głowy, żeby iść po złotówkę. A kiedy daję 100 tys., to zaczyna mi się warunki stawiać,    

na jakich ja mam dać te 100 tysięcy? 

Mam jeszcze jedne pytanie, bo wczoraj rozmawiałem z panem Cieślińskim: czy pan 

Cieśliński podpisał porozumienie z państwem, na przebudowę dalszej części tej drogi 

powiatowej do Malinowa? 

Bo z tego co wiem, to też nie podpisał i też mu się warunki nie podobały! Panie dyrektorze, 

podpisał pan Cieśliński? 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Pan Cieśliński takiego porozumienia nie podpisał, bo takie porozumienie na razie jemu nie było                         

przedstawiane. Jak zajdzie potrzeba dalszej przebudowy i będzie już dokumentacja, wtedy 

można z panem Cieślińskim pertraktować i takie porozumienie podpisać. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

To, panie Przewodniczący, jeśli można, ja dodam: jak będzie dokumentacja, to możemy usiąść 

do porozumienia, jak będziemy mieli kosztorys - możemy porozmawiać. Natomiast 

rozmawialiśmy w zeszłym roku o dofinansowaniu dokumentacji i powiem brzydko: ktoś mnie 

chce w balona tutaj zrobić, i przekłada mi porozumienie na budowę! My mamy swoich potrzeb 

bardzo dużo i albo pan Starosta zrozumie to, że jest wola ze strony Burmistrza i oprócz tych 100 

tysięcy my chętnie dołożymy do przebudowy ścieżki rowerowej. Ale nikt mi nie będzie, proszę 

państwa, dyktował takich warunków, na zasadzie przykładamy pistolet do głowy i albo dajesz 

kasę, albo, albo, albo...! Natomiast owszem powiat robi, proszę państwa, w Gminie Płośnica 

bardzo dużo i dlaczego, to państwo wiedzą? Dziękuję. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuje bardzo.  

Proszę bardzo, pan dyrektor jeszcze chciał zabrać głos. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Panie Przewodniczący, ja chciałbym zaznaczyć, że my nie będziemy robili dokumentacji           

za kilkadziesiąt, czy set tysięcy złotych, którą położymy na półkę! Jeżeli będziemy mieli 

partnera, choćby miasto same, do tego, żeby zrobić coś wspólnie razem, to wtedy bardzo chętnie 

tą dokumentację zrobimy. Bo naprawdę szkoda tych pieniędzy, żeby zrobić dokumentację              

i położyć. A oczekujemy takiego partnerskiego wsparcia, tak, jak do tej pory z innych 

samorządów - 50 na 50%. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie dyrektorze.  

Proszę pan radny Kociela jeszcze chciał uzupełnić w tej sprawie? 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Tak. No, obawiam się, że ta dyskusja może zejść na złe tory i poniosą nas emocje, mam 

nadzieję, że nie. Natomiast, panie Burmistrzu, troszeczkę nieprawdy pan tu opowiada, ponieważ, 

chociażby osiedle Księżodworska, ulice: Kajki, Graniczna, czy Kajki, Sienkiewicza było 

współfinansowane - z tego, co pamiętam - w kwocie 50 na 50 ze strony Starostwa. Więc ta pana 

wypowiedź jest trochę przesadzona. 

Jeśli pan chce odpowiedzieć? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Żeby pan nie brnął w swojej niewiedzy, to panu powiem, że to, o czym pan mówi, to jest zadanie 

powiatu i to my powiatowi daliśmy 50 tysięcy, a nie powiat nam. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ale pan nie rozumie, o czym ja mówię? 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Pan mówi, że nam powiat dołożył do budowy chodnika, tak? Od Kajki do ulicy Osiedleńczej. 
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Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Jeżeli pan łaskawie pozwoli, to sprostuję. 

Chodzi o jedną, podstawową rzecz, bo pan cały czas się doszukuje jakiegoś wrzenia, 

podgrzewania wody, po to, żeby nam było tutaj cieplej w rożnych częściach ciała! 

50 na 50 - o tym mówię, bez względem, która ze stron to robiła. Chodzi o model współpracy, 

który można realizować. 

I ja., Szanowni państwo, żeby nie podgrzewać dalej tej atmosfery, tej  ciepłej wody proponuję, 

aby ta uchwała dzisiaj została odrzucona i dać czas, aby panowie: pan Burmistrz i pan Starosta, 

może zdobyli się na drogę porozumienia i byśmy przełożyli to na kolejną sesję? To jest moja 

propozycja, chciałbym znać stanowisko pozostałych radnych. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan Burmistrz, proszę. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Pana propozycja jest zaburzająca to, co my wcześniej wyprowadzaliśmy, bo my, panie radny, 

chcieliśmy dać 100 tysięcy,  a powiat chciał dać 35 tysięcy, natomiast pan proponuje tutaj udział 

kosztów 50 na 50.  

Ja cały czas byłem gotowy dać te 100 tysięcy złotych do tej dokumentacji i ja przed tym nie 

uciekałem! Więc ja nie wiem, o czym my tu dyskutujemy. My nigdy nie uciekaliśmy                    

i przypomnę państwu, że przecież chodniki w ulicy Księżodworskiej, to są chodniki powiatowe -  

nie było woli ze strony pana Starosty, żeby budować. I proszę państwa, kiedy poszedłem, 

porozmawiałem, to usłyszałem: ja nie chce budować, to ty chcesz budować, musisz dać kasę, 

tak! No, proszę państwa, no wybaczmy, daliśmy kasę, są chodniki! Ale to nie będzie się tak 

odbywało, że my będziemy zadania powiatu realizować. My prowadzimy szkołę powiatową, 

liceum prowadzimy, złotówki na to nie dostajemy! 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ja mam proste pytanie, panie Przewodniczący, mogę, kończąc tą dyskusję? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ja, tak, jak powiedziałem wcześniej, ja nie chcę tu podgrzewać tutaj wody! 
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Natomiast, panie Burmistrzu, ja do pana mam pytanie: czy pan jest gotów się spotykać z panem 

Starostą i jeszcze raz przedyskutowując tą kwestię? 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Pan Starosta był wielokrotnie tutaj zapraszany. Natomiast, ja myślę, że skoro kładę projekt 

uchwały, to ja już, proszę państwa, mam działkę, na którą chce te pieniądze zagospodarować. 

Starosta miał okazję i nieprawdą jest to, co pan powiedział na wstępie swojego wystąpienia,        

że ja na pismo nie odpowiedziałem. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ja pana zapytałem, a to jest diametralna różnica. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie radny, ja bardzo bym prosił o ton niżej i uspokojenie tej dyskusji. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Ja mam prośbę, żeby pan mi nie przerywał. Ja skończę, pan będzie mógł się ustosunkować        

do tego. 

Na początku pana wypowiedzi wyraźnie słyszałem, że pan zasugerował mi, że ja nie 

odpowiadam na pisma od pana Starosty. Więc przyniosłem specjalnie dla państwa plik 

dokumentów, z których jasno wynika, że porozumienie od pana Starosty dostaliśmy dnia           

23 lutego z Powiatowego Zarządu Dróg i przeczytam państwu moją odpowiedź dla pana 

Starosty, żeby państwo mieli wiedzę. Odpowiedź z dnia 14 marca 2017 roku: „Pan Marian 

Janicki Przewodniczący Zarządu Powiatu, ul. Kościuszki 3, 13-200 Działdowo. Sprawa dotyczy 

pomocy finansowej Gminy-Miasto Działdowo dla Powiatu Działdowskiego na wykonanie 

dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej nr 1587 N oraz pomocy finansowej 

dla Gminy-Miasto Działdowo na modernizację oświetlenia w ulicy Księżodworskiej, będącej 

częścią drogi powiatowej 1363 N.  

W nawiązaniu do wcześniejszych negocjacji, prowadzonych w formie spotkań, a także               

w nawiązaniu do wcześniejszej korespondencji przesyłam projekt umowy w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Działdowskiemu na wykonanie dokumentacji technicznej           

na przebudowę drogi powiatowej numer 1587. Zgodnie z ustaleniami, w ramach przekazanej 

pomocy w wysokości 100 tysięcy złotych, Powiat Działdowski zobowiązał się do rozszerzenia 

dokumentacji technicznej o ścieżki rowerowe. W związku z powyższym zmodyfikowaliśmy 

projekt umowy, wprowadzając do niej § 2, pkt 2. I tu jest cytat to, co wprowadziliśmy. Cytuję: 
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Powiat Działdowski zobowiązuje się, że w ramach udzielonej pomocy finansowej, dokumentacja 

techniczna przebudowy obejmować będzie min:  

a) budowę ścieżki rowerowej od ronda Niepodległości, do ronda Solidarności, po stronie prawej, 

na długości ok.185 metrów; 

b) budowę ciągu pieszo-rowerowego po lewej stronie ulicy Leśnej, na odcinku od ronda 

Solidarności do skrzyżowania z ul. Świerkową, na długości 410 metrów; 

c) budowę ścieżki rowerowej po lewej stronie od ul. Matejki do skrzyżowania z ul. Zuchową,   

na długości ok. 250 metrów. 

W dalszym ciągu deklarujemy pomoc finansową przy budowie ścieżek rowerowych 

wzdłuż drogi powiatowej nr 1587 N. Jednakże, zaproponowane przez pana Starostę kwoty,                

w projekcie porozumienia, są dwa razy większe od kwot, które zostały uzgodnione w czasie 

spotkania roboczego z przedstawicielami Powiatu Działdowskiego. Stosowne porozumienie 

możemy podpisać, po wykonaniu dokumentacji technicznej i kosztorysów inwestorskich. 

Korzystając z okazji, dodatkowo przesyłam projekt umowy w sprawie udzielenia przez Powiat 

Działdowski pomocy finansowej Gminie-Miasto Działdowo na modernizację oświetlenia           

w ulicy Ksziężodworskiej, będącej częścią drogi powiatowej nr 1363 N. Prosimy o zapoznanie 

się z projektami umów i wyznaczenie terminu ich podpisania nie później niż do końca marca 

2017 roku” - koniec pisma. Co więcej, czekaliśmy dużo dłużej i, proszę państwa, sytuacja 

zmusiła nas do tego, żeby zrezygnować ze współpracy. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Pan radny Cybulski chciałby zabrać głos, proszę. 

 
Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Pytanie do pana dyrektora: czy przebudowa ulicy Leśnej będzie dotyczyła tylko odcinka             

terenu miasta, czy dalej do Malinowa? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie dyrektorze. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Dokumentacja miała obejmować całą drogę, od ściany lasu w Malinowie do ronda                     

na skrzyżowaniu z ulicą Nidzicką. 
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Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Dziękuję  

Drugie pytanie: skąd pomysł na przebudowę ulicy Leśnej, a nie innej? 

 
Radny pan Piotr DEMSKI: 

No, bo tam układ (poza mikrofonem) 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie dyrektorze. 

 
Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Czekam na odpowiedź. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Nie rozumiem pytania. 

 
Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Dalsze pytanie: czy prawdą jest, że ulica Leśna miałaby być wykorzystywana do transportu 

związanego z budową fermy drobiu w Sarnowie, bo od strony Sarnowa nie ma tam żadnego 

dojazdu? Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie dyrektorze. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

To nie ma nic wspólnego z tym, co pan mówi. My się zajmujemy tylko naszą drogą na terenie 

naszego powiatu i ona dotyczyła tylko i wyłącznie tego odcinka, o którym mówię: od ściany lasu 

do skrzyżowania z rondem na ulicy Nidzickiej i wybudowaniu brakujących elementów,              

między innymi na terenie gminy wiejskiej Działdowo, brakuje tam też ciągu rowerowego              

i tamten ciąg również miał być w tym projekcie zrobiony, i wybudowany później. Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Pan radny Pszenny chciałby zabrać głos, bardzo proszę.  

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Niektórzy radni już skwitowali, że to bzdura. Niestety, w czasie spotkania z inwestorem, które 

odbyło się jakiś czas temu - drugie spotkanie jest planowane - spotkali się samorządowcy             
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i między innymi zapytaliśmy o to, w jaki sposób inwestor chciał rozwiązać kwestię dojazdu? 

Inwestor stwierdził, przedstawiciel inwestora stwierdził, że część tej obsługi logistycznej 

odbywałaby się drogą właśnie powiatową, od strony ul. Leśnej, druga część od strony Sarnowa. 

Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Bardzo proszę, panie dyrektorze. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Ja myślę, że należy się państwu jeszcze jedna informacja, ponieważ droga, o której mówimy jest 

drogą publiczną, droga jest otwarta dla ruchu. My nie robimy specjalnych dróg dla „kurnikarzy” 

że tak powiem. To jest droga publiczna i na razie dla niej dopuszczony jest ruch powyżej 10 ton. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pan radny Pszenny. 

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Mam pytanie w takim układzie do pana dyrektora: czy mógłby pan wskazać, jakie                      

są  przewidywane techniczne rozwiązania dotyczące tonażu na tą drogę i czy będziecie państwo 

wprowadzali ograniczenia związane z ruchem ciężarówek na tej drodze? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie dyrektorze. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Trzeba zwrócić na jedno uwagę panowie i panie: jeżeli przebudowujemy drogę, to musimy          

ją doprowadzić do jakiegoś tonażu i ona musi spełniać swoje wymagania. Jeżeli droga będzie 

przebudowana - ona w tej chwili nie ma ograniczeń, nie na ograniczeń - to dlaczego mamy 

wprowadzić ograniczenia po jej przebudowie? - To byłoby chyba nie w porządku. Natomiast 

nikt do nas nie występował z takimi pytaniami, jakie tutaj panowie w tej chwili zadajecie. 

Dziękuje bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie dyrektorze. 

Proszę bardzo, pan radny Przybyszewski. 
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Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Mam pytanie do pana dyrektora: panie dyrektorze, czy nie można było szybciej i ściślej              

to opracować? Jaka była trudność? Mieszkamy w jednym mieście, bardzo blisko, nie kopmy się 

po kostkach. Dziękuje bardzo 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie dyrektorze. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Ja jestem przedstawicielem zarządcy drogi, za inwestycję w powiecie odpowiada Zarząd 

Powiatu. Ja jestem tylko człowiekiem do wykonania tych inwestycji i jeżeli one są zaplanowane, 

to wtedy ja je wykonuje. Dziękuję 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Pan radny Odachowski, bardzo proszę. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowni Państwo! 

Ta dyskusja chyba zmierza w niedobrym kierunku. Te pytania, które zadają państwo radni mają 

sugerować jakieś związek Starosty, pana Zarządcy Dróg Powiatowych z „kurnikarzami”, czy coś 

w tym sensie. Drogi publiczne są ogólnie dostępne i każdy może z nich skorzystać!  

Proszę państwa, ale do rzeczy: ja rozumiem, panie Burmistrzu, że w momencie, kiedy zaczęła 

się rozmowa z panem Starostą o realizację ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Leśnej, 

deklarowaliśmy udział finansowy zarówno w opracowaniu dokumentacji projektowej, jak też    

na późniejszym etapie realizacji zadania. To jest chyba dosyć... No, panie Burmistrzu, ale pan 

pozwoli, że ja dokończę. Panie Burmistrzu! 

  
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie radny. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Gmina-Miasto Działdowo deklaruje pomoc finansową w wysokości 50% wartości zadania przy 

realizacji budowy ścieżki rowerowej! Nie mówimy o przebudowie drogi, chodnika, mówimy      

o budowie ścieżki rowerowej, a więc miasto deklarowało – to jest chyba logiczne i zasadne -        

i dokumentację, i wykonanie zadania 50%, tak? No chyba tak. 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Nie wiem czy mogę odpowiedzieć bo... 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Burmistrzu, podjęliśmy uchwałę o pomocy finansowej na wykonanie dokumentacji –        

te 100 tysięcy. No to logiczne jest chyba, że jak powstanie dokumentacja, znane będą koszty 

budowy całej drogi, łącznie z tą infrastrukturą towarzyszącą, to też wtedy poznamy faktyczne 

koszty tej ścieżki rowerowej? Pan już dzisiaj wie, ile to będzie kosztowało? 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Nie wiem. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Ja rozumiem, że w tym momencie mówimy na razie o dokumentacji, której jeszcze nawet nie 

ma, czyli siłą rzeczy nie znamy też i kosztów. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie ... 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Jeszcze nie skończyłem, panie Przewodniczący, jeśli można? 

I druga kwestia, bo pan wyciąga jakieś tam kwiatki z kapelusza, czy króliki. 

No, panie Burmistrzu, nie wiem skąd u pana wzięła się informacja, że powiat nie dotrzymał 

słowa i nie zabezpieczył środków na oświetlenie przy ulicy Księżodworskiej?  

Załącznik 3a do uchwały budżetowej z 28 grudnia 2016 roku pod pozycją 4: dofinansowanie 

wykonania oświetlenia na ul. Księżodworskiej, od ul. Kolejowej do Klonowej - Gmina-Miasto 

Działdowo jako beneficjent. Czemu pan podaje taką nieprawdziwą informację i wprowadza        

w błąd radnych i mieszkańców Działdowa? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu o odpowiedź, o ustosunkowanie się. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Może zacznę od końca. Pan, jako długoletni Radny, ze swoim stażem wynoszącym - nie 

wiem - 30 albo może ciut mniej lat - powinien wiedzieć, że za tą uchwałą budżetową powinna 

być druga uchwała, podjętą przez Powiat Działdowski, o pomocy finansowej dla Gmina-Miasto 

Działdowo i ta uchwała do dnia dzisiejszego nie była podjęta i ja to miałem na myśli. 
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Kolejna sprawa - pan radny nie zrozumiał, o czym my rozmawiamy, bo tak naprawdę 

porozumienie, które dostaliśmy dotyczyło dofinansowania przebudowy drogi, a nie ścieżki 

rowerowej. My deklarowaliśmy od początku, że dołożymy do wykonania dokumentacji                 

i na początku tylko o dokumentacji mówiliśmy, nic nie mówiliśmy o inwestycji. Po tym, kiedy 

wyraźnie zacząłem się upierać, że w ramach tej inwestycji ma powstać ścieżka rowerowa, 

otrzymaliśmy sygnał, że musimy dofinansować budowę tej ścieżki rowerowej i my się               

na to zgodziliśmy. Ale ostatecznie dostaliśmy porozumienie i tu również pozwolę sobie państwu 

przeczytać, które miało obejmować: ułożenie nawierzchni bitumicznej, przebudowa 

krawężników, obrzeża, podbudowa, nawierzchnia z kostki, roboty rozbiórkowe, a więc daleko 

szerzej niż tylko sama ścieżka rowerowa. Ponieważ potem zrodziły się wątpliwości,                  

że to niby ta ścieżka tyle ma kosztować, my poprosiliśmy o kosztorys inwestorski, a taki może 

być dopiero przedłożony w momencie, kiedy jest dokumentacja wykonana. Stąd też, proszę 

państwa, ja tego porozumienia podpisać nie mogę! Kiedy ja nie chcę podpisać tego 

porozumienia i tłumaczę panu Staroście, że wyrażam wolę dofinansowania wykonania 

dokumentacji, a o dofinansowaniu przebudowy porozmawiamy, jak będzie dokumentacja, pan 

Starosta się na to nie zgadza i warunkuje podpisanie umowy wcześniejszym podpisaniem przeze 

mnie porozumienia. No, proszę państwa, tak nie można współpracować! 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Ja myślę, że  tu już chyba prawie wszystko zostało wyjaśnione. 

Pan Tessar, bardzo proszę. 

 
Radny pan Andrzej TESSAR: 

Ja myślę tak od strony może odczucia, jako mieszkańca miasta: uważam, że projekt przebudowy 

ulicy Leśnej jest dość interesujący z punktu widzenia wszystkich mieszkańców miasta, ponieważ 

jest to droga, z której korzystają przede wszystkim nasi mieszkańcy, całe miasto. Tam jest 

cmentarz, dalej Malinowo, las i tak dalej, a więc zarówno cele turystyczne i tak dalej.  

Problemy są, jak tu słyszymy, i to są problemy - jeśli pan Burmistrz przedstawia - dość dla ucha 

zasadne, nie ma co się oszukiwać. Natomiast mam takie pytanie: czy jest jeszcze jakaś możliwa 

nić porozumienia w tej sprawie, bo jeśli tak, to dobrze byłoby ten cel osiągnąć. Jeśli nie             

to, trudno, trzeba będzie od tego projektu odejść. Ale jeżeli istnieje taka możliwość 

porozumienia dla osiągnięcia tego celu - jeszcze raz chcę podkreślić, że to jest cel dla naszego 

całego miasta - to zróbmy to. Jeśli nie - trudno, trzeba będzie od tego projektu odejść. Dziękuję 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę Państwa, ja myślę, że ta dyskusja będzie się toczyć bardzo długo i nie skoczymy pewnie? 

Ja myślę, że to jest taka puenta i proszę bardzo o odpowiedź pana Burmistrza w tej kwestii.         

W głosowaniu zdecydujemy. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę państwa, my jesteśmy otwarci jak najbardziej na wszelką współpracę. My warunki 

wyraźnie, w pismach, panu Staroście przedstawiliśmy: dajemy 100 tysięcy, pan Starosta daje      

35 tysięcy.  

Wiem, panie Starosto, że pan nas ogląda w tym momencie, dlatego proszę się wsłuchać:           

my dajemy 100 tysięcy, pan, panie Starosto, daje 35 tysięcy, wykonujemy dokumentację, mamy 

dokumentację i mamy kosztorys inwestorski, siadamy, negocjujemy o dofinansowaniu budowy 

ścieżki rowerowej.  

Natomiast, jeżeli nie będzie woli ze strony pana Starosty, to myślę, że do tematu nie                  

ma co wracać. Ja tylko jeszcze uzupełnię, że my przewidując taki scenariusz, alternatywnie 

wykonaliśmy projekt ścieżki rowerowej, która od ulicy Wolności wzdłuż kanału Młyńskiego 

będzie dochodziła do ulicy ZMS i będzie się wpinała w istniejącą ścieżkę rowerową w ulicy 

Zuchowej. Także jesteśmy przygotowania na to, żeby również bez pana Starosty zapętlić nasze 

ścieżki rowerowe. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie radny, chyba już ostatni raz. Może ograniczmy te wystąpienia do sedna sprawy, bo ciągle  

powtarzamy to samo. 

Proszę bardzo, panie radny, jeszcze. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący! 

Dwa zdania. Natomiast, nie wracam do sprawy bezpośrednio, tylko chcę tutaj zwrócić uwagę       

na wzorowych uczniów z pierwszej ławki, którzy opowiadają jakieś banały o tym, iż miałoby   

to służyć transportowi kur i czegokolwiek z tym związanego. Zwróćmy uwagę na jedną 

podstawową rzecz: w Działdowie też są przedsiębiorcy i ościenni, tak, jak chociażby firma 

Markus i Makus w Malinowie. Tak, jak przedsiębiorcy, którzy nieopodal ulicy Leśnej 

funkcjonują i przede wszystkim mieszkańcy. Dlatego uważam, że zasadne jest, aby remontować 

tą drogę, a opowiadanie głupot o kurnikach w Działdowie - co mogliśmy do niedawna zobaczyć 

tutaj na szyldzie, który wisiał na murach zamku - uważam za niestosowne. Dziękuję 

 



 

 39 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuje bardzo. Zamykam dyskusję. 

Pooddaje pod głosowanie projekt uchwały. 

W trakcie głosowania:  

(Głos z sali: Ale był wniosek o wycofanie)  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę nie przeszkadzać. Wniosku nie było.  

 
15 głosami „za”, „przeciw” 3 i przy 3 głosach „wstrzymujących się” Rada podjęła 

 
Uchwałę nr XXVII/249/17 

 
w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXV/231/17 Rady Miasta Działdowo z dnia 23 lutego 2017 r. 
w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego. 
 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę państwa, myślę, że jeżeli będzie wola obu stron, to do tej uchwały zawsze przecież 

można wrócić, panie Burmistrzu, tak? 

Pani mecenas, bardzo proszę. 

 
Pani Magdalena RZĄP- Radca Prawny Urzędu Miasta: 

Ja chciałam, bo z panem Burmistrzem chwilkę rozmawialiśmy odnośnie tego, co któraś z pań 

stwierdziła, czy był wniosek formalny pana radnego. Pan radny stwierdził, że chce odrzucić 

uchwałę, tak to zrozumiałam. Więc przyjęłam, że będziecie państwo głosować nad projektem,    

no to sama z siebie się odrzuci jak byłaby większość za tym, żeby na nią nie głosować . 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Pan radny Odachowski, proszę. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! 

Taka krótka puenta: nie ulega wątpliwości, że zadaniem powiatu jest budowa, utrzymanie            

i remonty dróg powiatowych. Ale nie jest zadaniem powiatu budowa ścieżek rowerowych. Jeżeli 

chcieliśmy mieć ścieżkę rowerową, bo to była szansa i możliwość, nie skorzystaliśmy-trudno, 

najwyżej ścieżki nie będzie. 

 
 



 

 40 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie radny, ja chciałbym jeszcze tutaj powiedzieć, że to nie jest tak do końca, bo my też 

chcieliśmy, żeby pobudować na ulicy Księżodworskiej bardzo chciany bardzo przez 

mieszkańców ... panie Burmistrzu, za chwileczkę, tylko ja dokończę. 

Bardzo chciany przez mieszkańców, którzy tam mieszkają, od kilkudziesięciu lat, chodnik, gdzie 

było błoto i żeśmy dofinansowali na prośbę mieszkańców, którzy tam stworzyli listę społeczną, 

którzy poparli ten wniosek i tutaj pan Burmistrz dogadał się z panem Starostą i ten chodnik jest.  

Natomiast, korzystając z obecności pana dyrektora, jeżeli mogę w tej chwili poprosić       

o pewne takie sprawy związane z tą inwestycją. To znaczy: kilkanaście miesięcy temu 

występowałem do państwa z pismem w sprawie utrzymania tej drogi od ul. Księżodworskiej     

do granic miasta i ścieżki rowerowej. Odpowiedzieliście państwo, że woda, która tam stoi, przy 

wejściu do przejścia pod torami, gdzie krawężnikiem ta droga jest zakończona, stoi tam woda. 

Ta woda stoi bardzo długo, ponieważ, nawet kiedy jest susza to ona tam stoi aż wyschnie. 

Natomiast ona przeszkadza tam mieszkańcom, mieszkańcy bardzo na to narzekają. I państwo 

mówiliście, że wystąpicie do kolei o odwodnienie, ponieważ ten obiekt jest monitorowany, jest 

okres monitorowania. W związku z tym, czy podjęte zostały jakieś kroki w tym zakresie? 

Druga sprawa: podczas remontu, przy wjazdach część asfaltu została uszkodzona             

i mieszkańcy wjeżdżając do posesji swoich, tworzy się tam po prostu dół i wpadają w niego,          

i w związku z tym proszą o to, żeby ewentualnie uzupełnić to asfaltem. 

Trzecia sprawa: odprowadzenie wody przy panu Rojewskim. Tam powstaje bardzo 

potężna kałuża w czasie ulewy. Nie wiem, co z tym fantem zrobić, ale coś trzeba zrobić, tam 

chyba jest źle wyprofilowany ten chodnik.  

Jeżeli można to bardzo bym prosił o odniesienie się do tych spraw. Bardzo proszę. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Na dwie sprawy odpowiadam od ręki. 

Temat związany z PKP, pismo do nich wysłaliśmy - cisza. Wydaje mi się, że ponowimy 

jeszcze raz to pismo i damy państwu do wiadomości. 

Druga sprawa, o której pan mówi, przy krawężnikach te braki w nawierzchni zostaną 

uzupełnione, bo jesteśmy teraz na etapie remontów cząstkowych, także to zostanie wykonane.  

Natomiast trzeci temat - pan Rojewski. Nie kojarzę, w którym miejscu?   

(głosy radnych poza mikrofonem) 

Tam jest ciągle ten problem, on wynika z tego, że napływająca woda między innymi z ulicy 

Granicznej ... 

(głosy radnych poza mikrofonem) 
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...miało być to rozwiązane właśnie w tym projekcie ulicy Granicznej te odprowadzenie wód,        

i wtedy tej napływającej wody na drogę naszą, powiatową byłoby zdecydowanie mniej albo 

wcale. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Bo tam jeszcze jest taka sprawa, że z tą sprawą odwodnienia ma problem także pani Rutkowska. 

Ta posesja leżąca naprzeciwko Granicznej. Tam samochody jeżdżące w czasie intensywnych 

opadów rozpryskują aż na jej dom, na jej elewację, a wiosną to nawet wszystko wpada nawet    

do piwnic i zalewa piwnicę. Także, proszę państwa, nie możemy tak do końca  czekać, że za 100 

lat będzie zrobiona ulica, a tam problem mają mieszkańcy i myślę, że warto by było się temu 

przyjrzeć wcześniej nieco. Tak mi się wydaje, nie wiem na ile możliwości państwo posiadacie?  

Bardzo proszę. 

 
Pan Jerzy GROCHOCKI - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg: 

Panie Przewodniczący! 

To, co możemy zrobić tam na bieżąco, to my robimy. Staramy się tym ludziom nie 

przeszkadzać, a wręcz przeciwnie - pomóc. Natomiast nie zatrzymamy napływu wody w okresie 

wiosennym, kiedy ziemia jest zmarznięta i woda powierzchniowa spływa i wtedy są olbrzymie 

kałuże. Z tym sobie nie poradzimy, dopóki nie będzie odwodnienia właściwego. Dziękuję 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan radny Kaszubski, proszę. 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI: 

Panie dyrektorze, z tego, co ja się orientuję to wczoraj było tam uzupełnianie, jeśli chodzi           

o ulicę Księżodworską. Ja nie jestem w stanie, bo z tym problemem nie do końca byłem 

związany, jeśli chodzi o te odwodnienie. Ale jestem bardzo ciekaw i bym prosił, aby pan 

Burmistrz tam na miejsce posłał odpowiednich ludzi, żeby sprawdzili czy faktycznie wczoraj     

ta droga była robiona, czy zostały wszystkie te braki tam uzupełnione. Dziękuję bardzo 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan Burmistrz, bardzo proszę. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę Państwa! 

Myślę, że powinniśmy kończyć tą dyskusję. 
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Ja szybciutko panu Kaszubskiemu odnośnie ulicy Księżodworskiej: no, drodzy państwo, ja mogę 

jechać zobaczyć, ale ja nie jestem od kontrolowania służb pana Starosty. Myślę, że pan Starosta 

to skontroluje i myślę, że jak to było wczoraj robione, to jest pewnie dobrze zrobione.  

Natomiast odpowiadając panu Odachowskiemu chcę powiedzieć, że nie chcę wchodzić  

w dyskusję czy w drogach powiatowych, w ramach przebudowy drogi powiat powinien budować 

ścieżkę rowerową, czy nie powinien budować. Natomiast jednego jestem pewny, że miasto         

w pasie drogowym należącym do powiatu nie może budować ścieżki rowerowej - to pierwsza 

sprawa.    

A druga: chcę na koniec powiedzieć państwu, że my współpracujemy nie tylko z powiatem, jeśli 

chodzi o budowę dróg, ale również współpracujemy z Zarządem Dróg Wojewódzkich                 

i to są, proszę państwa, dwa rożne sposoby podejścia do sprawy. Przepaść jest jak z Działdowa 

do Krakowa. Kiedy my rozmawiamy z Zarządem Dróg Wojewódzkich to tam jest i zrozumienie 

do budowy ścieżek rowerowych, i zrozumienie dla budowy chodników, i zrozumienie dla 

budowy oświetlenia.  

I taki, proszę państwa, projekt negocjujemy teraz z Zarządem Dróg Wojewódzkich, który         

ma dotyczyć przebudowy ulicy Grunwaldzkiej, od ronda przy Hucie do zakładu pana Chojaka. 

Natomiast, kiedy rozmawiałem z panem Starostą o wymianie oświetlenia w ulicy 

Księżodworskiej, nawet napisaliśmy takie pismo, to dostaliśmy taką odpowiedź, że: „Sprawdź 

najpierw, kto płaci za oświetlenie, a potem występuj do nas o pieniądze”  

Proszę państwa, podsumowując: mamy w przyszłym roku wybory. Być może zmieni się 

burmistrz, któremu łatwiej się będzie współpracowało ze starostą. Być może zmieni się starosta, 

któremu będzie łatwiej współpracować z burmistrzem. A być może zmieni się burmistrz               

i starosta. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie dyrektorze, za udzielenie informacji. 

Dziękuję bardzo i przechodzimy do punktu 12. 

 

Ad pkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji spółek 

prawa handlowego: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt uchwały, zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych.  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały! 
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Proszę pana Burmistrza Grzegorza Mrowińskiego o omówienie projektu uchwały. 

Proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Wysoka Rado! 

Na wstępie chciałbym zgłosić autopoprawkę do projektu tej uchwały. Otóż w podstawie 

prawnej, gdzie jest cytowana ustawa z dnia 20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej,             

w nawiasie Dz. U. i tutaj proszę zmienić z 2016 r. na 2017 r., poz. powinno być 827 i dodajemy 

tj., czyli tekst jednolity. 

Proszę Państwa!  

Jest to uchwała porządkująca, ponieważ jak państwo wiedzą Gmina-Miasto Działdowo             

ma udziały w trzech spółkach: w Przedsiębiorstwie Ciepłowniczym i Przedsiębiorstwie 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej mamy 100% udziały. Natomiast większościowe, jeśli 

dobrze pamiętam, ponad 80% posiadamy w Działdowskiej Agencji Rozwoju.  

Drodzy państwo, przeglądając uchwały w innych samorządach, przeglądają te dokumenty, 

doszliśmy do wniosku, że u nas brakuje takiego dokumenty, który regulowałby zasady 

wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji spółek prawa handlowego, bo tylko tych 

podmiotów dotyczy ta uchwała. Być może w przyszłości Gmina-Miasto Działdowo będzie 

zainteresowana zbyciem części udziałów w którejś ze spółek, oczywiście jest to takie daleko 

wybiegające w przyszłość stwierdzenie. Ale przyznam się szczerze, że niektórzy samorządowcy 

Powiatu Działdowskiego, reprezentujący gminy, zwracają się do mnie z możliwością zakupienia 

np. akcji Działdowskiej Agencji Rozwoju. Na dzień dzisiejszy nie jestem zainteresowany 

sprzedażą, czy państwo nie są zainteresowani, myśl że to będzie poprawne sformułowanie, 

dlatego że wczytując się w to uchwałę, państwo wiedzą, że Burmistrz niewiele bez państwa 

zgody może uczynić. Jeśli byłyby pytania, to bardzo proszę. Dziękuję 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie Burmistrzu. 

Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

Głos chciał zabrać radny Przybyszewski, bardzo proszę. 

 
Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Panie Burmistrzu! 

Mam takie istotne pytanie: czy w praktyce Rada Miasta ma prawo kontrolować spółki prawa 

handlowego z majątkiem gminnym? Ja uważam, że nie jest to takie jasne. Dziękuję bardzo. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie Burmistrzu, proszę. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę państwa, ja kiedyś podobne pytanie zadałem na sesji, kiedy byłem radnym, i usłyszałem 

odpowiedź, że nie. Że nie bezpośrednio. Natomiast to, co się w tych spółkach dzieje, jest 

informacją publiczną i jest ona dla państwa dostępna. Mam tu na myśli sprawozdania finansowe 

i również merytoryczne sprawozdania. Państwo mogą zapraszać na sesje przedstawicieli tych 

spółek i oczywiście zadawać im pytania, na które państwo usłyszą odpowiedzi. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Pan radny Kociela, proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

W zasadzie jedno pytanie, panie Burmistrzu. 

Usłyszałem już odpowiedź z pana wypowiedzi, czyli na dzień dzisiejszy nie planuje pan zbywać 

udziałów, z tego co usłyszałem? Tak, potwierdza pan to? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Ja powiedziałem, że nie planuję sprzedawać. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ok! Dziękuję, dobrze. 

Natomiast jakby kontynuując tą myśl: czy zakłada pan ewentualne przenoszenie udziałów 

między spółkami, aktywa? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Zastanawiam się nad tym. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Czyli nic konkretnego więcej dzisiaj pewnie nie usłyszymy? Trudno wskazać jakieś.... 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Jeżeli podejmę taką decyzję, to państwo dostaną odpowiednią uchwalę w materiałach. Dziękuję. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Proszę, pan radny Łukaszewski. 

 
Radny pan Roman ŁUKASZEWSKI: 

Ja chciałem spytać: jak na chwilę obecną działa to w sprawie tych spółek i tak dalej? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Znaczy mówimy o zasadach? 

Na dzień dzisiejszy nie działają, bo takich zasad nie mamy wypracowanych. Ostatnio - z tego,    

co pamiętam - była odrębna uchwała podejmowana dla każdego ruchu związanego ze zbyciem 

bądź nabyciem. Teraz będzie już jedna, która będzie ogólne zasady regulowała, natomiast 

szczegóły będą przestawiane w poszczególnych uchwałach. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Pani radna Korzeniewska, proszę. 

 
Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Panie Przewodniczący, ja mam pytanie chyba do pani Radczyni prawnej, bo w tym momencie  

troszkę się pogubiłam, przyznam szczerze, po pytaniu radnego Kocieli. 

Czy pan Burmistrz w momencie, kiedy będzie chciał przesuwać udziały między spółkami, 

będzie musiał mieć zgodę Rady? Czy wtedy już ta uchwała daje prawo do decyzji jakby 

jednoosobowo panu i my tylko będziemy poinformowani? Bo w tym momencie nie jestem         

w stanie tu doczytać, natomiast takiej opcji wcześniej nie braliśmy pod uwagę i to pytanie, dało 

mi tutaj do myślenia. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo pani mecenas. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Potrzebuję pięciu minut.  

 
Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Dobrze. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pan radny Marek Dwórznik. 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Mam kilka uwag. 

W § 3, punkt 5: zbycie części bądź wszystkich udziałów spółki należących do Gminy-

Miasto Działdowo wymaga każdorazowo uchwały Rady Miasta i mam pytanie: tu jest udziałów, 

a co z akcjami w tej sytuacji, bo tu nie ma zapisu? Myślę, że powinien być analogicznie, taki 

sam zapis, jeżeli chodzi o akcje? - To jedna sprawa. 

Druga sprawa, proszę państwa, faktycznie tu jest punkt 5 § 4 - takowej spółki nie mamy, 

gdzie mamy 25% wartości akcji i tutaj, wiadomo, może być zbycie i może być ta sytuacja,         

że w którymś momencie możemy mieć te 25%. I zauważyłem tutaj, że nie potrzeba będzie zgody 

Rady Miasta do sprzedaży tych 25% Także proponowałbym, żeby tu dopisać, że za zgodą Rady 

Miasta w formie uchwały, taki punkt - § 4, punkt 5. Pani Radca jakby się też mogła do tego 

ustosunkować. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Znaczy ja najpierw zadam pytanie, może pan ... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Drodzy Państwo! 

Na początek, co to są akcje? Co to są udziały? 

W Kodeksie spółek handlowych mamy spółki akcyjne i spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością. I teraz - akcje występują w spółkach akcyjnych. My mamy jedną spółkę 

akcyjną, jest to Działdowska Agencja Rozwoju. Natomiast w pozostałych spółkach - są to spółki 
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z ograniczoną odpowiedzialnością - są to udziały. Tak więc praktycznie to jest jedno i to samo 

tak? – To, o co pan pytał.  

Natomiast ten zapis, który mówi: akcje lub udziały w spółkach, w których Gmina-Miasto 

Działdowo posiada nie więcej niż 25% wartości akcji lub udziałów w kapitale zakładowym 

spółki, mogą być zbywane z pominięciem trybów, określonych w ust. 1. I co mamy zapisane     

w ust.1? - Zbycie udziałów i akcji dokonywane jest w trybie: 1) oferty ogłoszonej publicznie;       

2) przetargu publicznego; 3) negocjacji podjętych na podstawie publicznego zaproszenia;           

4) aukcji ogłoszenia publicznego. Nie ma w tym ustępie ani słowa o tym, że zwalnia się Radę 

Miasta z podjęcia decyzji o sprzedaży, zbyciu tych akcji. Także nie ma takiego 

niebezpieczeństwa. Ono zwalnia tylko z przetargu, z negocjacji, z aukcji bądź z oferty 

ogłoszonej publicznie. Natomiast, proszę państwa, ta uchwała nie daje możliwości zbywania, 

nabywania bez państwa zgody. Dziękuję. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Znaczy, ja teraz odpowiadając ... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Pani mecenas chciałaby odpowiedzieć na pytanie radnego? 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Nie ukrywam, że próbowałam znaleźć wentyl, czy rzeczywiście? Bo tutaj rozmawialiśmy             

z panią Skarbnik przed sesją i stwierdziliśmy - co zresztą pani Skarbnik przed chwilką 

potwierdziła - że w zasadzie wprowadziliśmy zasady, gdzie bez państwa zgody nie da się nic 

zrobić. Bo, jeżeli nawet nie uchwała bezpośrednia, to tutaj też wskazane są sytuacje, gdzie 

bezpośrednio w budżecie będą pewne rzeczy, też w zmianach budżetowych, czyli dwutorowo. 

Więc to, co pan Burmistrz powiedział, bo rzeczywiście tutaj też rozmawialiśmy: jedyną taką 

sytuacją, która daje pewne możliwości to jest ten ust. 5 § 4, który zacytował pan Burmistrz, ale 

to ono zwalnia tylko w takim zakresie, w jakim odwołuje do ust. 1. Czyli summa sumarum 

mamy taką sytuację, że na wszystkie inne jakby czynności będziecie państwo mieli przedkładane 

uchwały, a zasady mają tylko porządkować pewne sytuacje, czyli określać reguły, kiedy tak 

naprawdę my będziemy występować z poszczególnymi uchwałami, prosząc państwa                    

o wyrażenie zgody. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, pani radna Korzeniewska. 
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Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Przepraszam, ja dalej nie rozumiem? Proszę konkretnie odpowiedzieć: tak czy nie? 

Czy w momencie, kiedy pan Burmistrz będzie chciał przesunąć te udziały między, powiedzmy, 

dwoma spółkami, czy będzie mógł to zrobić bez wcześniejszej decyzji Rady, tak? Sam będzie 

mógł podjąć taką decyzje? – Konkretnie. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Zacytuję, zacytuję ... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu.  

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę państwa, nie będzie mógł zbyć bez państwa zgody! 

Kończąc tą dyskusję zacytuję państwu jeszcze § 3, ust. 5: zbycie części bądź wszystkich 

udziałów spółki należących do Gminy-Miasto Działdowo wymaga każdorazowo uchwały Rady 

Miasta Działdowo. Myślę, że to powinno zamknąć dyskusję. Dziękuję. 

 
Pani Magdalena RZĄP- Radca prawny Urzędu: 

Ja tylko powiem ...  

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę już nic nie mówić, tylko ... 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Powiem tylko... no dobrze. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Nic pani nie mówi ...  

 
Pani Magdalena RZĄP- Radca prawny Urzędu: 

Do 25% wskazuje ... 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta:  

Ale niech panie nie mówi, pani Magdo. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Do 25% jest tak to, co zacytował pan Burmistrz tak? - zwolnienie z trybów, tak? 



 

 49 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan Burmistrz twierdzi, że jest tam tak zapisane, także to nie jest... 

Proszę bardzo. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu, a czy nie byłoby zasadne, żeby tutaj... panie Burmistrzu, czy mogę? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, niech pan zada pytanie, proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Ale chciałbym, żeby pan..... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie Burmistrzu, do pana pytanie. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu, w § 3 punkt 5, który pan przywołał - zgadzam się. Natomiast czy nie byłoby 

zasadne rozszerzyć ten punkt: zbycie części bądź wszystkich udziałów spółki oraz, chodzi         

mi o słowo przesunięć, żeby również słowo przesunięcie funkcjonowało w tym zapisie. Co pan 

na to? Zbycie i przesunięcie. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Panie radny, wydaje mi się, że w przepisach - ja nie jestem na dzień dzisiejszy w stanie panu 

odpowiedzieć - nie ma czegoś takiego, jak przesuwanie akcji między spółkami. 

Może być sprzedaż i może być wniesienie aportem. I tu mówimy i o aporcie, i o sprzedaży. Nie 

ma czegoś takiego, że Burmistrz sobie przesuwa! Przesuwać można pieniądze między 

paragrafami, natomiast akcji nie można. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący! 

Mogę? - Tylko dokończę. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę. 
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Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Na wcześniejsze pytanie odpowiedział mi pan, które zadałem, dokładnie tak. Pytając najpierw 

potwierdziłem, że na jedno pytanie, które panu chciałem zadać, sam pan udzielił odpowiedzi      

w swojej wypowiedzi. Kiedy spytałem pana o przesunięcie, udzielił mi pan odpowiedzi,             

że bierze pan to pod uwagę, więc stąd moje pytanie? Kiedy zadawałem je wcześniej było 

zasadne, teraz jest niezasadne. Stąd uważam, że trochę ten przepis, ten punkt jest nieprecyzyjny. 

Jak go zapisać prawnie? - Nie wiem, ja nie jestem prawnikiem. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca Prawny Urzędu: 

Ale, panie radny, powie pan dokładnie, o który punkt dokładnie teraz chodzi? 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Mogę? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Kiedy ja o tym mówiłem, to państwo sobie dyskutowaliście z boku - § 3, punkt 5. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, pan Burmistrz. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę państwa! 

Myślałem, że zamkniemy tą dyskusję? Nie udaje się! 

Pan radny Kociela bardzo często używa rożnych skrótów myślowych i takim skrótem jest 

przesunięcie. Pod przesunięciem rozumiemy wniesienie aportem. I powiem panu więcej,           

co planuję? Planuję przenieść aportem część akcji do PGKiM-u, po to, żeby wzmocnić pozycję 

Gminy-Miasto Działdowo w Działdowskiej Agencji Rozwoju. Pan ma odpowiedź, co chcę 

zrobić! Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Czyli wszystko jest wiadome, tak? 
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Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący, nie do końca. Ja zadałem zapytanie, kontynuując myśl pani radnej 

Korzeniewskiej: czy ten punkt rozszerzymy o to, iż przesunięcie aportem będzie wymagało 

zgody Rady - do tego zmierzam. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca Prawny Urzędu: 

Oczywiście, że tak. Wszystkie ...  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pani Skarbnik. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Tu jest słowo zbycie! 

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta: 

Ja może spróbuje skrócić, jakby sposób myślenia do tego, że jeżeli pan Burmistrz stwierdził,      

że ma taki zamiar wnoszenia aportu, w formie akcji, jednej spółki do drugiej i będzie to aport,      

to mamy tutaj § 2, ust. 1, pkt.2, który mówi w zadaniu drugim: wniesienie wkładu                    

niepieniężnego winno być poprzedzone wyceną przedmiotu wkładu lub może być dokonane         

na podstawie wartości księgowej netto na dzień wniesienia aportu i wymaga odrębnej uchwały 

Rady Miasta Działdowo. Uważam, że to jest to miejsce, które mówi o tym, że wniesienie aportu, 

za każdym razem niepieniężnego – bo, jeżeli mamy pieniężny, to macie państwo tylko zgodę 

Rady w uchwale budżetowej i wtedy dalej Burmistrz ma to jedyne uprawnienie, gdzie może 

wnieść jakieś czynności, ale ma akceptowane przez Radę poprzez uchwalę budżetową. 

Natomiast wkłady niepieniężne, wszystkie wymagają odrębnej zgody Rady. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie radny, czy już jest wiadomo wszystko, tak? 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Tak, dziękuję. Myślę, że nie tylko dla mnie, ale i dla wszystkich. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pani radna Korzeniewska.  
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Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA: 

Ja właśnie chciałam powiedzieć to, co powiedział przed chwilą pan Kociela, że akurat pani 

Skarbnik wyjaśniła dokładnie mi to, o co chodziło, czego nie potrafiła zrobić pani Radca 

prawny. Także dziękuję bardzo. 

 
 Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, więc Przewodniczący zamknął dyskusję          

i poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie. 

 
19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” Rada podjęła  

Uchwałę nr XXVII/250/17 

w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji spółek prawa handlowego. 

 
Dziesięciominutowa przerwa w obradach. 

 
Ad pkt 13 

 
 Bez uwag - 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

Uchwałę nr XXVII/251/17 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata        
2017-2025: 
 
 
Ad pkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2017: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę Prawnego Urzędu Miasta został państwu 

przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Proszę panią Beatę Szydłowską-Anaczkowską Skarbnik Miasta o omówienie projektu uchwały. 

 
Pani SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA -Skarbnik Miasta omówiła proponowane zmiany 

budżetu. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję pani Skarbnik. 

Państwa radnych informuję, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt 

tej uchwały. 

Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? 
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Bardzo proszę pan radny Pszenny. 

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Pytanie do pani Skarbnik lub do pana Burmistrza? 

Te przesunięcie w zakresie małej architektury, czy to już wiadomo, w których obszarach miasta 

tego typu zakupy będą występowały? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Bardzo proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Jeśli chodzi o elementy małej architektury - stawiamy na ulicę Jagiełły w pierwszej kolejności.     

Są tam usuwane z pasów zieleni wieloletnie nawarstwienia piasku, soli, bo zasada była taka,        

że tam to zmiatano i jeszcze gdzieniegdzie widzę, że służby sprzątające, czy firmy, które 

wygrywają przetargi idą troszeczkę po linii najmniejszego oporu i piasek po zimie najlepiej 

zmiatać jest na pas zieleni - my z tym walczymy. 

Na ulicy Jagiełły będzie wymiana zieleni, tam pojawią się kwiaty, pojawią się nowe kosze         

na śmieci, pojawią się też kwietniki na latarniach. Ale tylko na tych latarniach, gdzie nie            

ma zieleni w postaci drzew, ponieważ tam, gdzie są drzewa, to te drzewa zasłoniłyby kwiaty. 

Mamy zamiar zakupić troszeczkę ławek, również stojaki do rowerów, o co w poprzednim roku 

pan radny Łukaszewski, pamiętam, apelował. 

I w pierwszej kolejności będziemy stawiać na te miejsca, które są zrewitalizowane, czyli 

Pocztowa, Skłodowskiej, Chopina, Grunwaldzka, plac 1 Maja, ulica Jagiełły. Nie planujemy      

na razie modernizacji nawierzchni ulicy Jagiełły, ponieważ, pamiętam, w którymś roku 

nawierzchnia asfaltowa została wykonana, natomiast chodniki gdzieniegdzie zostaną 

poprawione. Zostanie też wykonana zatoka postojowa przy szkole - takie kosmetyczne rzeczy, 

niewiele będą kosztowały, natomiast wizualnie myślę, że będą poprawiały estetykę tej ulicy. 

Dziękuję 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Czy są jeszcze głosy w dyskusji? 

Proszę bardzo, pan radny Dwórznik. 
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Radny pan Marek DWÓRZNIK: 

Panie Burmistrzu! 

Załącznik numer 3, inwestycja numer 9: opracowanie dokumentacji na budowę ulicy. Granicznej 

i Prostej. Chciałbym wiedzieć, na jakim etapie jest ta inwestycja?  

I nowa inwestycja, pozycja numer 13: opracowanie dokumentacji technicznej na przebudowę 

ulic Wolności, Sportowej, Strzelczyka, jaki zakres będzie obejmował tą inwestycję? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Pozwolą państwo, że zacznę od ulicy Granicznej. 

Ja przypomnę państwu, że ta inwestycja będzie wykonywana w porozumieniu z Gmina wiejską 

Działdowo i tak naprawdę ona dotyczy dwóch obszarów. Pierwszy obszar, to jest obszar leżący 

po stronie miasta Działdowo i my wszystko wiemy, co chcemy. Natomiast. proszę państwa. 

Gmina Działdowo, tam jest troszeczkę trudniej, ponieważ jest tam plan zagospodarowania 

przestrzennego, są prywatni właściciele, na etapie spotkań i rozmów pewne rzeczy 

uzgodniliśmy. Natomiast najważniejsza rzecz, która musimy uzgodnić, to jest odprowadzenie 

wód deszczowych. Te wody deszczowe możemy odprowadzić tylko i wyłącznie w stronę cieku 

wodnego Pierławka, który biegnie między Działdowem, a Księżnym Dworem i to powoduje,     

że te prace się wydłużają. Państwo wiedzą, że to jest trudny temat, do którego podchodzono 

kilka razy i nic z tego nie wyszło. My jesteśmy zdeterminowani, żeby zrobić w tej kadencji  

dokumentację i pewnie nic więcej się zrobić już nie da w tej kadencji. Ale mam nadzieję,           

że z taką dokumentacją przyszły burmistrz będzie mógł starać się o pozyskanie środków 

zewnętrznych bądź ze „schetynówki”, bądź z innych programów.  

Jeśli chodzi o zakres remontu ulic Wolności, Sportowej, Strzelczyka, to troszeczkę 

podbudowani tym, że w tym roku dostaliśmy bardzo duże dofinansowanie ze „schetynówki”         

i nasz wniosek został bardzo dobrze oceniony, szukaliśmy takiego ciągu dróg, który spełniałby 

wszystkie kryteria, po to, żeby ponownie aplikować w tym roku, we wrześniu o pieniądze           

ze „schetynówki”. Od razu powiem, że będzie bardzo ciężko. Początkowo myśleliśmy o ulicy 

Jagiełły, natomiast koszty przebudowy tej ulicy byłyby nieadekwatne do tego, co byśmy 

uzyskali. Ponieważ ulica Jagiełły jest tak nafaszerowana podziemnymi instalacjami,                   

że przesuwanie krawężnika wiąże się bądź z przebudową sieci gazowej, bądź z przebudową 

kabla energetycznego, wody i tak dalej.  

Wytypowaliśmy taki ciąg ulic, który spełniałby część kryteriów i moglibyśmy liczyć                  

na dofinansowanie i to jest ulica Wolności, ulica Sportowa i ulica Strzelczyka. Dlatego skręcamy                
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w Strzelczyka, że mogą to być maksymalnie trzy ulice. Ale, proszę państwa, pojawiły się już 

pewne problemy i tu liczę na aktywność radnych - jeśli mogę, to chciałbym poprosić o pomoc 

pana radnego Tessara - ponieważ wchodzi w grę wykup gruntów u mieszkańców ulicy 

Wolności. Są to pasy szerokości metra, pół metra, ale myślę, że uda nam się w czasie negocjacji 

z mieszkańcami, wynegocjować takie ceny, które będą do przyjęcia przez jedną i przez drugą 

stronę. Mamy już przygotowaną koncepcję i jeżeli uda nam się dogadać z mieszkańcami,              

to będziemy być może w stanie złożyć wniosek we wrześniu tego roku. Jeżeli nie, to możemy iść 

przez wywłaszczenie, czyli przez specustawę, a to wydłuży nam proces i nie będziemy mogli 

aplikować o środki zewnętrzne. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan radny Odachowski, proszę bardzo. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Burmistrzu, wyliczał mi pan przed chwilą mój staż samorządowy, pomogę i ułatwię: 

prawie 27 lat mija, to w kontekście jakby mojej nieznajomości materii, ale może znowu wykaże 

się nieznajomością przedmiotu rzeczy: każdy burmistrz w dotychczasowych kadencjach, co pan 

też powtarzał jak mantrę - gmina nie ma możliwości wykonania inwestycji na nie swoim terenie. 

Przypominam tą konstatację w kontekście załącznika zadań inwestycyjnych, punkt 43: budowa 

iluminacji obiektu zabytkowego kościoła św. Wojciecha. Sama zapowiedź iluminacji jest fajna, 

pani przewodnicząca Konarzewska na pewno się ucieszy, wnioskowała o to kilkakrotnie. Ale 

czy możemy realizować to zadanie na nie swoim gruncie, bo ponad wszelką wątpliwość, teren 

przy kościele nie należy do Gminy-Miasto Działdowo. Chyba, że jakaś lex specialist, taki 

wyjątek, który pozwala na realizację takich zadań? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo. panie Burmistrzu, o odpowiedź. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Drodzy państwo, można, ponieważ pomysł, który został zgłoszony przez panią radną, był wart 

pochylenia się. Co więcej, kiedy były wykonywane wstępne oświetlenia i podzieliłem się 

zdjęciami z tego na jednym z portali internetowych, odzew mieszkańców był imponujący,          

co sugerowałoby, że jest duże zainteresowanie mieszkańców, żeby w ten sposób podkreślać 

piękno naszego miasta. Nie będę złośliwy, nie będę tutaj odwoływał się do pana 27 lat, powiem 

tylko krótko: trzeba podpisać stosowną umowę z właścicielem gruntu i ten grunt zostanie 
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użyczony Gminie-Miasto Działdowo. I w tym momencie będzie można to pobudować, i tak      

od 27 lat robią samorządy w Polsce. Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuje bardzo.  

Pan radny Tessar, proszę. 

 
Radny pan Andrzej TESSAR: 

Ja mam takie dwa pytania? 

Odnośnie zadania inwestycyjnego „Nasza Bielnikowa” - przebudowa chodników              

i schodów, bo są takie doniesienia, nie wiem może to jest fałszywe, że ta inwestycja może być 

zagrożona ze względów przede wszystkim konserwatorskich. Takie przynajmniej słuchy były       

i bym poprosił o zdementowanie tej informacji. 

Drugie pytanie odnośnie zestawienia dofinansowania podmiotów sektora należącego        

do finansów publicznych i niepublicznych. I tu jest taki zapis - popularyzacja baseballa wśród 

osób dorosłych. Ja się z tą informacją dopiero zetknąłem przedwczoraj, w związku z tym 

prosiłbym o informację. 

Natomiast, jeśli chodzi o tą pomoc, o którą pan Burmistrz mnie poprosił: to, co będę 

mógł, to bardzo chętnie pomogę i o szczegóły zgłoszę się do pana Burmistrza w przyszłym 

tygodniu, dobrze? Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Bardzo proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Jeśli chodzi o Naszą Bielnikową, to konserwator bardzo negatywnie wypowiedział się       

o projekcie. Nie widzi możliwości zafunkcjonowania dziecięcej strefy zabaw, w postaci 

nawierzchni, która by obiegała od nawierzchni historycznych. Dodatkowo, na etapie, kiedy 

uzgadnialiśmy ten projekt, to był jeszcze wakat na stanowisku Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków i odpowiedź przyszła klasyczna, taka jak w poprzednich latach przychodziła, czyli 

badania archeologiczne na całym odcinku, poprzedzić tym, tamtym i tak dalej. Państwo wiedzą, 

za czasów moich poprzedników, ja wielokrotnie z panem Ryszardem Duchną rozmawiałem           

i Wojewódzki Urząd Ochrony Zabytków, na te same słowa pan Ryszard już kiwał głową              

i faktycznie tak było. Dzisiaj to się zmieniło pozytywnie. My ulicy Bielnikowej w tym roku nie 

będziemy robić, natomiast została ona włączona do projektu rewitalizacji. Jestem po wstępnych 

rozmowach ze służbami konserwatora zabytków i muszę powiedzieć, że jest bardzo duże 
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zrozumienie dla problemu. Wstępnie ustaliliśmy, że przeprowadzimy w jednym miejscu badania 

archeologiczne zakrojone. Będą to badania archeologiczne na rynku, na placu parkingowym, 

gdzie historycznie istniał browar. Ewentualnie dwa, trzy badania sondażowe i możemy liczyć     

na bardzo przychylne podejście do problemu i uzgodnienie projektu. Ja od razu sugerowałem,   

że jeżeli będziemy z każdą ulicą oddzielnie występować o uzgodnienia, to może być                   

to trudniejsze i faktycznie ten przypadek pokazał, że jest to droga przez mękę. Natomiast, jeżeli 

kompleksowo będziemy uzgadniać projekt dla całego starego miasta - będzie to o wiele 

łatwiejsze. W tym roku Bielnikowej nie zrobimy, nie ma zgody konserwatora, więc dalsze 

działania nie zostały podjęte. Pozostałe wnioski do budżetu obywatelskiego, które zostały 

złożone i wybrane do realizacji, nie są zagrożone. Są bądź na etapie realizacji, bądź za chwilę 

będą realizowane.  

Drugie pytanie dotyczyło baseballa dla seniorów. 

Klub dostał się do ekstraklasy i gra w najwyższej lidze baseballowej. Sytuacja wymagała  

wsparcia finansowego tego klubu. Ja z panem Ziołkowskim się spotkałem, tłumaczyłem mu,      

że są pewne procedury w naszym mieście i takie wnioski powinien składać do końca września 

roku poprzedzającego budżet. Wpłynął wniosek co prawda, ale on dotyczył baseballa, nie dla 

seniorów, tylko dla grup szkolnych, ten wniosek został przyjęty, zostały pieniądze wypłacone, 

umowa została podpisana. Natomiast tutaj na gwałt szukaliśmy jakiś pieniążków. Pan 

Ziółkowski złożył taki wniosek i my w ramach oszczędności, które powstały po ogłoszonym 

konkursie dla organizacji pozarządowych i dla klubów sportowych, wygenerowaliśmy 

oszczędności - w związku z powyższym pojawiło się nowe zadanie. Już umowa jest podpisana    

na rozgrywki w lidze baseballowej dla drużyny seniorskiej. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuje bardzo.  

Proszę, pan radny Odachowski. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Burmistrzu, ja albo nie dosłyszałem, albo nie zrozumiałem pańskiej wypowiedzi, proszę 

zatem jeszcze raz powtórzyć, albo pokazać podstawę prawną - jeszcze lepiej - która pozwala 

Gminie-Miasto Działdowo na tą inwestycję. 

A przy okazji drugie pytanie mi się nasunęło w związku z odpowiedzią na poprzednie pytanie 

pana radnego: skoro nie będziemy realizowali Bielnikowej, to po co ta pozycja jeszcze figuruje 

w budżecie? - Trzeba ją usunąć! 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

W odpowiednim momencie ta pozycja zostanie usunięta i nie ma najmniejszego 

problemu, my te pieniądze będziemy mieli na co zagospodarować, tym bardziej, że potrzeby      

są bardzo duże.  

Natomiast podstawy prawnej panu nie podam, ale mogę panu opinię prawną  

przygotować na ten temat, jeżeli pan sobie życzy. 

Samorządy w całej Polsce - przecież pan zauważył jeżdżąc po Polsce - że mamy rożne 

inwestycje związane chociażby z iluminacją zabytków, a niestety jednostki samorządu 

terytorialnego nie są właścicielami wszystkich zabytków. W związku z powyższym można         

z właścicielem zabytku się porozumieć; grunt np. jest udostępniany, użyczany w formie umowy, 

oczywiście na cel publiczny i ten cel jest na tym gruncie realizowany. I tym momencie gmina    

ma możliwość realizowania wydatków na tym gruncie. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Jeszcze uzupełnienie, tak? Proszę. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Jeśli można, panie Burmistrzu, to poproszę o tą opinie! 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Tak, przygotujemy. 

 
 Nie było więcej chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję,            

po czym poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 
20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

Uchwałę nr XXVII/252/17 

w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2017.  

 

Ad pkt 15 

 
Bez uwag - 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 
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Uchwałę nr XXVII/253/17 

w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, stanowiących dochody budżetu Gminy-Miasto 
Działdowo, instrumentem płatniczym. 
 

Ad pkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta: 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Z wnioskiem o nadanie Honorowego Obywatelstwa Miasta Działdowa Januszowi Małłkowi 

wystąpili radni Miasta Działdowo. Wniosek został przedłożony do Przewodniczącego Rady 

Miasta. Dołączony do projektu uchwały wniosek zawiera imiona i nazwiska radnych oraz ich 

podpisy.  

Projekt uchwały wraz z załączonym wnioskiem i uzasadnieniem wniosku został zaopiniowany 

przez Radcę prawnego Urzędu Miasta i przedłożony państwu w materiałach sesyjnych. 

Chciałbym poinformować, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie 

przez Komisję Budżetu i Finansów: Komisję Gospodarki i Ochrony Środowiska; Komisję 

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki oraz przez Komisję Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego. Tak, jak widzimy w Komisjach była jednomyślność w tej sprawie. 

Proszę Burmistrza Miasta pana Grzegorza Mrowińskiego o omówienie projektu uchwały, 

przedstawienie uzasadnienia uchwały, a także o przybliżenie nam sylwetki kandydata                 

na Honorowego Obywatela Miasta. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Wysoka Rado! Drodzy Goście! 

Mam zaszczyt przedstawić uzasadnienie wniosku o nadanie tytułu Honorowego Obywatela 

Miasta Działdowa dla pana profesora Janusza Małłka.  

Rada Miasta Działdowa po 1990 roku trzykrotnie korzystała z możliwości uhonorowania w ten 

sposób osób, które w szczególny sposób zasłużyły się dla naszej Gminy i przypomnę,                 

są to Heronim Skurpski, pan Gabriel Chojak i ks. Marian Ofiara.  

Janusz Marcin Michał Małłek urodził się w 1937 roku w Działdowie. Pochodzi z wielowiekowej 

mazurskiej rodziny Małłków. Jego ojciec urodził się i wychowywał w Brodowie. Później, kiedy 

został nauczycielem uczył między innymi w szkole, obecnym Gimnazjum nr 1                    

w Działdowie. Wtedy była to szkoła siedmioklasowa, Szkoła Powszechna im. Króla Władysława 

Jagiełły.  

Proszę państwa, jako mały chłopiec tutaj dorastał. Z Działdowem Małłkowie byli związani przed 

wojną. W czasie okupacji hitlerowskiej oczywiście losy wojenne przerzucały ich po różnych 
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częściach kraju. Natomiast w 1945 roku wracają tutaj, ale sytuacja społeczna, która się pojawiła 

spowodowała, że niestety nie było tutaj klimatu dla autochtonów, Mazurów, żeby rozwijać się, 

pracować, funkcjonować. 

Proszę państwa, Janusz Małłek wielokrotnie podkreślał, że to jego pochodzenie i mazurskość, 

którą wyniósł z Działdowa, z domu rodzinnego, ukształtowała jego zainteresowania i karierę 

zawodową.  

W 1955 roku rozpoczyna studia na Uniwersytecie Mikołaja Kopernika w Toruniu i z tą uczelnią 

związany był do końca swojej pracy zawodowej. Proszę państwa, przechodzi przez wszystkie 

szczeble kariery naukowej. W 1991 roku otrzymuje tytuł profesora zwyczajnego.  

Cóż takiego Janusz Małłek mógł zrobić dla Działdowa, nie mieszkając w Działdowie? - Okazuje 

się, że można zrobić i to dużo zrobić. Oczywiście, każda osoba i każda działalność wymaga 

indywidualnego podejścia.  

Proszę państwa, czym się zajmował Janusz Małłek? - Zajmował się historią. Historią tej ziemi, 

której częścią jest właśnie działdowszczyzna, a wkład badawczy w tą historię spowodował,          

że doszedł aż do tytułu profesora zwyczajnego.  

Proszę państwa, przede wszystkim problematyka, która go interesowała to historia Prus 

Książęcych, historia Prus Królewskich. Również zajmował się historią Zakonu Krzyżackiego, 

chociaż troszeczkę w mniejszym stopniu, bardziej interesowały go Prusy Zakonne i oczywiście 

na końcu w miarę, kiedy osiągał kolejne szczeble kariery zawodowej również jego 

zainteresowania się powiększały i były to historia krajów zlewiska Bałtyku i Skandynawii. 

Proszę państwa, ponad 450 publikacji, 170 magistrów, 12 doktorów, w tym również spod ręki 

profesora Janusza Małłka wyszedł na pewno pan Michał Dzimira, ale także - jeśli się nie mylę - 

pan Piotr Bystrzycki.  

Ja myślę, że możemy być dumni z tego, że profesor Janusz Małłek nie tylko przyznaje się           

do tego, że urodził się w Działdowie, że pochodzi z Działdowa, ale podkreśla te działdowskie 

pochodzenie i głośno, i wyraźnie o tym mówi, że to, że tu się urodził ukształtowało go i miało 

decydujący wpływ na to, jak przeszedł przez życie. Jest mi bardzo miło, że pod tym wnioskiem 

podpisało się 21 radnych. Drodzy państwo, to świadczy o tym, że jest to postać, która zasługuje 

na uznanie. Jeżeli są pytania, to ja chętnie odpowiem. Dziękuję bardzo. 

 
 Nie było chętnych do zabrania głosu, więc Przewodniczący poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 
 Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

Uchwałą nr XXVII/254/17 

Rada nadała Honorowe Obywatelstwo Miasta Działdowa Januszowi Małłkowi.  
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Ad pkt 17 

Rozpatrzenie skargi pana (...) na działania: 1) Burmistrza Miasta Działdowo oraz            

2) dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie, w tym podjęcie uchwał: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, po wstępnym rozpatrzeniu skargi, uznała 

ją za bezzasadną i przygotowała projekty uchwał w tej sprawie. Projekty uchwał w sprawie 

rozpatrzenia skargi pana (...) na działania Burmistrza Miasta Działdowo oraz na działalność 

dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie, przedłożone przez Komisję 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, zaopiniowane przez Radcę prawnego Urzędu 

Miasta, zostały państwu radnym dostarczone w materiałach sesyjnych. 

Proszę pana Wojciecha Fabińskiego naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, 

Mieszkaniowej i Nadzoru Właścicielskiego o omówienie projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Działdowo.  

 
Pana Wojciech FABIŃSKI - naczelnik Wydziału GKW:  

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowni Radni! 

Jak państwo zapewne wiecie i na co zwróciliśmy szczególną uwagę, skarga pana (...) nie jest 

pierwszą skargą na działalność pana Burmistrza. Ja tylko mogę ze swojej strony powiedzieć,      

że zarówno moi pracownicy, jak i ja osobiście, czy też inne osoby, które były zaangażowane      

w sprawę pomocy panu (...) zrobiły wszystko, aby każdą jedną sprawę pana (...) załatwić              

w sposób pozytywny.  

Co szczególnie jeszcze wymaga wytłumaczenia? - Proszę państwa, pan (...) nie pisał skargi       

do pana Burmistrza, tylko bezpośrednio napisał do Urzędu Wojewódzkiego z pominięciem nas, 

jako tej strony.  

W poprzedniej kadencji niektórzy radni uczestniczyli również nie tylko w rozpatrywaniu tej 

skargi, ale również w wizji lokalnej, w lokalu pana (...). Znają, w jakiej sytuacji ten pan się 

znajduje, i jaka to jest osoba, jak z nią się współpracuje, na jakich zasadach. Ile przykrości          

ze strony pana (...) spotkało pracownicę Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej i co gmina 

zrobiła, żeby temu panu pomóc. 

 Jeżeli państwo oczekujecie ode mnie szczegółowej historii pana (...), to jestem w stanie             

od samego początku powtórzyć ją, ale myślę, że chyba nie na tym rzecz polega. Państwo 

dokładnie znacie sytuację, to też wynika z treści uzasadnienia, które państwo macie przed sobą. 

Więc jeżeli są pytania konkretne, to bardzo chętnie odpowiemy na nie. Dziękuję. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję panu Naczelnikowi. 

Bardzo proszę o krótkie odniesienie się do tej skargi na działania dyrektora MOPS przez panią 

dyrektor Małgorzatę Szymańską. Bardzo proszę. 

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA- dyrektor MOPS: 

Panie Przewodniczący! Panie i Panowie Radni! Panie Burmistrzu! 

Tak naprawdę, to nie mam dużo do powiedzenia poza tym, że my przez cały czas pod opieką - 

od lat dziewięćdziesiątych - mamy pana (...) i naprawdę pracownicy starają się wywiązywać       

ze wszystkich zobowiązań w stosunku do tego pana, mając na uwadze fakt, że jest to osoba 

niepełnosprawna. Razem z pracownikami Urzędu Miasta w wielu sytuacjach, które wydawałyby 

się nie do rozwiązania, wspólnie próbujemy podejmować decyzje i jak gdyby spełniać życzenia 

pana (...). Chyba nie było takiego miesiąca, żeby Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej nie 

udzielał pomocy panu (...). 

Jeżeli pisze o lekach, to leki ma zawsze, co miesiąc finansowane przez Ośrodek, poza 

świadczeniami. 

Jeżeli mówi o opłatach, to bardzo często są to zaległości w granicach od 500 do 1000 złotych, 

które pokrywa Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, mając na uwadze fakt, że na przykład przy 

ogrzewaniu gazowym, jak to było poprzednio, gdy powstawały bardzo duże zadłużenia, gaz był 

wyłączany i pokrywał to Miejski Ośrodek Pomocy 

Także myślę, że my ze swojej strony robimy wszystko, żeby współuczestniczyć w trudnej 

sytuacji pana (...) przez pomoc jemu, natomiast ta pomoc nasza jest w różny sposób 

wykorzystywana. Pan (...) czasami ma tendencje do nadużywania alkoholu, wiele 

nieprzyjemności w związku z tym mają pracownicy wchodząc w celu ustalenia dalszego 

działania i postępowania. I czasami spotykają się wręcz z obelgami, które na nich spadają i jak 

gdyby brak współpracy ze strony pana (...).  

Także po stronie Ośrodka naprawdę uważam, że mamy zrozumienie dla sytuacji tego pana, 

natomiast też nie jesteśmy w stanie spełnić wszystkich jego życzeń i oczekiwań. Ale realizujemy 

je w podobnym stopniu albo nawet w wyższym stopniu niż wobec innych świadczeniobiorców 

naszego Ośrodka. Dlatego też uważam, że ta skarga jest bezzasadna. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, pani dyrektor. 

Otwieram dyskusję nad projektami dwóch przedstawionych uchwał.  

Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos? 

Proszę bardzo pan radny Przybyszewski. 
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Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI: 

Pani dyrektor, czy mamy instrumenty prawne, aby nie udzielać pomocy temu człowiekowi, jeśli 

jest pijany? 

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA- dyrektor MOPS: 

Szanowni państwo, nie ma takiej możliwości. My musimy dbać o to, aby ten człowiek miał,       

co zjeść, bo finansowane są posiłki w Caritasie, poza świadczeniem, które otrzymuje klient. 

Finansujemy leki, bo to są rzeczy, jeżeli pan (...) się odwoła, to każdy nam zarzuci. Jest to osoba 

niepełnosprawna i my mu tej pomocy udzielamy. Także nie odważyłabym się, żeby odmówić 

mu na tym poziomie takiej pomocy, poza tym ma też usługi opiekuńcze. Więc uważam,             

że z naszej strony ta pomoc, która może być udzielona dla osoby niepełnosprawnej, jest 

udzielana.  

Natomiast, jeśli chodzi o nadużywanie alkoholu, to na przykład  przychodzi pracownik i to jest 

jeden dzień, następnego dnia klient jest trzeźwy. My udzielamy pomocy w zakresie całego 

miesiąca. Inaczej pewnie by było, gdyby on był w pełni sprawny, funkcjonujący, więc może 

można by było bardziej go dyscyplinować. Natomiast z naszej strony rzeczywiście tylko może 

być dyscyplinowanie nic więcej 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję pani dyrektor za wyjaśnienie.  

Proszę, pan radny Pszenny.  

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Pytanie do pani dyrektor: czy taka próba może umieszczenia tej osoby, znalezienia miejsca         

w Domu Pomocy Społecznej? Ponieważ, jeśli jest to osoba niepełnosprawna, a my tutaj łożymy  

dosyć duże środki, to czy nie bardziej jest zasadne porozmawianie, nie wiem czy tam jest 

rodzina, czy nie ma. Ale Dom Pomocy Społecznej może wtedy również pomógłby z tym 

problemem, tym alkoholowym? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pani dyrektor, bardzo proszę.  

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA- dyrektor MOPS: 

Panie radny, przede wszystkim do Domu Pomocy Społecznej kierujemy tylko te osoby, które 

mają takie życzenie, czyli musi być zgoda podopiecznego. Gdybyśmy my mieli na to wpływać, 

musiałaby to być osoba ubezwłasnowolniona i musiałaby być osoba, która za to odpowiada. 
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Próbowaliśmy nawiązać kontakt z dziećmi, bo pan (...) ma dwoje dzieci: syna i córkę. Natomiast 

oni też nie mają żadnego wpływu na pana (...).  

Poza tym chciałabym powiedzieć, że tak naprawdę nie ma wskazań do tego, żeby pana (...)  

umieścić w Domu Pomocy Społecznej, bo on jest w stanie funkcjonować w zakresie swojego 

domu, a nawet ulicy tak szczerze mówiąc, bo bez wózka on też się porusza. Także tutaj nie         

ma takiego bezpośredniego wskazania. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Proszę bardzo, pan radny Łukaszewski. 

 
Radny pan Roman ŁUKASZEWSKI: 

Chciałbym nadmienić, że na Komisji ten temat został dogłębnie poruszony i zapadło nawet takie 

uzgodnienie, że pochyli się nad tym, aby mu zafundować piecyk do ciepłej wody. Dziękuję.  

 
 Nie było więcej chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję,            

po czym poddał projekty uchwał - przygotowane przez Komisję Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego - pod głosowanie. 

 
 Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

Uchwałą nr XXVII/255/17 

Rada uznała skargę pana (...) na działania Burmistrza Miasta Działdowo za bezzasadną.  

oraz 

Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

Uchwałą nr XXVII/256/17 

Rada uznała skargę pana (...) na działania dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej      
w Działdowo za bezzasadną. 
 

Ad pkt 18 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

- wskazania kandydata(-tki) do składu Rady Seniorów Miasta Działdowo               

na kadencję 2017-2020; 

- powołania Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2017-2020: 
 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

O zreferowanie tego punktu porządku obrad proszę Sekretarza Miasta, pana Tadeusza 

Marchlewicza. Bardzo proszę, pani Sekretarzu. 
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Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarza Miasta: 

Pani Przewodniczący! Szanowni Państwo! Panie Burmistrzu! 

W programie tego punktu są dwa projekty uchwał ułożone chronologicznie, jeżeli chodzi              

o zdarzenia po sobie następujące, a więc pierwsze - wskazania kandydata do składu Rady 

Seniorów Miasta Działdowo. Statut, który został przyjęty w kwietniu 2014 roku przewiduje         

w § 3. ust. 1 lit. c po jednym przedstawicielu Rady Miasta i Burmistrza, stąd też przy tego 

rodzaju stanie prawnym wybrany, w formie uchwały, przedstawiciel Rady i wskazany, poprzez 

zgłoszenie, przedstawiciel Burmistrza Miasta Działdowo – kandydaci na członków Rady 

Seniorów -  niejako mają miejsce gwarantowane w późniejszym składzie. 

Takie też stanowisko prezentowałem referując tą problematykę na Komisji przed sesją.  

Pan Burmistrz wybrał kandydata, który jest aktualnym radnym, a jest nim pan Zenon Gajewski.   

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie Sekretarzu. 

Przystępujemy do wskazania kandydata lub kandydatki do składu Rady Seniorów Miasta 

Działdowo na kadencję 2017-2020. 

Otwieram listę kandydatów Rady Miasta Działdowo do składu Rady Seniorów Miasta 

Działdowo na kadencję 2017-2020.  

Osobiście zgłaszam kandydaturę pani Stanisławy Żywickiej, seniorki Przewodniczącej. Pani 

Żywicka wyraziła pisemną zgodę na kandydowanie.  

 
 Nie było innych zgłoszeń i Rada jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” zamknęła listę 

kandydatów, po czym także 20 głosami „za” Rada opowiedziała się za wskazaniem pani 

Stanisławy Żywickiej do składu Rady Seniorów.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Bardzo proszę, panie Sekretarzu. 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta:  

Chciałbym państwu przybliżyć problematykę związaną z kształtowaniem i ostatecznym 

wyborem Rady Seniorów.  

Przede wszystkim, Radę Seniorów powołuje i odwołuje Rada Miasta. 

Rada Seniorów I kadencji istnieje od 2014 do 2017 roku, jest to kadencja trzyletnia. Skład Rady 

Seniorów; minimum 8, maksymalnie 12 osób. 

Rada ustępującej kadencji, a to nastąpi z chwilą powołania nowej Rady, liczy 11 osób. 
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Szanowni państwo, Statut mówi o tym, kto ma inicjatywę zgłoszeniową. Natomiast przepis § 3 

ust. 2 Statutu mówi, że wybrana rada musi spełniać warunek, aby ¾ jej składu tworzyły osoby, 

które ukończyły 60 lat. 

Ze względu na to, że potrzebne będą państwu określone informacje przy dalszym procedowaniu 

w tej sprawie, pozwoliłem sobie w wykazie zgłoszonych kandydatów zawrzeć daty urodzenia. 

Podałem również adres zamieszkania, a wiec bardzo bym państwa prosił o szczególny sposób 

postępowania z tym dokumentem, aby on był używany tylko i wyłącznie w celach omawianych 

przeze mnie. I, proszę państwa, z tej właśnie daty urodzenia możemy w sposób jednoznaczny 

stwierdzić, że tylko jedna osoba zgłoszona przez PCK, Odział Rejonowy jest osobą poniżej 

sześćdziesiątego roku życia. Wszystkie pozostałe, łącznie z dzisiejszym kandydatem już 

wskazanym przez Radę, są osobami posiadającymi wiek powyżej 60 lat. 

Jeżeli chodzi o kwestie liczbowe: w terminie naboru, który prowadził – zgodnie                

z właściwością przewidzianą Statutem Rady Seniorów - pan Burmistrz, ten nabór był 

prowadzony przez 30 dni i zakończył się 5 maja; zgłoszonych w sumie zostało 14 osób, spośród 

których jest jeden kandydat zgłoszony przez pana Burmistrza i niejako o nim – w myśl tego,      

co powiedziałem wcześniej - zapominamy. Pan Burmistrz podpisując uzasadnienie zawarł takie 

stwierdzenie, że w jego ocenie wszystkie zgłoszenia dokonane w okresie przeprowadzenia 

rekrutacji są formalnie zgodne z wymogami Statutu, stąd też kandydat zgłoszony przez pana 

Burmistrza legitymuje się taką opinią i on niejako ma już wraz z panią Żywicką miejsce             

w ostatecznym składzie Rady Seniorów i o tych dwóch kandydaturach zapominamy do czasu 

podejmowania uchwały o składzie. Więc eliminując tą osobę, wskazaną przez pana Burmistrza   

z takiego właśnie powodu, jak powiedziałem wcześniej, zgłoszonych zostało trzynastu 

kandydatów. 

Dwie osoby mamy już odłożone i czekają na ostateczne powołanie, czyli poprzez podjęcie 

uchwały stosownej, to mamy tych miejsc wolnych dziesięć. Kandydatów jest trzynastu, więc 

trzech kandydatów należy zgubić. Jak zgubić? - W głosowaniu. 

Szanowni państwo, jeżeli chodzi o formę i sposób wyłaniania tej dziesiątki spośród trzynastki,   

głos w tej sprawie oddam pani mecenas. Dziękuję.      

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pani mecenas. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu:  

Szanowni Państwo! 

Rozmawialiśmy tutaj z panem Sekretarzem, też troszeczkę z panem Przewodniczącym; 

przyjęliśmy, że w naszym Statucie § 74 ust. 6 stanowi, iż w przypadku głosowania w sprawie 
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wyborów lub powołania na określone stanowiska i funkcje, jeżeli zgłoszonych kandydatów jest 

więcej niż osób do wyłonienia - a taką mamy sytuację, bo kandydatów zgłoszonych jest   

trzynastu a funkcji czy stanowisk mamy dziesięć - każdemu radnemu przysługuje tyle głosów   

„za”, ile ma być wybranych lub powołanych, o ile Rada nie postanowi inaczej.   

I tutaj, panie Przewodniczący, rozumiem, że tak, jak uzgodniliśmy, idziemy w kierunku,            

że stosujemy ten przepis, że państwo macie maksymalnie dziesięć głosów „za”, a głosowań 

będzie trzynaście, nad każdym kandydatem. 

I teraz sytuacja jest taka, że pierwszych dziesięciu kandydatów, którzy osiągną największą liczbę 

głosów „za” przechodzi. Natomiast może być taka sytuacja i taką sobie też wyobrażam, że może 

być tak zwana dogrywka, czyli możemy mieć ośmiu czy dziewięciu, którzy przejdą, a będą dwie 

osoby, które będą miały równą liczbę głosów. Wtedy proponuję państwu, żebyśmy co do tych, 

gdzie będzie remis tak zwany, zastosowali również ust. 6. Może być jednak – i tutaj też 

rozmawialiśmy i z panem Sekretarzem, i z panem Przewodniczącym – pewne zamieszanie 

organizacyjne, stąd też nie wiem czy... ale tutaj rozumiem, że mamy już – panie 

Przewodniczący, niech mnie pan wesprze - jakieś  rozwiązanie organizacyjne?   

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Na podstawie § 72 ust. 5 Statutu chciałbym wyznaczyć radnych do przeliczania głosów i będę 

proponował radnych ze skrajnych krzeseł w każdym rzędzie stolików, którzy będą liczyli głosy. 

Jednocześnie otrzymają pomocnicze arkusze do tego, żeby kontrolować, żeby radny zagłosował 

nie więcej niż  dziesięć razy. I będą zliczać głosy.... 

 

Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

No właśnie. Stąd też nie wiem czy nie ... Tu jest, moja taka była sugestia, że moglibyśmy 

wprowadzić głosowanie imienne, żeby można było wiedzieć, jaki radny na kogo głosował, ile 

razy. Ale, jeżeli przyjmujemy, panie Przewodniczący, że nasi sekretarze poradzą sobie                

z liczeniem tych głosów, no to ja tu ... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Myślę, że do sześciu chyba każdy umie liczyć. To jest kwestia zdyscyplinowania i dlatego też    

za chwileczkę chciałbym ogłosić krótką przerwę i poinstruować radnych. 

Proszę. 

Radny pan Paweł ŚWIĄTEK: 

A czy każdy z radnych nie może otrzymać listy i każdy przy nazwisku postawiłby krzyżyk? 
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Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Proszę państwa, nie mamy takiego trybu.  

Przepraszam, ale możemy sobie wprowadzić ewentualnie, no nie wiem. Ale przynajmniej Statut 

w tej chwili takiego trybu... Możecie sobie państwo wziąć kartki i sobie po prostu określić,         

na kogo będziecie głosowali i ile głosów oddacie.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę państwa, mamy listę kandydatów, w związku z tym państwo już wiecie, na kogo macie 

głosować. 

Pani mecenas skończyła już? 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Proponuję, panie Przewodniczący, żebyśmy głosowali tylko „za”, żebyśmy nie robili bałaganu.   

I każdy z państwa radnych ma maksymalnie dziesięć „za” do oddania.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Może mniej oczywiście.  

Pan Sekretarz, proszę bardzo.  

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta:  

Mamy pewne doświadczenie praktyczne wynikające z wyłaniania osób funkcyjnych w Radzie 

Młodzieżowej i na tej kanwie jest takie potoczne powiedzenie: nieważne, w jaki sposób się liczy, 

ważne kto liczy”. Bez żadnego podtekstu wypowiadam to potoczne stwierdzenie. Chodzi             

o to, że potrzebna będzie w powstałej - przez pana Przewodniczącego określonej - sytuacji;               

po co ci sekretarze? - Po to, żeby rzeczywiście skrupulatnie policzyć, żebyśmy nie mieli ciągłych 

problemów z uchwyceniem ilości głosów itd., itd. 

Natomiast od Szanownych państwa ta procedura czy ten model będzie wymagał szczególnej 

dyscypliny.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę państwa, jesteśmy do tego przygotowani i ja myślę, panie Sekretarzu, że te osoby 

sprostają zadaniu. Ja wierze w naszą Radę, że zrobi to sprawnie i szybko. 

Proszę, pan Przewodniczący Giezek.  

 
Pan Jerzy GIEZEK - Przewodniczący Rady Seniorów I kadencji:  

Szanowni państwo, nie chciałbym, żeby doszło do tego, że jakaś organizacja nie będzie miała 

żadnego przedstawiciela swojego. 
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Mamy pewne doświadczenie, jeśli chodzi o pracę Rady Seniorów Miasta Działdowo i muszę 

państwu powiedzieć, że znalazło się wielu na tych listach kandydatów, którzy rzeczywiście 

pracowali, natomiast są też kandydaci, u których z tą pracą różnie było. Duża absencja itd.      

Ja ze swej strony, bo widzę jak skomplikowana tu procedura będzie, chciałem państwu ułatwić, 

jeżeli chodzi o podejmowanie decyzji. Oczywiście, państwo wyrażacie wolę i decyzję, na kogo 

będziecie głosowali, ja chciałem zrezygnować z dwóch kandydatów, jeżeli chodzi Rodzinny 

Ogród Działkowy „Miejski”. Mianowicie, chodzi o osoby pana Bogusława Jaroszewskiego i ... 

(wypowiedzi uczestników sesji poza mikrofonem)  
 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Przewodniczący, ja zgłaszam sprzeciw.    

To jest element kampanii wyborczej. My sobie nie możemy pozwolić na tego typu sugestie         

i reklamę.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie Przewodniczący, więc czy to jest pana wniosek? 

 
Pan Jerzy GIEZEK - Przewodniczący Rady Seniorów I kadencji: 

Tak. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pani mecenas, proszę o odniesienie się do tego.  

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Proszę państwa, ja nie chciałabym, żeby rzeczy, które są i tak skomplikowane jeszcze bardziej 

komplikować prawnie, ponieważ pewna procedura do zgłaszania tych kandydatur była. I w tej 

chwili robienie jakiejś opcji ... Myślę że z tym liczeniem - nie wiem, niech mnie pan Sekretarz 

wesprze, ale - wydaje mi się, że tutaj, możemy zasugerować na wniosek pięciu radnych 

wprowadzenie do tej procedury, o której mówię, jeszcze dodatkowo głosowanie imienne albo 

tak, jak pan Przewodniczący sugeruje - sekretarzy i liczenie tych głosów, ale w tej chwili,           

w takim trybie wycofywanie kandydatur - ja nie widzę podstaw. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo pan Sekretarz.  

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta: 

Szanowni Państwo! 
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Z całym szacunkiem dla pana Jerzego, ja skłaniałbym się do wypowiedzi pani mecenas.            

Co prawda zauważcie państwo, że tak zwanym sprawozdawcom tematu, czy omawiającym 

pewną problematykę, przychodzi czasami zmierzyć się z problemem, którego nie można 

wyczytać z postanowień Statutu, a więc siłą rzeczy jego interpretować. 

W tym przypadku, który zasugerował pan Giezek, sądzić należy, że w tego rodzaju braku 

rozstrzygnięć, należy posługiwać się pewnymi analogiami. Zazwyczaj jest tak, że jeżeli 

procedura wyłaniania czegokolwiek nie została zamknięta, to istnieją zapisy w procedurach         

o możliwości wycofania wniosku, kandydata, czegokolwiek innego. W tym wypadku                  

ja rozumiem pana troskę, że można by mieć trochę łatwiej z punktu widzenia, na przykład 

jeszcze ktoś by powiedział ze zgłaszających: no to dobra, no to ja, Jerzy wycofuję jeszcze 

jednego i mamy po problemie, tak?  

Sądzę, że należy chyba powiedzieć jasno i wyraźnie, że tego rodzaju - nie mówię tego w stu 

procentach, bo nie mam takiej wiedzy - natomiast nie znajduję żadnych innych określonych 

przepisów, czy to jest możliwe, czy też nie. Dyktuje mi tak moja wiedza przez lata ugruntowana 

i podpowiadam państwu, że zasugerowany wniosek pana Jerzego chyba nie powinien mieć 

szansy powodzenia. Dziękuję.      

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo pani mecenas. 

 
Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu: 

Proszę Państwa! 

Ja widziałabym jeszcze taką opcję, gdyby sami kandydaci byli nie zainteresowani i po prostu 

złożyli rezygnację - to tak na ludzki rozum, tak. Jeżeli ktoś nie chce kandydować, bo państwo, 

jako tutaj organizacja zgłosiliście i musiał wyrazić dany kandydat zgodę. No jeżeli ten stanie         

i powie: nie chcę, żebyście mnie wybierali to ok. Natomiast, jeżeli - tak, jak pan Sekretarz 

powiedział - została zamknięta pewna opcja, to większym zagrożeniem jest - moim zdaniem -  

wycofywanie w takim trybie nieprzewidzianym tych kandydatur, aniżeli zmierzenie się                 

z trudnym - bo będziemy mieli trudny orzech do zgryzienia., ale - głosowaniem. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan radny Gołębiewski. 

 
Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI: 

Proszę Państwa! 
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Ja powiem tak: nim przystąpimy w ogóle do jakiegoś głosowania, ja uważam, że przygotowanie 

tej uchwały mnie akurat nie zadawala. Dlaczego? - Dlatego, że nie ma ani jednej charakterystyki 

- zgłoszonej przez organizacje samorządowe - osoby. Skąd my generalnie mamy cokolwiek 

wiedzieć? - Być może o niektórych osobach wiemy, ale tak, no to będziemy tak głosować, jak 

kto sobie uważa? Przecież ja, powiem tak: 80% tych osób ja w ogóle nie znam. I tutaj pan 

Giezek przed chwilą powiedział, że jeden przychodzi, drugi nie. 

Jeżeli organizacja samorządowa występuje z wnioskiem o danego kandydata, to powinna tego 

kandydata scharakteryzować. Jeżeli on nie przychodzi na zebrania, a teraz znowu figuruje jako 

kandydat, to po co go w ogóle zgłaszać? A my teraz będziemy w ciemno głosować, nie znając 

niektórych osób w ogóle?            

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Sekretarzu, o odpowiedź. 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta: 

Ja ad vocem wypowiedzi pana radnego Gołębiewskiego. 

Szanowny panie, trzeba się cofnąć do naboru. Statut nie przewiduje takiego kryterium odnośnie 

przedstawiania takiego kandydata, ale w ogłoszeniu z 5 kwietnia 2017 roku w rozdziale nabór 

kandydatów na członków Rady, w punkcie 9 jest napisane: zgłoszenie może zawierać 

charakterystykę kandydata.  

Nikt spośród zgłaszających takiej charakterystyki nie dołączył, stąd ten właśnie dylemat. A takie 

możliwości, Szanowny panie, były.   

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan radny Kociela, proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Szanowni państwo, ja się obawiam, że my znowu będziemy brnąc w nieskończoność i jakby 

spróbuję ze swojej strony coś powiedzieć, ukrócić czy rozwiać te wątpliwości: Nie                    

ma demokracji, która by idealnie to załatwiła na całym świecie i to jest proste, jak budowa cepa. 

Natomiast mamy tutaj prostą deklarację podmiotów, które się określiły i deklarują te osoby.       

To one są za to odpowiedzialne i nas to dalej nie interesuje. Nas interesuje tylko i wyłącznie 

wyłonienie spośród tego grona najlepszych osób wybranych przez nas i zakończmy tą dyskusję, 

bo moim zdaniem ona do niczego dobrego nie doprowadzi. Dziękuję bardzo.   

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, jeszcze pan radny Cybulski.  
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Radny pan Jerzy CYBULSKI: 

Ja tylko chciałem potwierdzić głos pani mecenas: jeśli ktoś zgodził się kandydować, to była jego 

zgoda. I tak samo musi się zgodzić wycofać kandydaturę. Więc nie ma dyskusji w tym temacie. 

Dziękuję bardzo.   

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo pan radny Odachowski. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo!  

Żebyśmy poszli trochę do przodu, bo tak: tego etapu zgłaszania już nie cofniemy i chyba już nie 

ma co procedury uruchamiać wycofywania kandydatów, wszyscy wyrazili zgodę na piśmie. Ale 

i tak musimy wybrać tą dwunastkę - trzy osoby trzeba skreślić. Ja w ramach tego, żeby państwu 

ułatwić podjęcie decyzji: ponieważ Uniwersytet Trzeciego Wieku jest jednym z podmiotów 

uprawnionych do zgłoszenia kandydatów i zgłosił trzy osoby - proszę skreślać moje nazwisko, 

nie głosować na moją kandydaturę - będziecie mieli jedną osobę z głowy.  

Podobnie odczytuję intencję pana Przewodniczącego Rady Seniorów, że on nie wycofuje 

kandydatury pana Bogumiła, tylko proponuje po prostu go skreślić. Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan radny Demski, proszę. 

 
Radny pan Piotr DEMSKI: 

Chciałbym powiedzieć: proste liczenie - jest zgłoszonych trzynastu, głosujemy na dziesięciu – 

uważam, że jest proste. Chyba każdy do szkoły chodził. Także, ile można procedować nad tym, 

jak wybrać? - Dziesięciu wybieramy.   

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę. 

 
Radny pan Paweł ŚWIĄTEK: 

Panie Przewodniczący, składam wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 

 
20 głosami „za” Rada zdecydowała o zamknięciu dyskusji i przystąpieniu do głosowania.  

 
Po czym również 20 głosami „za” Rada podjęła  
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Uchwałę nr XXVII/257/17 

 
którą wskazała do składu Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2017-2020 swoją 
kandydatkę w osobie Stanisławy Żywickiej. 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Przystępujemy do powołania Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2017-2020. 

Posiadacie państwo projekt uchwały w tej sprawie oraz wykaz zgłoszonych kandydatów            

na członków Rady Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2017-2020. 

Projekt uchwały został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta.  

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego. 

Członkowie Rady Seniorów są powoływani przez Radę Miasta na podstawie § 3 ust. 3 Statutu 

Rady Seniorów.  

Dla usprawnienia przebiegu głosowania, na podstawie § 72 ust. 5, wyznaczam 

następujących radnych do przeliczenia głosów; pana radnego Czesława Sękowskiego, który 

będzie liczył stół prezydialny; pana radnego Sławomira Pszennego - pierwszy rząd stolików; 

pana radnego Bogdana Kaszubskiego – drugi rząd stolików i pana radnego Leszka 

Gołębiewskiego - trzeci rząd stolików. 

Posiadacie państwo listę czternastu zgłoszonych kandydatów. Kandydatem zgłoszonym 

przez pana Burmistrza jest Zenon Gajewski. Wybraliśmy też kandydatkę Rady Miasta, panią 

radną Stanisławę Żywiecką, w związku z tym, spośród pozostałych trzynastu kandydatów z listy, 

którą państwo posiadacie, wybieramy dziesięciu członków Rady Seniorów.  

 
 Zgodnie z § 76 ust. 3 Statutu proponuję poddać pod głosowanie kandydatów w porządku 

alfabetycznym. 

Radni nie mieli uwag do tej propozycji. 

 

Pięciominutowa przerwa w obradach.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę państwa, kontynuujemy nasze obrady. 

Przystępujemy do głosowania nad kandydaturami według kolejności alfabetycznej. 

Po każdym głosowaniu proszę radnych, wyznaczonych do przeliczania głosów, aby podawali   

mi ile było głosów „za” z danego stolika. 

 
Głosowanie nr 1 – Teresa Wiesława Cegiełka - 7 głosów (stolik nr 1 - 0 głosów; stolik 

nr 2 - 4 głosy; stolik nr III - 3 głosy; stół prezydialny - 0 głosów).  
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Głosowanie nr 2 - Janusz Chmura - 18 głosów (stolik nr 1 – 6 głosów; stolik nr 2 –      

6 głosów; stolik nr III - 3 głosy; stół prezydialny - 3 głosy). 

Głosowanie nr 3 - Jerzy Bogdan Dąbrowski - 21 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik 

nr 2 - 6 głosów; stolik nr III - 6 głosów; stół prezydialny - 3 głosy). 

Głosowanie nr 4 - Joanna Dorota Derbin - 0 głosów. 

Głosowanie nr 5 -Antoni Jan Furtak - 21 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik nr 2 -     

6 głosów; stolik nr III - 6 głosów; stół prezydialny - 3 głosy). 

Głosowanie nr 6 - Jerzy Lech Giezek- 21 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik nr 2 -    

6 głosów; stolik nr III - 6 głosów; stół prezydialny - 3 głosy). 

Głosowanie nr 7 - Bożena Wiesława Graszk - 17 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik 

nr 2 - 5 głosów; stolik nr III - 3 głosy; stół prezydialny - 3 głosy). 

Głosowanie nr 8 - Bogumił Jaroszewki - 12 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik nr 2 – 

4 głosy; stolik nr III - 0 głosów; stół prezydialny - 2 głosy). 

Głosowanie nr 9 - Maria Lemanowicz - 19 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik nr 2 – 

6 głosów; stolik nr III - 4 głosy; stół prezydialny - 3 głosy). 

Głosowanie nr 10 - Jan Murawski - 16 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik nr 2 –        

4 głosy; stolik nr III - 3 głosy; stół prezydialny - 3 głosy). 

Głosowanie nr 11 - Marian Andrzej Odachowski - 2 głosy (stolik nr 1 - 0 głosów; 

stolik nr 2 - 2 głosy; stolik nr III - 0 głosów; stół prezydialny - 0 głosów). 

Głosowanie nr 12 - Jadwiga Świniarska - 19 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik nr 2 

- 6 głosów; stolik nr III - 6 głosów; stół prezydialny - 1 głos). 

Głosowanie nr 13 - Janina Zyznowska - 18 głosów (stolik nr 1 - 6 głosów; stolik nr 2 - 

3 głosy; stolik nr III - 6 głosów; stół prezydialny - 3 głosy). 

 
Dziesięciu kandydatów, którzy otrzymali największą ilość głosów to: Janusz Chmura, 

Jerzy Bogdan Dąbrowski, Antoni Jan Furtak, Jerzy Lech Giezek, Bożena Wiesława Graszk, 

Bogumił Jaroszewki, Maria Lemanowicz, Jan Murawski, Jadwiga Świniarska i Janina 

Zyznowska - stwierdził Przewodniczący Rady. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący! 

Mam taką uwagę do zapisu § 1 projektu uchwały: powołuje się Radę Seniorów Miasta 

Działdowo zwaną Rada Seniorów. Po co nam ten zwrot „zwaną Rada Seniorów”? Powołuje się 

Radę Seniorów Miasta Działdowo w składzie.  
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan Sekretarz, bardzo proszę. 

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta:  

Szanowni Państwo! 

Jest to kalka projektu uchwały sprzed trzech lat.  

Powiem tak: pana Odachowskiego wniosek jest bardzo rozsądny. 

 
 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada uwzględniła wniosek pana Odachowskiego 

wyłączając z § 1 projektu uchwały zapis: „zwaną Rada Seniorów”? 

 
 Po czym podjętą także jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
Uchwalą nr XXVII/258/17 

 
Rada powołała Radę Seniorów Miasta Działdowo na kadencję 2017-2010, w składzie:  
- Janusz Chmura; 
- Jerzy Bogdan Dąbrowski; 
- Antoni Jan Furtak; 
- Zenon Marian Gajewski; 
- Jerzy Lech Giezek; 

- Bożena Wiesława Graszk; 
- Bogumił Jaroszewki; 
- Maria Lemanowicz; 
- Jan Murawski; 
- Jadwiga Świniarska; 
- Janina Zyznowska; 
- Stanisława Żywicka.  
 
 
Ad pkt 19 

Odpowiedzi na zapytania: 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę pana Grzegorza Mrowińskiego, Burmistrza Miasta o udzielenie odpowiedzi na zapytania 

radnych. 

Bardzo proszę panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Będę według kolejności zgłaszanych zapytań odpowiadał. 



 

 76 

Radny Piekarski pytał o rewitalizację starego miasta, prosił o szczegóły konkursu, który 

był ogłoszony na wyłonienie wykonawcy projektu rewitalizacji. 

Chcę państwu powiedzieć, że wpłynęły cztery oferty od 129 +/- do ponad 400 tysięcy złotych,     

a więc widzą państwo, że bardzo duża rozbieżność.  

Proszę państwa, przetarg nie został rozstrzygnięty, on trwa. Okazało się, że - podobnie, jak             

w przypadku przetargu na wyłonienie wykonawcy remontu zamku - mamy ofertę, która jest         

o 30% niższa od średniej arytmetycznej wszystkich ofert. W tym momencie musieliśmy               

z odpowiednimi pismami i zapytaniami wystąpić do autorów tej oferty, czekamy na odpowiedź. 

Dziś już odpowiedź dekretowałem do pana Krystiana Chylińskiego. Trzymamy kciuki, myślę,   

że wszystko będzie dobrze. 

Drugie pytanie pana radnego: Dni Działdowa. Kto, co, jak, kiedy, ile i za ile?  

Jak będziemy gotowi, to państwa poinformujemy. Musimy spełnić wiele kryteriów, jednym         

z kryteriów był hotel z basenem. Mamy hotele, basenu jeszcze nie. Także, proszę państwa, 

wszystko finiszuje już i niebawem państwo się dowiedzą. 

Pan radny Pszenny pytał o ronda, konkretnie rondo przy szpitalu i rondo przy 

PRIMBUD-zie.  

Zarządcą ronda przy szpitalu jest Powiat Działdowski, więc my nie będziemy ingerować              

w te rondo. Natomiast, te dwa ronda, które w jakiś sposób zostały obsadzone zielenią, one też 

stwarzają nam problemy. Bo okazuje się, że pomimo tego, że jest tam agrowłóknina                     

i są kamienie, to jednak pojawia się tam zielsko niepożądane i chyba przy PRIMBUD-zie 

pójdziemy w ukwiecenie tego ronda, tam byłyby kwiaty. Mamy taką koncepcję, którą być może 

uda nam się w tym roku zrealizować. 

Ulica Młyńska. 

Drodzy państwo, po rozmowie w Wojewódzkim Urzędzie Ochrony Zabytków doszliśmy           

do konsensusu. Projekt jest zmieniany teraz i w ulicy Młyńskiej, od ul. Katarzyny do ulicy 

Bielnikowej, będzie wykonana nawierzchnia brukowa. Chyba będziemy szli w kierunku kostki 

granitowej, ale nie łupanej, tylko ciętej i szlifowanej, ona jest bardzo dobra, ale i bardzo droga. 

Oczywiście, myślę, że w przyszłym roku uda nam się to zrobić, będzie wymiana oświetlenia. 

Również, co jest bardzo istotne w ulicy Młyńskiej, Wolności zostanie wykonana kanalizacja 

deszczowa. Jest to problem, z którym się borykam, a wcześniej moi poprzednicy się borykali:       

stare miasto nie ma kanalizacji deszczowej i w czasie dużych opadów deszczu jest zalewana 

ulica Młyńska, a w szczególności ulica Strumykowa. Tragicznie jest i to będzie pierwszy etap. 

Bez wykonania remontu ulicy Wolności i ulicy Młyńskiej, my nie możemy przystępować           

do rewitalizacji starej części miasta. Projekt na pewno zostanie w tym roku uzgodniony                

z konserwatorem i projekt na pewno otrzyma pozwolenie na budowę, i w przyszłym roku jest   
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to priorytet do zrobienia. Nie chcę obiecywać, że w tym roku by się udało, bo to wszystko zleży, 

jak dokumentacja długo będzie leżała w innych instytucjach. 

Rekrutacja do przedszkoli trwa, w poniedziałek będzie ogłoszenie. Powiem państwu,       

że pomimo tego, że 75 nowych miejsc będzie utworzonych od września, to wcale nie jest lepiej 

w tej rekrutacji. Sporo dzieci się nie dostanie i czym to jest spowodowane? - pytał pan radny. 

Przede wszystkim tym, że zostało obniżone prawo przedszkolne z 4 lat do 3 lat i w tym 

momencie wszyscy rodzice 3, 4 i 5-latków mogą zgłosić dziecko do przedszkola. Jeżeli dziecko 

się nie dostanie, to burmistrz musi wskazać przedszkole inne, a jeżeli nie, to te dzieci mogą 

chodzić do przedszkola niepublicznego, a my ponosimy tego koszty. Świadomość rodziców jest 

bardzo duża w naszej gminie i dlatego też, drodzy państwo, dziękuję za przyjęcie zmian              

w budżecie - jedna z pozycji to było wygenerowanie pieniążków na wykonanie dokumentacji 

rozbudowy kolejnego przedszkola., ja się bardzo z tego cieszę. Jest jeszcze jeden powód, dla 

którego coraz więcej osób stara się o przyjęcie dzieci do przedszkola, to jest, proszę państwa, 

historycznie niskie bezrobocie w Polsce i naszym mieście. Dzisiaj ludzie pracują, a my musimy  

stworzyć im warunki do tego, żeby dzieci, w momencie, kiedy oni są w pracy, miały opiekę.          

I, proszę państwa, jest to element polityki prorodzinnej - bardzo państwu za to państwu dziękuję. 

Opłaty za ogródki piwne. 

Poproszę pana naczelnika Wojciecha Fabińskiego. Pamiętam, borykaliśmy się z tym                   

w poprzedniej kadencji i wiem, że zostały mocno obniżone. Bardzo proszę. 

 
Pan Wojciech FABIŃSKI - naczelnik  Wydziału GKW: 

Panie Burmistrzu! Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! 

Ja może tylko przypomnę niektórym z radnych - bo radni poprzedniej kadencji o tym zapewne 

pamiętają i wiedzą - uchwałą nr X/90/11 Rady Miasta Działdowo z dnia 29 września 2011 roku 

wprowadzono zapis, który brzmi następująco: „Przy zajęciu pasa drogowego w celu ustawienia 

ogródka gastronomicznego, stawka opłaty za każdy dzień zajęcia pasa drogowego wynosi          

30 groszy za 1 m², o ile zajęcie nie dotyczy jezdni”. 

Proszę państwa, ja tylko powiem tak już dla ciekawości: dotychczas były tylko dwa podmioty, 

które skorzystały z tej preferencyjnej stawki. Jest to pizzeria pana Bartosiewicza, która już w tej 

chwili nie istnieje oraz zakład gastronomiczny pana Zezona, który się mieści na ulicy Młyńskiej. 

Czyli ta stawka jest wprowadzona, jest ta stawka preferencyjna,. Oczywiście, wiadomo, jeżeli  

ktoś się zwróci do nas z wnioskiem, to każdy wniosek rozpatrzymy indywidualnie, ale taka 

stawka obowiązuje na dzień dzisiejszy. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  
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Proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Jeszcze chciałbym dodać, że w ramach projektu rewitalizacji, po wyłonieniu wykonawcy, 

będą spotkania z przedsiębiorcami, którzy prowadzą działalność w starej części miasta,                

z mieszkańcami i również będziemy chcieli wskazać miejsce pod większy ogródek 

restauracyjny, gdzieś bliżej Ratusza. Po pierwsze, nie będzie to kolidowało szczególnie                  

popołudniami, kiedy jest ciepło, są okna otwarte i mieszkańcy narzekają na hałas dobiegający      

z tych ogródków restauracyjnych, czy piwnych. Natomiast, jeżeli byśmy to umiejscowili bliżej 

Ratusza nie byłoby problemu i wtedy można pomyśleć o szczególnie preferencyjnej stawce 

wydzierżawienia tego. Jeżeli przepisy będą pozwalały na coś takiego, to my jak najbardziej się 

nad tym pochylimy.  

Pan radny Dwórznik pytał, co z budynkiem Urzędu Skarbowego, co dalej? 

Były ogłoszenia na portalach lekarskich, na portalach internetowych, ja miałem takie założenie, 

żeby się tam pojawiła przychodnia niepubliczna. Zainteresowanie niewielkie. Wykonałem kilka 

telefonów i - powiem szczerze - małe zainteresowanie jest. My, ze swojej strony, żeby ułatwić 

mieszkańcom dostęp do przychodni niepublicznych i do szpitala, tworzymy komunikację 

miejską i tak naprawdę pod wielkim znakiem zapytania jest to, czy dalej się upierać, żeby 

budynek Urzędu Skarbowego miał funkcjonować jako przychodnia. Ja na dzień dzisiejszy,           

z pełną świadomością, przychylam się ku temu, żeby zbyć go w drodze przetargu, ponieważ nam 

tak naprawdę pomieszczeń nie potrzeba. Szczęśliwe ruszyły prace remontowe na zamku, więc 

my sobie tutaj jakoś sobie poradzimy. Do Urzędu Skarbowego nie biedzimy wprowadzać 

kolejnego urzędu, czy kolejnych wydziałów. Jestem też świadomy tego, że niestety jeden punkt 

ze swojego programu wyborczego będę musiał wykreślić, ale mam nadzieję, że to się obroni. 

Natomiast trzymanie tego, grzanie, konserwacje, raczej to nie ma większego sensu. Także, jeżeli 

nam się - powiedzmy - do września, października nie uda tej sprawy pchnąć do przodu,               

to będziemy szli w kierunku sprzedaży budynku.  

Pani radna Konarzewska pytała, co z parkingiem przy targu? 

Jest to działka bardzo atrakcyjna.. Ta działka miała być zbyta pod kolejny market, my 

odstąpiliśmy od tego. Pierwszy pomysł był taki, żeby na tej działce pobudować basen, ponieważ 

jest to działka leżąca w samym centrum miasta, przy skrzyżowaniu dwóch dróg wojewódzkich. 

Ale sprawa basenu swoim torem - że tak powiem - się toczy i dzisiaj chyba bardziej przychylam 

się ku temu, żeby w przyszłości ten basen powstał przy ulicy Olsztyńskiej. Na dzień dzisiejszy 

nic więcej państwu nie mogę powiedzieć, więc proszę nie ciągnąć za język. Natomiast cały czas 

trwają rozmowy i trwają negocjację.  
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Co w takim razie z tą działką? - Ona jest zbyt atrakcyjna, żeby zrobić duży parking. Oczywiście, 

tam powinien funkcjonować parking, który będzie uzupełnieniem innego elementu tej działki.   

Ja uważam, że przy zmianach w planie zagospodarowania - przystąpienie do takiej uchwały jest 

planowane w tym roku - również ta działka zostanie objęta zmianami i będziemy szli w kierunku 

albo coś takiego w rodzaju pasażu handlowego nowego, architektury bardzo ciekawej - taki jest 

mój pomysł, ale czy on będzie miał akceptacje, tego nie wiem. Natomiast wiem jedno, że te tiry, 

które tam stoją, nie są wizytówką naszego miasta. Ale, proszę państwa, zawsze trzeba się 

wsłuchiwać w dwie strony. Na dzień dzisiejszy my tolerujemy te samochody, które tam stoją       

i nie chciałbym ich wyrzucać. Ale jest to kwestia czasu, kiedy oni będą musieli poszukać sobie 

innego miejsca w Działdowie, to myślę, że niedługo nastąpi. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pan radny Kociela. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu, a czy my nie jesteśmy zobligowani udostępnić miejsce do parkowania dla 

tirów, dla ciężarówek na terenie naszego miasta? Ja absolutnie nie bronię tego, że one mają tam 

stać, natomiast czy nie ma obowiązku, abyśmy zapewnili te miejsce dla tych pojazdów? 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę państwa, te wszystkie samochody należą do przedsiębiorców i przedsiębiorca powinien 

mieć bazę, w której powinien trzymać samochody ciężarowe. Ja wiem, że za poprzednika były 

prowadzone rozmowy, nawet podobno się pojawił taki pomysł, żeby udostępnić im jakiś teren 

całkiem przyzwoity, ale w grę wchodziła opłata, naprawdę nieduża, 10,20 zł miesięcznie - nikt 

nie chciał się zgodzić na to.  

Proszę państwa, dobrze by było, gdyby one nie stały w centrum miasta. Natomiast problem 

polega na tym, że niektórzy mieszkańcy Działdowa pracują u przedsiębiorcy z Gdańska i jadąc   

z towarem zabiera ten towar, przyjeżdża do Działdowa, tutaj nocuje, potem jedzie dalej. Drodzy 

państwo, ja myślę, że na dzień dzisiejszy niech to zostanie, my będziemy porządkować, 

natomiast ta kwestia w przeciągu roku, dwóch lat musi być rozwiązana? 

Pan radny Przybyszewski pytał, czy nasze pomysły i inwestycje, które są realizowane     

w ramach budżetu obywatelskiego, będą ogólnodostępne i czy jest taki zapis? 

Ja nie wiem czy taki zapis jest. Powiem szczerze, że nie sprawdziłem, natomiast jedno wiem,     

że na pewno to są ogólnodostępne i z tego tytułu nie będzie żadnych ograniczeń. Z założenia, 

proszę państwa, my realizujemy wszystkie inwestycje, które mają służyć całej społeczności 

naszej gminy i nie tylko. Chyba, że pani Skarbnik chciałaby coś dodać? 
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta: 

Szanowni Państwo! 

Jedynie, co tu można dodać to, że zarządzeniem z 28 marca 2017 roku została uregulowana 

sprawa dotycząca przeprowadzenia konsultacji dotyczących wyboru tych zadań inwestycyjnych. 

Myśmy utrzymali tą propozycję pana Burmistrza z tamtego roku, że chcemy, aby mieszkańcy 

zgłaszali jednoroczne zadania własne gminy o charakterze inwestycyjnym. Bo oczywiście tych 

rozwiązań w innych gminach, w dużych miastach jest bardzo wiele. Są takie pomysły,                 

że budżet obywatelski jest podzielony na zadania ogólnomiejskie i jest podzielony na jakieś 

dzielnice na przykład. My z tego nie korzystaliśmy, poszliśmy w taki prosty model na razie, 

uważamy, dla mieszkańców. Oczywiście są pewne warunki, o których mowa w tym regulaminie, 

że to musi być zadanie gminy, że to musi być na naszym terenie Także tu oczywiście te warunki 

są, ale generalnie trzeba powiedzieć, że są to zadania własne gminy, o charakterze 

inwestycyjnym i że wartość pojedynczej inwestycji nie może przekraczać 100 tys. zł. To są takie 

podstawowe warunki. Jednak należy się dogłębnie zapoznać z tym zarządzeniem, żeby zgłaszać 

te projekty. Dziękuje bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Pan radny Przybyszewski pytał o autobus miejski. 

Chcę powiedzieć państwu, że mamy już wstępną koncepcję funkcjonowania komunikacji 

miejskiej w Działdowie. Jest ona bardzo dobrze przygotowana, jest mocno rozbudowana. Ale  

autorzy tej koncepcji najpierw wskazali tak zwane generatory ruchu w naszym mieście, czyli 

sklepy, kościoły, działki, czyli tam, gdzie spędzamy czas, gdzie się spotykamy, czy gdzie 

bywamy. I zaproponowano cztery, jeśli dobrze pamiętam, linie komunikacyjne, co wydaje mi się 

troszeczkę za dużo. W związku z powyższym my analizujemy jeszcze tą koncepcję, ponieważ 

chcielibyśmy, aby ta komunikacja zafunkcjonowała. Może w pierwszej wersji niech ona nie 

będzie tak rozbudowana, a potem, na podstawie obserwacji, będziemy wiedzieli, w jakim 

kierunku ona ma się rozbudowywać, ponieważ każdy przejazd będzie rejestrowany. Przejazdy 

będą bezpłatne. Mieszkańcy, którzy będą chcieli poruszać się komunikacją miejską, będą musieli 

wystąpić do naszego Urzędu o wydanie „Karty Działdowianina”, na podstawie której będą 

odbijać korzystanie z tej komunikacji w autobusach. I te statystyki będą nam pokazywały, które 

linie są trafne, które nietrafne, o których godzinach kursy są wskazane, a o których godzinach 

trzeba te kursy zlikwidować. Z jednej linii na pewno będziemy rezygnowali na pierwszym etapie 
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funkcjonowania komunikacji. Natomiast Działdowo ma nieszczęśliwą topografię, ponieważ      

my rozwijamy się w kierunku północnym i w kierunku południowym, i gdybyśmy chcieli jedną 

linią obsłużyć - aż od ulicy Granicznej po Malinowo - naszych mieszkańców, to kurs tego 

autobusu trwałby ponad godzinę. Tak więc to będą na pewno dwie bądź trzy linie. 

Ponadto jestem po wstępnych rozmowach z panem wójtem Pawłem Cieślińskim i będziemy 

chcieli zainteresować tą komunikacją także mieszkańców Księżego Dworu i mieszkańców 

Malinowa. Ponieważ założenie jest takie, żeby ten autobus przynajmniej dojeżdżał do zakładu 

pani doktor Kurek, bo bardzo dużo osób, o rożnych schorzeniach utrudniający poruszanie się, 

będzie chciało tam jeździć, a on musi zawrócić i tak w Malinowie na pętli, poza tym jest szkoła. 

Myślę, że kolejny etap to będą konsultację, na które zaprosimy i państwa i mieszkańców. 

Oczywiście, od razu musimy być przygotowani na to, że każdy mieszkaniec chciałby mieć 

przystanek pod domem. Ale, proszę państwa, ja myślę, że tu nie jest nic zagrożone i w drugiej 

połowie roku, mam nadzieję że, we wrześniu przejedziemy się autobusem. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pan radny Kociela. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Jako uzupełnienie poproszę o informacje: kto będzie serwisował, obsługiwał ten tabor i czym 

będą zasilane te busiki, czy autobusiki; czy gaz, paliwo, czy energia? 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę Państwa! 

Miasto nie będzie tworzyło kolejnego zakładu budżetowego ani kolejnej spółki komunalnej,      

bo byśmy popłynęli na tym finansowo. Będzie ogłoszony przetarg, firma, która wygra przetarg, 

będzie musiała dostarczyć odpowiedni tabor i ja myślę, że na tym etapie nie będziemy 

wskazywali, że autobusy mają być zasilane gazem, prądem. Będziemy wskazywali tylko emisję 

spalin odpowiednią, która będzie spełniała wymogi. Mamy przykładowe specyfikacje istotnych 

warunków zamówienia do tej koncepcji i to wszystko zależy od nas czy będziemy chcieli, żeby 

to był tabor 10-letni, czy 5-letni, 3, czy 2-letni, i jakie duże autobusy. Jest naprawdę, proszę 

państwa, ta koncepcja dobrze przygotowana i ona jest do państwa dyspozycji. Jeżeli ktoś               

z państwa sobie życzy, to proszę zostawić swojego emalia panu naczelnikowi. Pan naczelnik to 

państwu prześle, ta koncepcja nie jest tajemnicą. 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Panie Burmistrzu, ponieważ przed wyborami wiele osób, zwłaszcza starszych, zgłaszało ten 

problem i tutaj chciałbym podziękować, że pan podjął ten temat. Bo to jest bardzo ważne dla 

starszej części mieszkańców, którzy jeżdżą bardzo często w kierunku Malinowa na cmentarz,      

a więc jest to ukłon w ich kierunku i także w ich imieniu dziękuje bardzo. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Pan radny Tessar pytał o firmę STIUK. Czy firma Stiuk występowała o udostępnienie 

dokumentacji i tą dokumentację otrzymała droga elektroniczną? 

Wysłaliśmy, mam taki sygnał również tutaj, że został wysłany też pakiet tej dokumentacji 

pocztą, ale firma Stiuk nie podjęła. Jest adnotacja: adresat wyprowadził się.  

 
Pan Krystian CHYLIŃSKI - inspektor w referacie Zamówień Publicznych i Projektów 

Europejskich:   

Szanowni Państwo! 

Firma STIUK wystąpiła - jak tutaj pan Burmistrz powiedział - i tą dokumentację otrzymała 

drogą mejlową, drogą tradycyjną nie odebrała. Natomiast wystąpiła jeszcze jedna firma               

o udostępnienie dokumentacji przetargowej, jest to firma TRIAS AVI, która była na drugiej 

pozycji rankingowej. Ta firma również komplet dokumentacji, o które prosiła otrzymała i jest 

wszystko Ok. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Pan radny Leszek Gołębiewski pytał o ostatni wyjazd, warsztaty.  

To był wyjazd Cittaslow do Nidzicy i tam odbywały się warsztaty. Na tych warsztatach 

uczestniczyłem ja, uczestniczyła pani Cherkowska i pan Rutkowski pełniący obowiązki 

dyrektora Miejskiego Domu Kultury. Warsztaty były podzielone na dwie części; jedna część 

dotyczyła turystyki w miastach Cittaslow, rozwoju oferty turystycznej, wspólnej oferty 

turystycznej, a druga, podobny zakres, tylko że skupiała się na kulturze, wspólnej ofercie 

kulturalnej. Ja myślę, że na dzień dzisiejszy ciężko powiedzieć o jakichś wymiernych 

korzyściach z tych warsztatów, ale wiele ciekawych  tam pomysłów padło. Daj Boże, żeby udało 

się je zrealizować. 

Pani Korzeniewska pytała, co z ulicą Leśną, wymiana krawężników? 

Ulica Leśna jest drogą powiatową. Ja myślę, że pani radna miała na myśli ulice leżące u siebie, 

na osiedlu. Wiem, że dzisiaj też wpłynął wniosek od pani radnej o zinwentaryzowanie tych 

rozpadających się krawężników i my dokonamy takiej inwentaryzacji. Natomiast, proszę 

państwa, ja myślę, że część tych krawężników będzie wymieniana w momencie, kiedy będziemy 
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budować ścieżkę rowerową wzdłuż kanału Młyńskiego. Ta ścieżka potem, przez taki dziki 

mostek, będzie przechodziła w ulicę ZMS, potem w ulicę ZWM do ulicy Zuchowej                       

i do istniejącego traktu rowerowego w ulicy Leśnej. W ten sposób uda nam się stworzyć 

pierwszą pętle taką w historii Działdowa i Gminy też wiejskiej Działdowo, która będzie miała 

prawie 18 kilometrów. Będzie można aplikować o środki zewnętrzne. We wrześniu albo              

w październiku będziemy się starali o pieniążki na budowę tej ścieżki. Ale, jeżeli nie dostaniemy 

tych pieniędzy, to nawet ze swoich musimy to w przyszłym pobudować. Natomiast pozostałe 

krawężniki podlegają ocenie i jeżeli faktycznie ich stan jest beznadziejny, to podejmujemy takie 

działania, żeby je wymienić, natomiast jeżeli nie, to zostawiamy jeszcze je na rok, na dwa lata.  

Żeby uniknąć takich sytuacji w przyszłości, podjęliśmy decyzję, wspólnie tutaj z państwem,      

że dzisiaj przy remontach ulicy nie ograniczamy się tylko do chodników, ale robimy                    

to kompleksowo, czyli i krawężnik, i chodnik, i asfalt. Bo często jest tak, że dzisiaj wymienimy 

sam krawężnik, za chwilę trzeba chodnik wymienić, a za 5 lat asfalt. 

Odnośnie oświetlenia w ulicy Bursztynowej złożyłem obietnicę, że zrobimy to w tym 

roku i podtrzymuję tą obietnicę, że to w tym roku zostanie wykonane. 

Piaskowa chodnik, druga strona. 

Pan Wojciech Fabiński, bardzo proszę. 

 
Pan Wojciech FABIŃSKI - naczelnik Wydziału GKW: 

Zakończyły się prace, które dotyczyły rozpoczętych w roku ubiegłym już prac rożnych, czyli 

zakończyła się budowa chodnika przy ul. Klonowej. Na dzień dzisiejszy Miejska Służba 

wykonuje remont chodnika na ul. Żeromskiego i po zakończeniu remontu w ulicy Żeromskiego 

jest planowane dokończenie - pani radnej chodziło o ul. Okólną, bo to już nie jest ul. Piaskowa, 

to jest odcinek, który prowadzi do drogi, która łączy się z ul. ZMS.  

Także myślę, że do miesiąca czasu może to potrwać maksymalnie. Pozwolenie i zgłoszenie          

o zamiarze wykonania robót nie wymagających pozwolenia na budowę w Starostwie 

Powiatowym już żeśmy otrzymali, więc możemy tylko przystąpić do wykonania tych prac. 

Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu! 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Kolejne pytanie, które wszystkich nas interesuje to, tu pani radna się przejęzyczyła,  

powiedziała zalew, a chodziło jej o zagospodarowanie rzeki! 



 

 84 

Jak państwo wiedzą, zmieniliśmy studium, jesteśmy w trakcie zmiany planu 

zagospodarowania, spłynęły do nas już wszystkie uzgodnienia. Między innymi też uzgodnienie 

od Regionalnego dyrektora Ochrony Środowiska, i o dziwo widzę, że tutaj pana dyrektora coraz 

bardziej przekonujemy do pomysłu zagospodarowania, aczkolwiek jeszcze pan dyrektor           

ma pewne wątpliwości. Ale tak bywa, że RDOŚ nigdy nie powie ani tak, ani nie, tylko zawsze 

używa słów typu: zachować daleko idącą ostrożność.  

Proszę państwa, ale czekając na uchwalenie planu, wstępne rozmowy już prowadziliśmy                 

z projektantami takich inwestycji, nie ma ich dużo niestety w Polsce. Udało nam się znaleźć 

osoby za dużym doświadczeniem i z dużą wiedzą. One są w gotowości i jeżeli będziemy mieli 

plan albo ku końcowi będziemy się zbliżać ze zmianą tego planu, to rozpoczniemy procedurę 

wyłonienia wykonawcy, który wykona nam dokumentację budowy zbiornika retencyjnego, 

odwodnienia i zagospodarowania tego terenu. Żeby łatwiej mu to było zrobić nawiązaliśmy 

kontakt z Politechniką Warszawską i studenci, w ramach praktyk, przybyli do Działdowa i jest 

wykonanych wstępnie kilka - ja nie pamiętam dokładnie - kilka, kilkanaście koncepcji 

zagospodarowywania tego terenu. One na razie wszystkie czekają do momentu rozstrzygnięcia 

konkursu na „Dwór Bülowa”, co będzie miało miejsce na początku czerwca i na początku 

czerwca mieszkańcom i również państwu - za pomocą mediów - pokażę, jak studenci widzą 

przyszłość tego terenu. Naprawdę, proszę mi wierzyć, kawał dobrej roboty. I my będziemy 

oczywiście w tym kierunku zmierzać, ale tutaj też proszę być cierpliwym, ponieważ koszty 

takiej inwestycji mogą być może nie ogromne, ale mogą być duże. Z tym, że przed nami 

pojawiają się coraz nowsze perspektywy pozyskiwania środków unijnych. Państwo na pewno 

czytali w jednym z ostatnich wydań Gazety Działdowskiej, że miasto Działdowo zostało 

zaliczone do miast średnich, które mogą liczyć na rządową pomoc. Ta pomoc, dla tych 

wszystkich miast w Polsce, przewidziana jest w kwocie około 2,5 miliarda złotych. I tu mam dla 

państwa dobrą wiadomość, że w ramach tej pomocy, która w większości jest przewidziana dla 

przedsiębiorców, również jest pomoc dla jednostek samorządu terytorialnego, i jeden                   

z elementów tej pomocy, to jest - mała retencja. My już powoli zaczynamy zgłębiać, chociaż     

na razie dużo wiadomości na ten temat nie ma, ale proszę mi wierzyć, że jest wiele osób 

zaangażowanych w to, żeby udało nam się to doprowadzić do końca. Szczerze powiem,             

że pewnie będzie ciężko się wyrobić w tej kadencji, ale kto wie? 

Rada nie wiedziała o zakupie alkotestów, o których była mowa. 

Proszę państwa, faktycznie. Ja byłem pewny, że te zadanie się pojawiło, w którymś załączniku 

do budżetu, natomiast to były pieniążki w ramach gminnego rozwiązywania problemów 

alkoholowych. Najmocniej przepraszam, ale myślę chyba że nie mamy nic przeciwko temu, żeby 

policji przekazać te alkotesty.  
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Pan radny Jurkowski pytał, co z budową ulic na osiedlu Lidzbarska?  

Proszę państwa, budowa ulic jest przewidziana w tym roku, ponieważ jest złożony projekt.        

W ramach tego projektu również będzie przejęcie części gruntów, które kolidują, i które dzisiaj  

uniemożliwiają budowę, a ta procedura jest troszeczkę bardziej złożona. Ja myślę, że pan 

Dobracki powie, na jakim to jest etapie. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie naczelniku. 

 
Pan Stanisław DOBRACKI - naczelnik Wydziału GPI:  

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! Panie Burmistrzu! 

Gmina-Miasto Działdowo złożyła wniosek o pozwolenie na budowę do Starostwa, w trybie 

specustawy. To już zostało ogłoszone i w mediach, i na naszych stronach, i na stronach 

Starostwa. Nikt do tej pory - nie wiadomo mi o tym - żeby jakieś uwagi wniósł do tego projektu 

bardzo obszernego, i następne etapy również Starostwo musi przeprowadzić, czyli określone       

w ustawie i to jeszcze chwilkę musi potrwać. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Wiem, że panu Staroście też zależy, żeby te ulice  w tym roku powstały i na pewno 

dokona wszelkich działań, żeby nie blokować tej inwestycji, żeby te pozwolenia jak najszybciej 

miasto mogło uzyskać. 

Pan radny Odachowski pytał, co z dworem Bülowa? 

Proszę państwa, ten projekt został złożony w ramach konkursu Regionalnego Programu 

Operacyjnego Warmia i Mazury dotyczącego rewitalizacji. Wczoraj byliśmy w Olsztynie             

i między innymi też próbowaliśmy dowiedzieć się, kiedy możemy spodziewać się ogłoszenia 

tego konkursu. Myślę, że na początku czerwca, konkurs zostanie rozstrzygnięty. Oprócz dworu 

Bülowa, również został złożony drugi projekt, jest to rewitalizacja parku Jana Pawła II. Myślę, 

że jak będziemy wszyscy dobrze kciuki trzymać, to może się nam uda.  

Co do rozbiórki tych garaży: mocno się nad tym zastanawiałem, ale doszliśmy do wniosku,         

że jeżeli byśmy w tym momencie rozebrali te garaże, to mur, który stoi na granicy drogi               

i posesji, mógłby się przewrócić, stwarzałby niebezpieczeństwo. Dodatkowo, tutaj mi pan 

naczelnik podpowiada, że w ramach przetargu - który został ogłoszony, a który zostanie 
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rozstrzygnięty, oczywiście jeżeli wcześniej dostaniemy dofinansowanie - jest rozbiórka tych 

garaży. I tamten mur, wszystko zostanie odbudowane, także ja myślę, że trzeba prosić jeszcze 

mieszkańców ul. Katarzyny, Zamkowej, żeby wytrzymali jeszcze miesiąc, dwa. 

Kiedy gmina przystąpi do zmian w planie zagospodarowania przestrzennego miasta 

Działdowo? 

Odpowiem tak, że: na pewno w tym roku. Kiedy dokładnie? - Wszystkie wnioski analizujemy,   

w międzyczasie pojawił się kolejny wniosek bardzo ważny i myślę, że ten wniosek, który się 

teraz pojawił on będzie przedmiotem debaty na jednej z najbliższych nadzwyczajnych sesji,      

co pewnie nastąpi w przeciągu kilku dni. 

Pan radny Łukaszewski pytał, co z chodnikiem wzdłuż ... 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Przepraszam, panie Burmistrzu, jeszcze pan radny Odachowski chciałby zabrać w tej kwestii 

głos? 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Burmistrzu, przykro mi, ale po raz kolejny muszę przypomnieć, że nikt inny, tylko sam 

pan Burmistrz - w momencie, kiedy przyjmowaliśmy uchwałę o przystąpienia do zmiany planu   

w obrębie Mławskiej, to było 10 listopada 2016 roku - mówił, że do kolejnych zmian 

przystąpimy za 2,3 miesiące. 

Na początku tego roku usłyszałem znowu za 2,3 miesiące. Dzisiaj słyszymy - do końca roku. 

Czy to jest takie trudne powiedzieć, kiedy? Czy chodzi o to, że pan Burmistrz czeka                   

aż projektant skończy ten jeden plan i żeby ten sam mógł wykonywać następny? Czy                   

o to chodzi? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę o odpowiedź, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Ja panu jeszcze raz odpowiem, że przystąpimy do zmian w tym roku. Na pana zaczepki nie będę 

reagował. Natomiast rok się kończy 31 grudnia 2017. Ja rozumiem, że pan tutaj jest lobbystą 

pewnych przedsiębiorców działdowskich. Ja panu powiem tak: wniosków jest naprawdę bardzo 

dużo; doszedłem do takiego przekonania, że trzeba je rozpatrzyć wszystkie bardzo dokładnie          

i nie zrobię tego wcześniej niż do końca tego roku. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Jeszcze raz pan Odachowski. 
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Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Burmistrzu, niech pan mnie nie zmusza, żebym zarzucał panu kłamstwo! 

Pan wtedy, na tej sesji mówił owszem o 30,40, może nawet 50 wnioskach. Wie pan, ile jest tych 

wniosków? - Dziesięć: jeden z 2014 roku, 7 z 2015, jeden z 2016 i jeden z tego roku. Może coś 

teraz wpłynęło nowego?  

Dziesięć w sumie wniosków! Pan mówi: analizujemy. Kto i po co? Przecież to firma, która 

wykonuje zmiany planu, to jej obowiązkiem jest wykonanie tej analizy i poinformowanie pana 

Burmistrza, że przyjmujemy albo odrzucamy te wnioski. No tak. I proszę mnie nie wrabiać         

w jakieś mundurki lobbysty jakichś przedsiębiorców, ja mówię w imieniu własnym                      

i mieszkańców. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie Burmistrzu 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Panie radny, to nie za mojej kadencji, ale za pana kadencji, przyjęto taki, a nie inny plan, który 

został uchylony przez wojewodę. Zrobiliście to państwo naprędce. Ja panu to przypomnę, jak 

pan nie pamięta, bo pan cały czas tutaj kreuje się na obrońcę uciskanych mieszkańców miasta 

Działdowa. Pan przepchnął ten plan dla jednego z radnych tamtej kadencji tak, który oczywiście 

za tym planem nie głosował. Ale powiem panu tak: ten radny kupił z Agencji Nieruchomości 

Rolnych działkę za bardzo śmieszne pieniądze, a w wyniku zmian w tym planie, ta działka       

ma dzisiaj wartości kilkaset, jeśli nie milionowe. I, panie radny, proszę sobie zapamiętać,           

że ja takich rzeczy nigdy nie popierałem i nie będę popierał! I dla mnie liczą się wnioski 

mieszkańców i ja tak samo traktuje wniosek mieszkańca A, jak przedsiębiorcę tego czy tamtego, 

i proszę mi wierzyć, jeżeli tylko będziemy gotowi, to my taki projekt panu przedstawimy. 

 
To nie mnie, panie Burmistrzu, to nie mnie - powiedział pan ODACHOWSKI. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

No to przedstawimy Radzie, tak. 

Natomiast, kto analizuje? - Proszę pana, nie planista, bo planista nie jest wybrany jeszcze. Pan   

tu mi sugeruje, że ja współpracuje z jednym planistą i czekam, aż on skończy jedną pracę, żeby 

zająć się drugą pracą.  

Pan, jako Przewodniczący Rady, jako osoba, która przepchnęła ten plan w tamtej kadencji, 

powinien wiedzieć, że takie wioski analizuje komisja architektoniczna, która działa przy 

Burmistrzu. Jest taki zespół powołany, pan tego nawet nie wie! Dziękuję 
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Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pan Radny Kociela 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Szanowni Państwo! Panie Burmistrzu! 

Jeżeli chodzi o sam skrót myślowy lobbowanie lokalnego biznesu, ja w tym nie widzę 

kompletnie nic złego. Przeciwnie, wręcz należy wspomagać i wspierać lokalny biznes,               

po to, żeby te miasto żyło, żeby przedsiębiorcy płacili większe podatki - to rzecz pierwsza. 

Rzecz druga, panie Burmistrzu - co jest złego w tym, iż ktoś kupił coś tanio i na tym 

zarobi, jeżeli de facto tak jest, bo tego też do końca nie wiemy? 

Po trzecie. Jeżeli ktoś kupił cokolwiek, już bez wskazywania z imienia i nazwiska, i kupił       

to za korzystną cenę, może to sprzedać lub wykorzystać na potrzeby Gmina-Miasto Działdowo, 

to też nie widzę absolutnie nic w tym złego.  

Po czwarte. Pragnę panu przypomnieć pana wystąpienie w Miejskim Domu Kultury - 

które funkcjonuje cały czas w Internecie, z tego co wiem, bodajże na youtube - i pan wyraźnie 

podkreślał to, wskazując iż ta sprawa, mam na myśli tą zmianę w planie, gdzie rzekomo jeden      

z radnych zadbał o to, aby cena jego nieruchomości tak wielce wzrosła, i miał się pan zająć        

tą sprawą. Pan to mówił przed gronem osób, które tam były. Są osoby, które nawet dzisiaj na tej 

sali są, mogą to poświadczyć, jeżeli będą miały ochotę i pan się tym nie zajął. Pan o tym mówi,    

a tak naprawdę nic to nie znaczy! Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu.  

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

To ja panu szybko odpowiem, panie radny: ja się tą sprawą zająłem. Z tym, że nie wszystko,      

co jest dozwolone prawem, a w tym wypadku te kupczenie, było dozwolone prawem. Bo panu 

powiem, jak się odbywają. Pan zresztą dobrze wie, jak się odbywały przetargi tak! 

Nieruchomość, która miała być sprzedana, trzeba było oczywiście odpowiednim ogłoszeniem 

poinformować społeczeństwo. Więc takie ogłoszenie można powiesić, proszę pana, na przykład  

w Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie na korytarzu. Który z radnych, tutaj siedzących, 

jest w stanie przeczytać w terminie, że takie ogłoszenie zostało zamieszone? - Żaden, proszę 

pana! (głos z sali poza mikrofonem). Ale, proszę mi nie przerywać. 

Takie ogłoszenie można również zamieścić, proszę pana, w prasie o zasięgu ogólnopolskim, 

więc wybierzmy sobie wtorkowe wydanie Gazety Polskiej - zasięg ogólnopolski. Ilu z państwa 

czyta Gazetę Polską codziennie?  
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Proszę pana, będąc tutaj wcześniej radnym, a teraz Burmistrzem, poznałem rożne sposoby,      

jak kupić tanio i na tym zarobić, i ja jestem daleki od takich rzeczy. Pan nie widzi nic złego         

w tym, a ja widzę w tym wiele złego. Bo proszę pana, nie wszystko co jest zgodne z prawem, 

jest etyczne i jest akceptowalne przez mieszkańców. Przykładem tego może być chociażby 

komornik z Działdowa, który zajmował rożnego rodzaju ruchomości, chociażby w postaci felg, 

kół, które sprzedawał potem po 2 złote.  

Pan nie widzi w tym nic złego, że ktoś tanio kupił, drogo sprzedał - pana problem, pana problem.  

Proszę państwa, ja widzę w tym wiele złego i dlatego będę z tym walczył! 

Kontynuując, pan Radny Łukaszewski pytał, co z chodnikiem wzdłuż kanału 

Młyńskiego? 

Tam było zabezpieczenie. Te zabezpieczenie najprawdopodobniej zostało albo zniszczone, albo 

rozkradzione, ale ono ostatnio nie spełniało i tak swojego celu. Natomiast, w ramach 

modernizacji i remontu projektu, który wykonaliśmy ulicy Wolności i ulicy Młyńskiej, również 

ten chodnik będzie wyremontowany i myślę, że to się uda nam zrobić w przyszłym roku. 

Co z parkingiem przy ul. Norwida 7? 

Na razie ten pomysł został zamrożony, mamy wiele innych rzeczy. Zobaczymy, jeżeli uda nam 

się stermomodernizować przychodnię przy ul. Norwida w tym roku, to będziemy starali się 

stworzyć dodatkowe miejsca parkingowe przy tej przychodni.  

Natomiast drugie dojście do ul. Olsztyńskiej, mówimy o dojściu znajdującym się na działce 

Gminy-Miasto Działdowo, zostanie na pewno w tym roku wykonane. 

Pan przewodniczący zarządu osiedla Przybyłka pytał, co z koszeniem dróg 

wojewódzkich? 

Drodzy państwo, wykonaliśmy dwa bądź trzy dni temu kilka telefonów i usłyszeliśmy rzecz 

bardzo przykrą! Wojewódzki Zarząd Dróg powiedział nam, że trawa będzie koszona dwa razy  

w roku, dwa razy w roku! Oni powiedzieli, że mają na tyle pieniędzy tylko i na więcej nie mają! 

Ja będę, proszę państwa, interweniował, żeby to się działo częściej! Natomiast, my cały czas 

stoimy na stanowisku, że wcześniej czy później lepsze będzie dla mieszkańców i dla wizerunku 

naszego miasta, jeżeli my byśmy te zadanie przejęli, jako miasto, i pieniądze by nam zostały 

przekazane. Pewnie byśmy to i taniej zrobili i myślę, że lepiej. Na dzień dzisiejszy sytuacja jest 

taka, jaka jest.  

Co z ul. Traugutta i Reymonta? 

Potwierdzam, mieszkam. Potwierdzam, że się kurzy, szczególnie jak przyjeżdżają goście i nie 

mają szacunku dla mieszkańców tych ulic. Ale problem jest taki, jak jest wilgotno i mokro i pada 

deszcz, równiarki nie możemy puścić, bo mija się to z celem, dlatego że ten deszcz powoduje 

wymywanie tego materiału, który został zrównany. W momencie, kiedy pojawia się pogoda, 
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wtedy możemy puszczać równiarkę i puszczamy, ale pojawia się problem kurzu. No i to jest, 

proszę państwa, wybór między dżumą a cholerą. Mam nadzieję, że to niebawem to się skończy, 

ten rok przemęczymy się i uda się te drogi pobudować. 

Zmiana nazwy ulicy Marchlewskiego. 

Pan Przybyłka twierdzi, że tylko jedna osoba jest za zmianą nazwy ulicy, a pozostałe                   

są za pozostawieniem starej. Ja myślę, że w całym mieście jest podobnie, ludzie nie widzą 

potrzeby zmiany. Moje zdanie może być zupełnie inne w tej kwestii, ale my musimy wykonać 

ustawę, która nakłada taki obowiązek na rady gmin i my to wykonujemy. A wykonujemy          

to, myślę, wspólnie z mieszkańcami, o czym świadczą konsultacje, w których wzięło ponad 400 

osób, w tych ostatnich. I tak naprawdę, proszę państwa, nikt nikomu ulic nie narzucał. Wielu 

radnych się zaangażowało, mieszkańcy wskazali propozycje nowych nazw. Między innymi        

na  ulicy Marchlewskiego to właśnie ulica Letnia wyszła od mieszkańców, ul. Złota również 

wyszła od mieszkańców. Z tego, co wiem, to ostatecznie została wskazana ulica Letnia.  

My nic na to nie poradzimy. Proszę państwa, mogliśmy nic z tym nie robić i wtedy by wojewoda         

za nas podjął działania, a wtedy moglibyśmy mieć takie nazwy, których całkiem byśmy nie byli 

w stanie zaakceptować czy zrozumieć. 

Pan radny Kaszubski pytał o zniszczone krawężniki przy Zespole Szkól przy ul. Polnej.    

Ja poproszę pana naczelnika! 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę, panie naczelniku. 

 
Pan Wojciech FABIŃSKI - naczelnik Wydziału GKW: 

Żeśmy w przerwie z panem radnym przegadali temat i ustaliliśmy, że spotkamy się w terenie         

i ustalimy dokładnie, o które krawężniki chodzi. Bo ja tylko przypomnę, te krawężniki, które pan 

zgłaszał, były w poprzednim roku, w okresie jesiennym wymienione. Więc musimy się udać       

na miejsce i stwierdzić, w którym to dokładnie miejscu jest, tak żeśmy ustalili. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu.                               

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę państwa, kontynuując - rowy również należą do Zarządu Dróg Wojewódzkich i wszystko 

wskazuje na to, że będą koszone dwa razy w roku. Będziemy robić wszystko, żeby to było 

częściej, chociaż - powiem państwu szczerze - to wykracza poza moje kompetencje, bo przecież 

ja nie pojadę i nie będę marszałka szarpał i tak dalej. Myślę, że jakoś uda się tutaj coś osiągnąć. 
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Pan radny Kociela pytał o ulicę Graniczna i Prostą? 

Myślę, że dużo już zostało powiedziane na ten temat. Że pani skarbnik i ja wyjaśniliśmy,        

skąd te opóźnienia, przesunięcia i tak dalej. 

Pani Radna Korzeniewska prosi o ulotkę. 

I taka ulotka zostanie wykonana, i do każdego mieszkańca zmienianych ulic - mam nadzieję -  

dotrzemy z tą ulotką. Wskażemy, dlaczego zmieniamy, ale oczywiście też podpowiemy,             

co z dokumentami. Poinformujemy, że dokumenty będą obowiązywać do momentu utraty 

ważności. Też myślę, że jeszcze kilka innych cennych informacji uda się tam dołączyć. 

Pan radny Pszenny pytał o modernizację pieców. 

Składanie wniosków zakończyło się - jeśli dobrze pamiętam - z końcem marca. Tych wniosków 

wpłynęło dużo więcej niż mieliśmy przygotowanych pieniędzy. Stąd też dzisiaj mieliśmy zmianę 

w budżecie - dołożyliśmy kolejne 25 tys. złotych. I, Szanowni państwo, wszystkie osoby, które 

złożyły wnioski, powinny otrzymać pieniądze - warunek, że będą spełniały inne kryteria. 

Natomiast nie chcieliśmy, żeby to był towar reglamentowany, tak, jak w PRL-u, bo rodziłoby      

to zaraz pewne podejrzenia o nieuczciwość, korupcję, czy jakieś znajomości. Bo państwo 

wiedzą, że mieszkańcy lubią sobie dorabiać historie i gdybyśmy teraz odrzucili kilka wniosków 

to... po co nam to jest. Uważam, że pomimo, iż tu beneficjentem jest konkretna osoba,                       

to skorzystamy na tym wszyscy, szczególnie jeśli chodzi o blok przy ul. Marii Skłodowskiej-

Curie 15, gdzie ci, którzy mają piece kaflowe opalane węglem, będą podłączeni do sieci 

ciepłowniczej naszego miejskiego przedsiębiorstwa. Łącznie 125 tysięcy. Aż się boję,                

co będzie w przyszłym roku? 

Pan radny Remiszewski pytał o plac 1 Maja. 

Na placu 1 Maja będziemy w tym roku wykonywać nasadzenia zieleni. Będą to drzewa 

niskopienne, również został zamówiony granitowy krawężnik, ponieważ samochody, które tam 

parkują, czasami niebezpiecznie podjeżdżają do krawędzi chodnika bądź do latarni. Więc 

zostanie tam wytyczony pas zieleni i zostaną posadzone drzewa, i zostaną również posadzone 

jakieś krzaki niskopienne. Także myślę, że w tym roku ten plac będzie jeszcze piękniejszy. 

To by było tyle, dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo, panie Burmistrzu, za odpowiedzi na zapytania. 
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Ad pkt 20 

Wnioski i informacje: 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI -Przewodniczący Rady: 

Pan radny Pszenny, bardzo proszę. 

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

Przepraszam, ale nie będzie bardzo krótko - trzy sprawy. 

Zacznę od najważniejszej: chciałbym przekazać informację mieszkańcom Działdowa, 

sprawa oczywiście dotyczy inwestycji w Gminie Kozłowo. Otrzymaliśmy informację                

od wojewody, ona jest dostępna na internecie. Wojewoda jasno wskazuje na to,                           

że zabezpieczenie interesu publicznego i kreowanie polityki inwestycyjnej na terenie gminy, 

należy do organów gminy. W związku z tym Gmina Kozłowo powinna tutaj jak najszybciej 

przystąpić do planu zagospodarowania przestrzennego, przedtem oczywiście ustalając studium. 

Jesteśmy również w kontakcie i z panią komisarz, i z panią Przewodniczącą Rady Gminy 

Kozłowo. Podpowiadamy, konsultujemy.  

W tym miejscu chciałbym szczególnie podziękować panu Piotrowi Koźmińskiemu, który 

zaangażował się bardzo mocno w informowanie mieszkańców odnośnie tej akcji. Panu 

Krzysztofowi Niewidziale, który razem ze mną zawoził podpisy do pana wojewody i spotkał się 

z panią dyrektor Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, a przede wszystkim również panu 

Ireneuszowi Mroczkowi, pracownikowi Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego. 

Ponieważ staraniem pana Ireneusza udało się znaleźć na przedmiotowej działce zabytek              

w postaci kurhanu z I wieku p.n.e., co już strona postępowania, stowarzyszenie z Sarnowa, 

wniosła do sprawy. Oczywiście, w żaden sposób to nie przeszkadza, inwestor przebada to i może 

to wydzielić, czy w jakiś sposób obejść. Natomiast niewątpliwe dużo osób się zaangażowało. 

Myślę, że też po stronie inwestora, jest taka refleksja, że te miejsce wyjątkowo niefortunnie 

zostało wybrane, że ta odległość od miasta jest zbyt mała. Rozmawiamy z inwestorem, 

spotykamy się z inwestorem, takie spotkanie w najbliższym czasie się kolejne odbędzie, staramy 

się przekonać argumentami, żeby w tym miejscu ta inwestycja nie powstała. Inwestor skłonny 

byłby zrezygnować, natomiast też życzyłby sobie wskazania innego miejsca, co wykracza poza 

nasze kompetencje - to w sprawie przedmiotowego, toczącego się postępowania.  

Natomiast w sprawie apelu, który wysłaliśmy do pani Beaty Szydło, to ta prośba została              

z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów skierowana do pana Jana Szyszko, Ministra Środowiska. 

Uzyskaliśmy już odpowiedź, macie państwo radni tą dopowiedz w swoich materiałach. Niestety, 

powołanie tego zespołu międzyresortowego nie dojdzie do skutku, tak nas poinformowało 

ministerstwo - te dokumenty również będziemy w stanie w internecie zamieścić.  
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Natomiast, jeśli chodzi o apel podpisany przez 4,5 tysiąca mieszkańców, tutaj również 

widzimy aktywność Sejmu; odpisał pan Andrzej Maciejewski poseł na Sejm Ruchu Kukiz 15. 

Pan Andrzej Kobylarz poseł na Sejm, również Kukiz 15 oraz pan Jerzy Antoni Gosiewski            

z partii Prawo i Sprawiedliwość. Wszyscy oni obiecali monitować, składać interpelacje. 

Niestety, wydaje się, że sprawa ustawy odorowej jest sprawą dosyć odległą. Jako 

samorządowcy, jako ta strona społeczna, 9 czerwca organizujemy w Olsztynie konferencję,        

na którą zapraszamy ekspertów i osoby, które będą się wypowiadały się na temat. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI -Przewodniczący Rady: 

Przepraszam. Czy 19 czerwca? 

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

19 czerwca? Przekręciłem? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI -Przewodniczący Rady: 

Tak. Mam najświeższą informację od pani Przewodniczącej. 

 
Radny pan Sławomir PSZENNY: 

To bardzo przepraszam w takim układzie, zatrzymałem się na terminie pierwszym, być może 

jakieś problemy z załatwieniem sali były 

W kolejnej sprawie chciałbym podziękować szczególnie mieszkańcom, którzy wsparli 

mój wniosek o ulicę Alfreda Wellengera. Przyznam się szczerze, że dziwie się też, że są osoby 

wśród mieszkańców, szczególnie związane z jedną partia polityczną, które atakują moją osobę                

i uważają, że nie dopełniłem jakiś procedur, przynajmniej w ich mniemaniu. Nie dziwię się tym 

atakom, wydaje mi się, że ta partia polityczna czyni ataki polityczne, rozpoczęła już kampanię 

samorządową i z tym jest to związane. 

I ostatni, w zasadzie w kategoriach odpowiedzi, ponieważ pan radny Odachowski            

na poprzedniej sesji, już podczas mojej nieobecności, raczył zwrócić uwagę na moje wypowiedzi 

w programie I Polskiego Radia, w audycji „Jedyne takie miejsce”. Pan radny był 

usatysfakcjonowany, że korzystałem z jego przewodnika. Gratuluję tego dobrego samopoczucia, 

ale czuję się w obowiązku panu radnemu powiedzieć, że korzystałem z trzech rzeczy, ale akurat 

nie z przewodnika pana radnego. Korzystałem z przewodnika pani Emilii Sukertowej-

Biedrawiny, „Na jagiełowym szlaku” autorstwa pani Lidii Nygi i Wojciecha Wółkowskiego oraz 

rzeczy nowej, którą polecam turystom odwiedzającym nasze miasto, czyli z aplikacji 

internetowej Przewodnika po Działdowie.  
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Nie wiem, może to zbieg okoliczności, kto wie? Natomiast chciałem panu radnemu powiedzieć, 

że faktycznie pewne niedopatrzenia się tam wdarły, użyłem słowa, że kształt ulicy Jagiełły został 

ukształtowany w okresie dwudziestolecia międzywojennego, mogłem tej tezy bronić, czy nie 

bronić. Zresztą przejrzałem pana przewodnik i tam chciałem zobaczyć tą informację, którą 

miałem doczytać o wilii Frankensteinów, którzy sprzedali i od wtedy była to willa Pomorzanka, 

niestety nie znalazłem tej informacji. Więc mógłbym czytać i czytać, ale tej informacji bym tam 

niestety nie znalazł.  

Natomiast w ramach takiej koleżeńskiej przysługi daję panu jeszcze jedną taką płytę, na tej 

płycie jest nagranie z audycji: Wakacyjny Klub Przyjaciół Trójki, nagranej w roku 2009             

w Działdowie. To była audycja wakacyjna; Polskie Radio Program 3 przyjechało do Działdowa. 

I tam również, muszę powiedzieć panu radnemu, jak pan dobrze przeanalizuje, to tam są nie 

tylko moje wypowiedzi, ale wypowiedzi również pana radnego Grzegorza Mrowińskiego. Także 

można analizować do woli, może tam się też również jakieś nieścisłości znajdą. Dziękuję 

bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI -Przewodniczący Rady: 

Dziękuję panu radnemu. 

Proszę bardzo, pan radny Kaszubski. 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! 

Ja może w ramach wniosku bądź zapytania: mieszkańcy pytają o połączenie tych dwóch 

chodników na ulicy Polnej. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI -Przewodniczący Rady: 

Bardzo proszę, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Na ulicy Polnej przedłużenie ścieżki rowerowej do Szkoły Podstawowej, tak? 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Nie. 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI: 

Naprzeciw tej stacji ... 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Tak, ale my nie chcemy łączyć chodników, tylko chcielibyśmy pobudować chodnik i ścieżkę 

rowerową aż do szkoły. Pierwszy etap to będzie wykonanie oświetlenia i potem mamy zielone 

światło, żeby to zrobić dalej. Dziękuję 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Pan radny Demski, proszę. 

 
Radny pan Piotr DEMSKI: 

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowni Państwo! 

Nie wiem, czyście zwrócili państwo uwagę na nasz piękny Ratusz? 

Był tak niedawno pięknie robiony za duże pieniądze. Popatrzcie, jak wyglądają rogi tego 

Ratusza? Powiem szczerze: to jest chyba naprawdę jakiś błąd budowlany, bo są to rogi odkryte - 

trzeba trochę się zastanowić, że będą narażone na opady deszczu. Ścieka to wszystko, brudne, 

ubrudzone, wygląda okropnie. Sztukateria już zaczyna odpadać, część tych rzeźb też. Nie wiem 

czy jest jeszcze gwarancja na ten Ratusz w ogóle? Ja bym to troszkę inaczej zrobił! Zrobiłbym     

to piaskowcem te rogi wszystkie, bo to podkreśla bryłę tego Ratusza, to jest bardzo ładnie, ale    

to musi być zadbane, a nie jakiś bubel budowlany zrobiony! Raz, że tam nie było zrobione 

gładzią szpachlową, takim cekolem C-35. Unii-gruntem porządnym trzeba zrobić. Trzeba, 

proszę państwa, dać farbę elewacyjną, a nie taką, widzicie jak odnawiają pięknie bloki! Rok 

czasu i już farby nie ma! Trzeba dopilnować, trzeba pilnować budowlańców, bo oni tylko tanim 

materiałem, a duże pieniążki. Niestety, jest to taki bubel odwalony, że już mi parę osób zwróciło 

uwagę: panie Demski, weź pan się za to, bo jak się nie weźmiesz to już nikt nie zauważy! 

Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI -Przewodniczący Rady: 

Dziękuję, panie radny.  

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Drodzy Państwo! 

Ja się bardzo cieszę, że podobnie myślimy z panem radnym, bo faktycznie - pamiętam -              

ta inwestycja była robiona pod koniec poprzedniej kadencji przez pana Bronisława 

Mazurkiewicza i ona była troszeczkę w pośpiechu robiona. Przypuszczam, że wiązało               
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się to z nadchodzącymi wyborami. Dzisiaj ciężko jest ocenić, co zostało źle zrobione pod 

warstwą tynku, ponieważ z dokumentów wynika, że wszystko zostało dobrze zrobione. 

Natomiast, co my możemy zrobić? - Podjęliśmy taką decyzję, że w tym roku te filary, przypory 

będą na początek umyte karcherem, ponieważ takie zalecenie dostaliśmy od wykonawcy,           

że powinniśmy to myć karcherem. Jak włączymy karcher nie wiemy czy z tynkiem nie zejdzie   

ta farba, ale mam nadzieję, że nie? Jeżeli będzie coś się gorzej działo, to chcemy przynajmniej   

te przypory odmalować. Natomiast one zawsze będą się brudziły, zawsze, zawsze! Dlatego,        

że są narażone na opady deszczu; są zawilgocone, wtedy pojawia się mech, do tego dochodzą 

gołębie, ptaki, które, tam siadają i również dokładają swoje. 

Proszę państwa, myślę, że trzeba systematycznie o nie dbać. Odnośnie sztukaterii  będziemy 

pisać pismo, żeby zostały naprawione i uzupełnione. Natomiast przypory spróbujemy 

doprowadzić do kultury. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Proszę bardzo, pan radny Odachowski. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Ja mam informację dla pana Burmistrza: w trackie udzielania odpowiedzi na zapytania                   

i interpelacje radnych, pan Burmistrz nagminnie używa zwrotu „pan radny pyta się”. Radny 

Odachowski pyta się, pan radny Kociela pyta się. My nie pytamy się, panie Burmistrzu, nie 

pytamy samego siebie, tylko pytamy pana Burmistrza. Jako nauczyciel i humanista zapewne 

dostrzega pan te drobne niuanse. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję.  

Proszę, panie Burmistrzu, o zabranie głosu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Bardzo dziękuję. Bardzo dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Pan radny Kociela, proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu, nie pamiętam chyba dzisiaj też, ale chyba i na komisji wspominał pan,          

że będzie sesja nadzwyczajna. Czy może pan +/- określić termin, chociaż koniec miesiąca, czy... 
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(rozmowy radnych poza mikrofonem)  

Dostaliśmy to? To ja nie wyjąłem ze skrzynki! 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu, o informację.  

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Proszę państwa, pierwsza sesja nadzwyczajna będzie miała miejsce za tydzień, 24 maja, w środę 

i będzie związana z nadaniem tytułu Honorowego Obywatelstwa Miasta Działdowa.  

Druga sesja, nie mogę panu powiedzieć, kiedy będzie, bo nie wiem. Jest to uwarunkowane 

pewnymi rzeczami, które musimy wykonać i jeżeli to wykonamy, a nie tylko ode mnie to zależy, 

bo to zależy od kilku instytucji i w Działdowie, i Olsztynie. Wtedy, jak będę gotowy, to zwrócę 

się o jej zwołanie. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pan radny Gajewski. 

 
Radny pan Zenon GAJEWSKI: 

Proszę państwa! 

Ja tylko tytułem informacji, chciałem wszystkich tu obecnych zaprosić w sobotę, 20 maja,          

na plac dawnego obozu Large Soldau, na 76 rocznicę upamiętnienia śmierci patronów naszego 

miasta. Później odbędzie się konferencja naukowa w auli Centrum Kształcenia Ustawicznego 

przy ul. Polnej 11. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Proszę bardzo, pan Burmistrz.  

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Wysoka Rado! 

W czasie swojego sprawozdania, chciałem wywołać pewien temat. Natomiast nie udało mi się 

tego tematu wywołać, a jest to sprawa dla nas bardzo kłopotliwa. 

Jak państwo zauważyli, materiały na sesje, które my musimy dla państwa przygotować, często   

są bardzo obszerne i wymagają ogromnego nakładu pracy pracowników, ale są to też koszty        

z tym związane: drukowanie, wysyłanie tych przesyłek i tak dalej. Pamiętam, na jednej                 

z pierwszych sesji padł taki pomysł, on później umarł śmiercią naturalną, żeby te materiały 

dostarczać do państwa drogą elektroniczną, na skrzynki e-mailowe. Myślę, że my przed tym nie 
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uciekniemy i, szanowni państwo, bardzo proszę o rozważenie takiej możliwości. Kto jest nie    

na bakier z komputerem, mógłby z takiej opcji skorzystać, byłoby to dla nas dużym ułatwieniem. 

Bo, bo pomijając te koszty, pomijając te kserografy, nam jest o wiele łatwiej dostarczyć państwu 

materiały na sesję nadzwyczajną - gdzie ten termin to jest 3 dniowy - drogą elektroniczną niż 

droga tradycyjną. Wtedy trzeba zaangażować wiele osób, skserować. A proszę wierzyć             

mi, że czasami są takie sytuacje, że trzeba zwołać sesję, bo można coś wielkiego stracić, coś 

może przejść koło nosa. 

Natomiast myślę, że w następnej kadencji nie uciekniemy przed tym. Myślę, że to będzie już      

na głowie osoby, który będzie pełniła funkcję Burmistrzem po listopadzie, po 11 listopada -         

z tego, co się orientuję 2018 roku - przejdziemy tylko i wyłącznie na system elektroniczny. Czyli 

zapewne zostaną zakupione, tak jak w Starostwie, komputery, monitory i będziemy tylko drogą 

elektroniczną wysyłać materiały, także proszę to rozważyć. Chcielibyśmy już na próbę, być 

może te osoby, które są gotowe niech podadzą w biurze obsługi Rady adresy e-milowe                 

i będziemy wysyłać, żeby ograniczyć troszeczkę ten zakres pracy. Dziękuję. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Pan radny Kociela, proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Panie Burmistrzu, bardzo mi miło, że pamięta pan ten fakt. Trochę może mało skromnie, ale dla 

odświeżenia to był mój pomysł, który był łączony również z ustawieniem stołów. Natomiast 

łącząc to, ja uważam - to jest moje zdanie, nie wiem jakie pańskie i koleżanek, i kolegów 

radnych - aby jednocześnie zrobić to w takim trybie, że na pocztę co prawda już można by było 

wysyłać, nawet celem pewnej praktyki, szczególnie dla osób, które nie posługują się tym            

na co dzień. Natomiast, żeby te monitory tu były i wtedy byśmy mogli, nawet bez drukowania       

w domu, zapoznać się z materiałami na ekranie komputera, a tutaj z nich dalej korzystać podczas 

prac sesji. I myślę, że połączenie zarówno tych monitorów tutaj podczas obrad i posiadania 

materiałów w formie elektronicznej - to wtedy by było najlepszym rozwiązaniem, żeby 

zaoszczędzić przede wszystkim na papierze. Dziękuję bardzo. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, pan Sekretarz. 
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Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta: 

Szanowni Państwo! 

Jeżeli chodzi o tą kwestię dostarczania materiałów na sesje, to jest pewne hasło, bo równie 

dobrze to są posiedzenia komisji i tak dalej, więc to tylko pewien wycinek. Natomiast               

my z pewnej ostrożności umówiliśmy się kiedyś na kolegium Burmistrza, że wywołamy ten 

temat, pan Burmistrz zainicjuje go. Natomiast musimy z państwem to omówić, żeby 

przynajmniej kwestie związane z zawieszeniem Statutu, pewnego fragmentu, czy części 

odnoszącej się do dostarczenia państwu materiałów. Musimy przynajmniej umówić się,              

że możemy wykonać pewne próby, co oznacza umownie zawieszenie obowiązywania pewnych 

części. Albo rozpocząć taką próbę dostarczenia, wcześniej zmieniając Statut, i to są takie pewne 

dylematy z formalno-prawnego punktu widzenia. Aby nie było pewnych zastrzeżeń, ani uwag, 

czy wręcz reklamacji, czy protestów z tym związanych, to albo wcześniej uregulujemy stronę 

formalno-prawną, albo umówimy się na pewne jej umowne zawieszenie działania na korzyść 

tego testu, który ewentualnie moglibyśmy przeprowadzić. Stąd też, przygotowując pewne 

informacje dla pana Burmistrza, mówimy w sposób ewidentny o daleko wstępnym wywołaniu 

tematu, o pewnym umówieniu się, i trzeba by przemyśleć przez pewien okres czasu, żeby usiąść                    

i powiedzieć: zrobimy tak lub tak. Dziękuję uprzejmie. 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję. 

Jeszcze pan radny, proszę. 

 
Radny pan Zbigniew KOCIELA: 

Jeżeli drążymy ten temat, bo ja uważam, że jest bardzo słuszny i się z nim zgadzam i podzielam, 

zresztą zacząłem od początku kadencji o tym mówić i myślę, że jeszcze tutaj taki drobiazg, który 

mi przyszedł teraz na myśl byłby istotny, aby informacja o przesłaniu dokumentów na pocztę    

e-mailową, była również wysyłana sms-em, że te dokumenty już dotarły, wtedy każdy będzie 

miał ... Telefon komórkowy ma praktycznie każdy, więc będzie informacja, że te dokumenty      

są, bo na tą pocztę może nie zawsze się zagląda; ktoś jest w terenie bądź inne sytuacje 

komplikują to. To tylko tyle celem uzupełnienia.  

Dziękuję bardzo.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo.  

Proszę państwa, ja jeszcze dwie informacje chciałbym przekazać państwu. 
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W dniu 10 maja 2017 roku, na zaproszenie Przewodniczącego Rady Gminy Działdowo, 

uczestniczyłem w spotkaniu przewodniczący rad sąsiednich gmin. W tym spotkaniu 

uczestniczyło trzynastu przedstawicieli, głównie przewodniczących. Miedzy innymi także           

z Gminy Nidzica, Olsztynek w sprawie problemu budowy kurników na terenie tych gmin.       

My, jako samorządowcy, szczególnie przewodniczący, umówiliśmy się na tym spotkaniu,          

że chcemy zintegrować środowisko samorządowe w walce z tym problemem w gminach.           

Na dzisiaj gminy są bezradne. Te gminy, które w zasadzie nie mają planu przestrzennego 

zagospodarowania - a one są kosztowne i długie w przygotowaniu, długi okres czasu jest 

wymagany - są jednak bezbronne te gminy. W związku z tym my, samorządowcy mówimy           

o tym, że jednak mimo wszystko będziemy monitorować to i chcemy lobbodawć, w tym dobrym 

sensie, za ustawą odorową; ona się kiedyś musi pojawić; w pismach pani Prezes Rady 

Ministrów, którą reprezentuje pan minister Szyszko, są wzmianki na ten temat. 

W związku z tym następne spotkanie odbędzie się w Kozłowie, te spotkanie będzie 

potwierdzone, ale wstępnie mogę powiedzieć, że chcemy zaprosić burmistrzów i wójtów,             

i odbędzie się 7 czerwca o godz. 14, ale to wstępnie. Te zaproszenia w odpowiednim czasie 

przyjdą.  

Natomiast pani Przewodnicząca poinformowała mnie, że 19 czerwca o godz. 1000 odbędzie się 

konferencja społeczna w tej sprawie, zorganizowana przez samorząd i organizację społeczne - 

miedzy innymi uczestniczy w tym przygotowaniu pan radny Sławomir Pszenny - i zaprasza 

wszystkich na tą konferencję do Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego, i bardzo chętnie będzie 

widziała wszystkich samorządowców, żeby zaakcentować, że jesteśmy bardzo zainteresowani     

tą sprawą, i zwrócić uwagę na niepokojące zjawiska, które zachodzą w naszym województwie,    

a szczególnie na naszym terenie.  

W tej kwestii odbędzie się także konferencja wojewody, prawdopodobnie zaproszenia będą        

w najbliższym czasie. Jest przewidywana 31 maja i związku z tym myślę, że też będą osoby 

zaproszone od nas z samorządu, które będą uczestniczyć w tej konferencji.  

Ostatnia sprawa: chciałbym podziękować wszystkim instytucjom, wszystkim spółkom 

gminy, podziękować pracownikom tych instytucji, jednostek organizacyjnych i organizacji      

pozarządowych za życzenia złożone z okazji Świąt Wielkanocnych. Te życzenia były dostępne      

i są dostępne w biurze Rady. Jeżeli ktoś chciałby się z nimi zapoznać, to zapraszam.                 

My z panem Burmistrzem także przesłaliśmy życzenia do wszystkich tych instytucji, w swoim 

imieniu, a także w imieniu wszystkich samorządowców. 
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Ad pkt 21 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady:  

Zamykam XXVII sesję Rady Miasta Działdowo.  

 

Protokołowała                                                                                               Przewodniczący Rady 

G.Nadratowska                                                                                             Romuald Remiszewski                                                                              


